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XXII. ročník znova o kus 
podrástol. Kultúrne 
podujatie v obci Rabča 
bolo plné života. Ľudia 
sa stretávali z rôznych 
kútov Slovenska a sveta, 
s úsmevom na tvári sa 
objímali, pripíjali si, či už 
Rabčan, Polhorec, Poliak, 
Čech alebo Američan. 
Nikto neľutoval, že sa tu 
ocitol. Atmosféra bola 
nabudená, akoby sa všetci 
zrazu stali jednou veľkou 
partiou, kde sa všetci 

poznajú. Bol to naozaj 
famózny pohľad. Rabča je 
naozaj pre VŠETKÝCH.

Nesmieme zabúdať,  
prečo vznikli Dni Rabče.  
Je to vlastne náš odpust vo 
farnosti, preto všetko vždy 
začínalo 2. júla slávnostnou 
svätou omšou v kostole 
Navštívenia Panny Márie. 

Deň v tento sviatok 
dýcha nádhernou 
vôňou slávnostného 

dňa a  koláčikmi, ktoré 
sú darom pracovitých 
rúk dôchodkýň z Rabče. 
Dobroty potom rozdávali 
mladí z MAK-u ľuďom, 
ktorí vychádzali z kostola. 
Seniorky – naše babky, 
tety, mamy, kamarátky, 
nám stále dokazujú, že 
obeta a udržiavanie 
tradícií má zmysel. 
Prajem každej dedine, aby 
mala takýchto ľudí.
Stánky a jarmoky boli 
zoradené v pestrofarebných 

uličkách, ktoré nemali konca. 
Nebolo problémom nájsť 
si obľúbený nápoj – pivo 
a kofola tiekli potokmi. 
Helikoptéra prelietavala 
po okolí a pokiaľ sa deti 
netočili na kolotočoch alebo 
neskákali na nafukovacích 
hradoch, tak pobehovali 
vo fontáne. Fantázia!

Organizátori si dali 
záležať. Všetko bolo 
na jednotku – od scény 
a ozvučenia až po 
bezpečnostné opatrenia. 

Vystúpili miestni hudobníci 
z Rabče aj okolia. Čučoriedky, 
Ferdinand Budzeľ, Mladý 
heligón z Rabčíc, ZUŠ 
Fernezová, Dychovka 
Rabčanka, Spievajúci 
Seniori, Rabčianska 
muzika, Goraľecky, zahrali 
folklór, ktorý v srdciach 
ľudí rezonoval. 

Perlou podujatia sa stal VI. 
ročňík súťaže Tak sa spieva v 
Rabči – od najmenších detí až 
po najstarších, každý sa snažil 

X. Spievajúci seniori 7
Ucta k starším 6
História je učiteľkou života 16

Svapkekopaňe 21
VI. Čučoriedkový festival 17
Čučoriedky z Rabče šíria radosť 9

90 rokov červeného kríža 13
XXV. Deň plný prekvapení 8
Uvítanie detí 28

XII. Dni Rabče 18 – 20
Niečo končí, iné začína 4
Zo zasadnutí poslancov 2 – 5

Futbalová jar, jeseň 27
X. Raptors Cup 26
Príloha Rabconek č. 2/2024

PÚTAVÉ ČÍTANIE • RADY • ZAUJÍMAVOSTI • PRÍBEHY • SPRÁVY Z OBCE • PÍŠU AJ VAŠE DETI A MLÁDEŽ 
OBECNÉ NOVINY OBYVATEĽOV, RODÁKOV A PRIATEĽOV OBCE RABČA • OBČASNÍK • VYCHÁDZA OD 13. 4. 1993

Rabčiansky 1. miesto v súťaži MIESTNE NOVINY 2007, 2011

2/2024 | XXX. | Bezplatne

CHÝRNIKCHÝRNIK

XXII. XXII. DNI RABČE DNI RABČE 2024 2024 OPÄŤ HLAVNOU UDALOSŤOUOPÄŤ HLAVNOU UDALOSŤOU
foto v. hajdučík

Pokračovanie – s. 18



2 | Rabčiansky CHÝRNIK č. 2 | 7. 11. 2024

samospráva obcesamospráva obce | obecné zastupiteľstvo obce rabča

Prehľad skrátených Uzne-
sení Obecného zastupiteľ-
sta obce Rabča (OZ) – časť 
schvaľuje/neschvaľuje. 
VIAC https://www.rabca.sk 

12. 6. 2024 Zápisnica č. 4 
z riadneho zasadnutia  
Obecného zastupiteľstva  
obce Rabča (OZ)
Prítomných poslancov 9 z 11.

• Poslanci riešili novú ulicu
Schválenie novej ulice na zá-
klade žiadosti spoluvlastní-
kov v časti Grúň – lokalita 
pri autobusovej otočke
starosta uviedol... náš návrh je, 
ak previesť ulicu na obec, tak 
so 100% súhlasom všetkých 
vlastníkov, inak  ju obec do 
vlastníctva nezoberie, lebo ak 
obec neodkúpi ulicu v celosti 
v 1/1-nine, tak má potom 
len problémy s položením 
infraštruktúry a následne 
s kolaudáciou. Treba si tiež uve-
domiť, že obec ak získa ulicu 
v celosti, nebude hneď budovať  
vodu, kanalizáciu a pod. 
PhDr. Piták – ako potom týmto 
ľuďom pomôcť? – ostatní 
spoluvlastníci, ktorí svoj podiel 
chcú dať obci, sú potom ako 
rukojemníci, kvôli tým, čo 
podpísať svoj podiel nechcú.  
Starosta – v tomto prípade, 
je rukojemníkom obec, ak ju 
prevezme nie 100%-ntnú. Musí 
uviesť na pravú mieru aj to, že 
obec mala so spoluvlastníkmi 
dohodu, ktorá sa nedodržala a 
to vytvorenie oddychovej zóny. 
Ak nie je ulica 100% na obec, 
tak všetky problémy sú na jej 
stranea obci vznikajú záväzky. 
Uviedol príklad, že nikto ne-
postaví dom, ak tam má, čo i 
len jedného spoluvlastníka a 
toto chcú poslanci od obce?
Ing. Jurčák – obec stanovila 
podmienky, ak nebude 100% 
ulica, tak ju neprevezme-
me do majetku obce... 
Starosta – dnes sme tu mali 
mať aj ďalší spoluvlastníkov, 
ktorí už predložili obci hotovú 
podpísanú darovaciu zmluvu 
bez akejkoľvek konzultácie s 
obcou, ale bude sa prejednávať 
až na augustovom zasadnutí. 
Ročne obci pribúdajú 2 – 3 
ulice. Doteraz máme problémy 
s Adamovkou III. a to bola 
robená v jednoduchých po-
zemkových úpravách. Dodnes 
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– obec Rabča prevezme 
ulicu do svojho vlastníctva 
na základe kúpno-predaj-
nej zmluvy len so 100 % 
súhlasom spoluvlastníkov 

– Obec nebude povinná inves-
tovať do tejto ulice po dobu 
cca 10 rokov, ktorá sa začne 
počítať od dňa zavkladova-
nia kúpno-predajnej zmluvy

– Vyhotovenie zmluvy a ove-
renie podpisov budú znášať 

• Rozbor hospodárenia 
obce Rabča za rok 2023
Ing. Kvasniaková – predniesla 
poslancom OZ Rozbor hos-
podárenia obce Rabča za rok 
2023 (viď príloha zápisnice). 
Čerpanie rozpočtu je vlastne 
súčasťou Záverečného účtu 
obce Rabča, ktorý ešte pred-
nesie v samostatnom bode. 
Je v ňom zahrnuté čerpanie 
za 2 roky a to 2022 a 2023...
Hlavný kontrolór – čo sa týka 
odpadov, tak tento rok to 
bude rezonovať stále. Náklady 
sa budú stále zvyšovať. 
Uznesenie – poslanci OZ vzali 

• CVČ obce Rabča
Rozbor hospodárenia CVČ 
obce Rabča za rok 2023
Starosta – uviedol, že činnosť 
CVČ je pozastavená a z uvede-
ného dôvodu sa rozbor hospo-
dárenia nebude predkladať.  
• RABČAN, s.r.o., r.s.p. Rabča
Hospodársky výsledok RABČAN, 
s.r.o., r.s.p. Rabča za rok 2023
Bc. Vorčáková – účtovníčka 
RABČAN, s.r.o., r.s.p. Rabča 
predniesla poslancom OZ 
Hospodársky výsledok RABČAN, 
s.r.o. Rabča za rok 2023... 
Uviedla, že najväčšiu stratu 
majú vo výrobe tepla... 

robíme s vlastníkmi stavebných 
pozemkov zmluvy pod ulicu a 
stále sa nám to nedarí na 100%, 
pretože niektorí vlastníci nechcú 
obci podpísať svoje vlastníctvo 
v ulici 1 m. Treba už začať 
dodržiavať zásady. Obec má len 
problémy v nevysporiadaných 
uliciach, kde vlastníci odmietli 
podpísať podiel na obec. Čo 
sa týka tejto ulice, riešila sa 
aj cez víkendy, keď vlastníci 
mali čas, osobne bol ústretový 
a stretávali sa často priamo 
v teréne. Nikto z poslancov 
si nevie predstaviť, aké sú to 
problémy. Pomaly sa na obci 
nič nerieši len ulice a popri tom, 
musí obec riešiť aj svoje veci. 
Pani Fusková na pozemkovom 
oddelení je stále zaťažená 
riešením len súkromných ulíc a 
vlastníctva. Niektorí občania sú 
tú 5 a viackrát v tej istej veci. 
Mária Kozáková – bolo jej 
povedané, že jej ulicu vylúčia 
zo zmien a doplnkov č. 2. 
Musia sa s tým zmieriť, že 
po jej ulici sa jazdiť nebude. 
Starosta – pani Kozáková 
nemôžeme spájať dve loka-
lity a podmieňovať ich. 
Mária Kozáková – je to po-
vinnosť obce riešiť ulice. 
Starosta – sú obce, kde 
neprevezmú ulicu bez in-
fraštruktúry do vlastníctva 
obce. Nie je to povinné. 
Prednosta – predniesol 
opätovne na diaprojektore 
námietku rodiny Kozákovcov, 
ktorú podali do ZaD č. 2 ÚPD. 
Zároveň uviedol, že OZ dopo-
ručilo ich námietke vyhovieť.
Mária Kozáková – ne-
súhlasia s tým. 
Starosta – uviedol, že aj p. 
Kozáková musí dodržia-
vať svoje povinnosti. 
Hlavný kontrolór – treba 
sa vrátiť k bodu a nie rie-
šiť územný plán, ktorý je 
v procese aktualizácie. 
JUDr. Hudák Kornhauserová – to 
znamená, že nemusí to podpísať 
aj iný spoluvlastník? Pani Ko-
záková je len jedna z viacerých, 
ktorý nepodpíšu ulicu obci. 
Starosta – obec stále znáša 
náklady za ulice. Nevidí 
problém, aby si spoluvlastníci 
sami pripravili kúpno-predajnú 
zmluvu a hotovú predniesli obci. 
Obec vlastne robí poradenstvo 
pre súkromné pozemky. 
Hlavný kontrolór – navrhuje, 
či by poslankyňa JUDr. Hudák 
Kornhauserová nemohla 
robiť nejakú právnu pora-
denskú pomoc pre obec 
Starosta – on by to nechal 
na spoluvlastníkov – je to ich 
majetok a môžu sa rozhodnúť
O 17 00 hod. sa dostavila 
poslankyňa Monika Adamčí-
ková – tým bolo prítomných 
9 poslancov OZ z 11.
Uznesenie k novej ulici
Poslanci schválili prevod 
ulice na Grúni pri otočke za 
nasledovných podmienok:  

na vlastné náklady spoluvlast-
níci v ulici, ktorí zabezpečia 
aj podpis spoluvlastníkov. 

– Podpísanú zmluvu všetkými 
spoluvlastníkmi následne 
doručia na obec Rabča

– Náklady na návrh na vklad 
kúpno-predajnej zmluvy 
bude znášať obec Rabča
Prítomných poslancov OZ: 9
ZA hlasoval(i): Ing. Pavol 
Jurčák, Jozef Balek, Ján Maťu-
ga, Mgr. Róbert Brišák, PhDr. 
Augustín Piták, Anton Štefa-
niak, Monika Adamčíková j. 7 
z prítomných 9 poslancov OZ
PROTI hlasoval(i): JUDr. Eva 
Hudák Kornhauserová t. j. 1 
z prítomných 9 poslancov OZ.
ZDRŽAL(I) SA: Mgr. Lubasová 
Andrea t. j. 1 z prítom-
ných 9 poslancov OZ. 
Uznesenie bolo schválené. 
17.30 hod. sa dostavila 
Mgr. Daniela Chutniako-
vá – prítomných je poslancov 
10 z 11 poslancov OZ. 
Následne poslanci predĺžili 
lehotu kontroly uznesenia 
Hlavnému kontrolórovi obce 
Rabča Mgr. Ladislavovi Šnapkovi 
vykonať kontrolu zverejňovania 
zápisníc od januára 2024… 
pretože 24. júna bude školenie 
poslancov a zamestnancov obce 
s Mgr. Pirošíkom ktoré sa 
bude dotýkať aj zverejňo-
vania zápisníc a výklade 
zákona č. 211/2000 Z. z. o slo-
bode informácií s dôrazom 
na problémy samospráv.

na vedomie Rozbor hospodáre-
nia obce Rabča za rok 2023.
• Rozbor hospodárenia 
RABČAN, obecné služby 
Rabča za rok 2023
Mgr. Jagnešáková – účtovníčka 
RABČAN, obecné služby pred-
niesla poslancom OZ Rozbor 
hospodárenia RABČAN, obecné 
služby Rabča za rok 2023...
Starosta – keď sa založil 
RABČAN SP, s.r.o., r.s.p. časť 
zamestnancov sa presunula 
z RABČAN, obecné služby 
do tejto organizácie. 
Uznesenie – poslanci OZ 
vzali na vedomie Rozbor hos-
podárenia RABČAN, obecné 
služby Rabča za rok 2023. 
• ZŠ s MŠ Rabča
Rozbor hospodárenia ZŠ 
s MŠ Rabča za rok 2023
Ing. Bjalončíková – eko-
nómka  ZŠ s MŠ Rabča 
predniesla poslancom OZ 
Rozbor hospodárenia ZŠ 
s MŠ Rabča za rok 2023...
Ing. Kornahuaserová – od 
1. 1. 2025 prechádzajú 
škôlky a školský klub pod 
základné školy. Školské je-
dálne ostávajú pod obcou. 
Hlavný kontrolór – ešte 
je to v jednaní. 
Najskôr obce bojovali za to, 
aby sa to zobralo pod školy, 
teraz sú proti. Pri jedálňach 
treba urobiť analýzu na obci. 
Poslanci OZ vzali na vedomie 
Rozbor hospodárenia ZŠ 
s MŠ Rabča za rok 2023. 

24. 9. 2024 Materská škola v Gaceli – čelný pohľad foto v. briš

Starosta – kotolňa je čisto 
stratová činnosť. Teplo sa do-
tuje. Na dozornej rade sa tento 
problém  prejednával. Ak by 
sa teplo predávalo komerčne, 
cena tepla bude 3x vyššia. 
JUDr. Hudák Kornhause-
rová – upozornila, aby sa 
prihliadalo na bezpečnosť 
zamestnancov v kotolni. 
Ing. Jurčák – každý rok 
riešime to, že výroba tepla 
je v strate. Treba urobiť 
analýzu a vyhodnotiť to. 
Uznesenie – poslanci OZ 
vzali na vedomie Hospodár-
sky výsledok RABČAN, s.r.o., 
r.s.p. Rabča za rok 2023. 

– RABČAN, s.r.o., r.s.p. Rabča
Bc. Vorčáková – účtovníčka 
RABČAN, s.r.o., r.s.p. Rabča 
predniesla poslancom návrh 
zaúčtovania HV za rok 2023. 
– Poslanci OZ schválili návrh 
RABČAN, s.r.o., r.s.p. Rabča na 
zúčtovanie hospodárskeho vý-
sledku a to zaúčtovať na účet 
421 – zákonný rezervný fond 
vo výške 40%, čo predsta-
vuje 804,24 € a na účet 
427 ostatné fondy (Tvorba 
rezervy) vo výške 1 206,37 €. 
• RABČAN SP, s.r.o., r.s.p. Rabča
Hospodársky výsledok 
RABČAN SP, s.r.o., r.s.p. 
Rabča za rok 2023
Bc. Pitáková – bývalá ekonóm-
ka RABČAN SP, s.r.o., r.s.p. Rab-
ča predniesla poslancom OZ 
Hospodársky výsledok RABČAN, 
s.r.o., r.s.p. Rabča... Pracovali 
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e-mailom na podatelna@rabca.
sk k nasledovnej téme – výklad 
zákona č. 211/2000 Z. z. o slo-
bode informácií s dôrazom 
na problémy samospráv
• Obecný úrad vyzve majiteľa 
predajne v Gaceli p. Ing. Karola 
Sahuľa o opätovné zamedzenie 
parkovania pred jeho predajňou.
6. Schválenie odkúpenia a ceny 
za pozemky na starom cintoríne
Fusková – uviedla, že 10. 7. 2024 
sa konalo jednanie s vlastníkmi... 
Prizvaní vlastníci obdržali spolu 
s návratkou aj presnú výmeru. 
Záver z jednania bol taký, že 
do zasadnutia OZ v mesiaci 

spol. ... poslanci OZ na svojom 
riadnom zasadnutí 25. 8. 2023, 
Uznesenie č. 8/2023, písm. B) 
ods. 4) schválili vyhotovenie 
zámennej zmluvy na vyporia-
danie stavebných pozemkov, 
prevedenie novovytvorenej 
priečnej ulice na obec a vypo-
riadanie pozemku pod obecným 
vodojemom s tým, že prekládka 
vodovodu do Ul. Pod grapou 
bude financovaná v pomere 
50:50 a to medzi obcou Rabča 
a vlastníkmi novovzniknutých 
stavebných pozemkov.
Uznesenie – poslanci OZ dopo-
ručili schváliť zámer Zámennej 

má obec vydané rozhodnutie 
na odstránenie stavby a vydané 
stavebné povolenie na výstavbu 
CIZS. S detskými lekárkami mal 
už jednanie o presťahova-
ní sa do iných priestorov na 
dobu výstavby CIZS. S lekármi 
sa dohodol na premiestnení 
do hasičskej stanice a hasiči 
sa presťahujú do OHS.
Uznesenie – poslanci OZ schvá-
lili, aby RABČAN, obecné služby 
Rabča, ktoré majú v správe 
budovu ObZS Rabča vypovedali 
nájomnú zmluvu z prenajatých 
priestorov v zmysle nájomnej 
zmluvy k termínu 31. 1. 2025 

august 2024 predložia vlastníci 
návrhy výšky ceny, resp. iný 
návrh – formou návratiek, ktoré 
im boli zaslané s pozvánkou. 
Obec dala vyhotoviť geomet-
rický plán a znalecký posudok.
Uznesenie – poslanci OZ schvá-
lili tento bod „Schválenie od-
kúpenia a ceny za pozemky na 
starostom cintoríne“ presunúť 
do doby vyjadrenia Okresného 
úradu Námestovo na základe 
odvolania obce Rabča s tým, 
že bod sa následne prejedaná 
na najbližšom zasadnutí OZ.
7. Poslanci OZ schválili podmien-
ky verejnej obchodnej súťaže 
na odpredaj dopravných strojov 
v správe RABČAN, obecné 
služby Rabča v zmysle Zásad 
hospodárenia... nasledovne:
Minimálna výška kúpnej ceny:
UNC nakladač – 4 500 €
Autožeriav T-138 – 3 500 €
Nákladný automobil Tat-
ra T 148 – 7 000 €.
Termín ukončenia predkla-
dania súťažných návrhov 
4. 10. 2024 do 13.00 hod.
Termín vyhodnotenia predlože-
ných súťažných návrhov 25. 10. 
2024 na riadnom zasadnutí OZ.
8. Schválenie zámeru zámen-
nej zmluvy na vyporiadanie 
stavebných pozemkov, preve-
denia novovytvorenej priečnej 
ulice na obec a vyporiadanie 
pozemku pod obecným vodo-
vodom – Michaľákova raľa
Fusková – uviedla, že na základe 
žiadosti p. Miroslava Rešutíka a 

zmluvy medzi Obec Rabča... 
parc. CKN č. 5700/89 – zast. pl. 
244 m2 v podiele 1/1-nina úč. 
vedená na LV č. 1283 na obec 
Rabča, IČO: 00314838 ako 
zámenu za parcely: CKN parc. 
č. 5700/84 – trvalý trávny 
porast o výmere 124 m2 vedená 
na LV č. 4987 na meno...
Parcely boli vytvorené 
geometrickým plánom č. 
55814654-58/2024... 
Cena za zámenu pozemkov je 
0,01 €/m2 v zmysle Zásad hos-
podárenia... Dôvodom zámeny 
je zámer obce vyporiadať si 
priľahlé pozemky a pozemok 
pod verejnoprospešnou 
budovou vodojemu súp. č. d. 
247/7, Ul. Pod grapou... ktorý 
obec dlhodobo užíva, aby bol 
zabezpečený prístup na údržbu 
nehnuteľnosti, ktorá je súčasťou 
vodovodnej sústavy... Poslanci 
predmetnú zámenu schválili 
3/5-tinovou väčšinou všetkých 
poslancov OZ. Náklady spoje-
né s prevodom znáša každá 
strana rovnakým dielom.
• Schválenie ukončenia nájom-
ných zmlúv v ObZS... z dôvodu 
výstavby CIZS v obci Rabča
Starosta – uviedol, že z dôvodu 
výstavby CIZS je potrebné 
schváliť ukončenie nájomných 
zmlúv v ObZS Rabča súp. č. 
d. 331, Ul. Rabčická, kde sú 
v prenájme firma REN, s.r.o. 
a detské lekárky MUDr. Leta-
vayová Silvia a MUDr. Galčíková 
Lucia. Na tento trakt ObZS 

a to nájomcom: REN, s.r.o., ...
KINDERMED, s.r.o., IČO: 
36439045, MUDr. Peter Letavay, 
praktický lekár pre deti a dorast, 
Rabčická 331, 029 44 Rabča
LG – MEDIC, s.r.o., IČO: 
36865176, MUDr. Lucia Galčíko-
vá, praktický lekár pre deti a do-
rast, Rabčická 331, 029 44 Rab-
ča v priestoroch ObZS, Rabčická 
331, 029 44 Rabča z dôvodu 
odstránenia stavby ObZS Rabča, 
Rabčická 331 a výstavby Centra 
integrovanej zdravotnej starost-
livosti (CIZS), ako aj z dôvodu 
prípravy náhradných priestorov.
• Schválenie finančných 
prostriedkov na asfaltovanie 
miestnych komunikácií
Starosta – uviedol, že obec 
v zmysle harmonogramu má 
v pláne tento rok vyasfaltovať 
miestne komunikácie: pri Soľ-
nom potoku (Adamovka) a nová 
Klenčákova ulica. Uviedol, že na 
obec boli doručené 2 žiadosti 
o asfaltovanie a to od p. Marty 
Luscoňovej a spol. (Hlavná 

– Sivá) + ulica dole na nábrežie 
k novostavbe Prisenžňák aj 
s návozom štrku a žiadosť od 
p. Lucie Randjakovej a spol. 
o vyasfaltovanie Ul. Cigaňákovej.
• Poslanci OZ schválili asfalto-
vanie nasledovných miestnych 
komunikácii do výšky sumy 
350 000 € a to ulice:
– Ulica pri Soľnom potoku 
(Adamovka) v roku 2024
– Klenčákova ulica 
(nová) do júna 2025.

hlavne formou in-house (cyk-
lochodník a stavebné úpravy 
MŠ), zamestnanci pomáhali 
aj pri iných prácach v obci 
s 15 zamestnancami. Mali 
dotáciu z ÚPSVaR, zakúpili 
rôznu techniku (radlicu, trak-
tor, valnik, šíp na radlicu...) 
Pripomienky zo strany 
poslancov neboli žiadne. 
Prednosta – bývalý konateľ 
RABČAN SP, s.r.o., r.s.p. uviedol, 
že na projektoch vytvárali 
zisky. Prípadne straty ne-
predkladali OZ na zníženie 
strát, ale vykryli ich zo zisku. 
Poďakoval sa Bc. Pitákovej za 
jej doterajšiu výbornú prácu, 
ktorú ako ekonómka odvádzala 
v RABČAN SP a novému ve-
deniu poprial veľa úspechov. 
Starosta – teraz sa pripravuje 
veľká stavba – prístavba MŠ. 
Jozef Tvarožek, konateľ RABČAN 
SP, s.r.o., r.s.p. – informoval sa 
u viacerých organizácii. Je to 
veľká stavba 13 x 40 m. Bude 
to náročné. Plánuje kúpiť 
žeriav a inú techniku, aby ju 
nemusel zapožičiavať, nakoľko 
je to nákladné. Potom ju 
môžeme zas mi prenajímať. 
Poslanci OZ vzali na vedo-
mie Hospodársky výsledok 
RABČAN SP, s.r.o., r.s.p. 
Rabča za rok 2023. 

ZÁVEREČNÝ ÚČET OBCE 
RABČA ZA ROK 2023
» Hlavný kontrolór prečítal 
stanovisko k Záverečnému 
účtu obce Rabča za rok 2023 

– Mgr. Ladislav Šnapko dopo-
ručil poslancom OZ schváliť 
Záverečný účet obce Rabča 
(celoročné hospodárenie obce 
Rabča) za rok 2023 bez výhrad.
Ing. Kvasniaková uvied-
la, že záverečný účet bol 
prejednaný aj na zasadnutí 
finančnej komisie, ktorá ho 
doporučila OZ schváliť bez 
výhrad. Rozpočet bol počas 
roku 2023 –  6x upravovaný. 

– poslanci schválili Záve-
rečný účet obce Rabča za 
rok 2023 bez výhrad.
ZA hlasoval(i): Ing. Pavol Jurčák, 
Jozef Balek, Ján Maťuga, Mgr. 
Róbert Brišák, PhDr. Augustín 
Piták, Anton Štefaniak, Mgr. 
Andrea Lubasová, JUDr. Eva 
Hudák Kornhauserová, Monika 
Adamčíková, Mgr. Daniela Chut-
niaková  t. j. 10 z prítomných 
10 poslancov OZ. Poslanci OZ 
schválili použitie prebytku 
vo výške 204 619,13 €, ktorý 
sa presunie do rezervného 
fondu vo výške 100 %. 

– Poslanci OZ schválili použitie 
finančných prostriedkov z re-
zervného fondu v maximálnej 
výške 300 000 € na kapitálové 
výdavky –  rekonštrukciu 
priestorov obecného úradu.

28. 8. 2024 Zápisnica 
č. 5 z riadneho zasad-
nutia OZ ( súhrn). 
Prítomných poslancov 9 z 11. 
C) Ukladá
• Poslancom OZ v termíne 
do 17. 6. 2024 môžu zaslať 
svoje písomné pripomienky 
na advokáta p. Pirošíka 

Uznesenie – poslanci OZ dopo-
ručili zaradiť na budúci rok do 
plánu asfaltovania miestnych 
komunikácii žiadosti o vyasfal-
tovanie miestnych komunikácii 
na základe žiadosti:  
Marta Luscoňová 
a spol., ... – ulicu: 
(Hlavná – Sivá) a ulica 
dole na nábrežie k novo-
stavbe Prisenžňák
Lucia Randjaková a spol., 

– ulicu: Cigaňákovu po splnení 
všetkých podmienok a to, aby 
tieto miestne komunikácie boli 
prevedené do vlastníctva obce 
Rabča a boli v nich položené 
všetky inžinierske siete (voda, 
splašková kanalizácia, elektrika, 
dažďová kanalizácia a pod.)
11. Zmena rozpočtu obce 
Rabča č. 4/2024 a ZŠ s MŠ č. 
3/2024 – poslanci OZ schválili 
úpravu rozpočtu obce Rabča 
na rok 2024 aj úpravu roz-
počtu ZŠ s MŠ č. 3/2024...
12. Schválenie Zmluvy 
o budúcej zmluve o zriadení 
vecného bremena – „P2174 

– Rabča – Materská škola 
– Preložka NN – KNC_4589_2“
Starosta – informoval poslan-
cov OZ o potrebe schválenia 
Zmluvy o budúcej zmluve 
o zriadení vecného bremena 
na stavbu – „P2174 – Rabča 

– Materská škola – Preložka 
NN – KNC_4589_2“. Jedná 
sa o zmluvu medzi obcou 
Rabča a SSD, a.s. ... Jedná sa 
o predložku elektroenergetic-
kého zariadenia na pozemku 
CKN parc. č. 4586/2 – zast. 
plocha a nádvorie o výmere 
761 m2 vedenej na LV č. 1283 
na obec Rabča v 1/1-nine úč.
Uznesenie – poslanci OZ schvá-
lili Zmluvu o budúcej zmluve 
o zriadení vecného bremena  
na stavbu „P2174 – Rabča 

– Materská škola – Preložka NN 
– KNC_4589_2“ medzi obcou 
Rabča... a SSD, a.s., Pri Rajčian-
ke 2927/8, Žilina, IČO 36442151 
o preložku elektroenergetic-
kého zariadenia na pozemku 
CKN parc. č. 4586/2 – zast. 
plocha a nádvorie o výmere 
761 m2 vedenej na LV č. 1283 
na obec Rabča v 1/1- nine úč..
• Rôzne – a) informá-
cie starostu, b) pošta
Komisia ŽP, verejného poriadku 
a výstavby – PhDr. Piták, pred-
seda Komisie ŽP – informoval 
poslancov OZ o zasadnutí ko-
misie dňa 21. 8. 2024 v teréne.
• Informácie zo ZŠ s MŠ
Ing. Anna Kornhausero-
vá – uviedla, že v šk. roku 
2024/2025 má škola 748 
detí, v MŠ – 253 a v škol-
skom klube – 100 detí. 
Máme 119 zamestnancov. 
15 detí študuje v zahraničí. 
Pribudlo nám 5 detí 
zo zahraničia.
• Interpelácia – Disku-
sia – poslanci OZ sa 
neprihlásili do diskusie ani 
nepredložili interpeláciu…

Ing. Július Piták, 
starosta obce Rabča

Zo zápisníc OZ skrátil V. Briš

7. 8. 2024 Začala ďalšia doposiaľ najväčšia prístavba Materskej školy v Gaceli » viac s. 24
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Po vyše 30 rokov tvorby 
Rabčianskeho chýrnika 
nastal čas, aby som sa 
ukončil prácu  
na Chýrniku  
a vrátil sa ku koreňom 
môjho života. 

Tí starší, najmä moji 
spolužiaci zo základnej, ste 
si možno všimli, že napriek 
tomu, že fotografujem 
prakticky stále počas 
môjho dospelého života, 
že fotografií s mojou 
podobizňou je málo. 

Je to tým, že od malička 
rád pozorujem z ústrania 
prírodu, svet, ľudí okolo.  
Aj v triede som rád sedával 
sám v poslednej lavici... 

Moja mama mi 
rozprávala, že keď som bol 
ešte v hlavničke, tak mi 
dali na výber:  
ruženec,  
kovové peniaze  
a knižku (modlitebnú, lebo 
vtedy inú nemali),  
tak ja som siahol po knihe. 
A to mi zostalo po celý život.  
Kvalitnú knihu 
stále považujem za 
„vybrúsený drahokam“. 

Keďže od malička som 
bol rýchly (dnes sa tomu 
povie hyperaktívny), tak 
ako ľavák som ešte pred 
školou začal písať otcovou 
modrou hlinkou (používala 
sa na označovanie dreva 
v lese; nič iné na písanie 
vtedy u nás nebolo a aj 
papier bol vzácny). Mama 
ma potom preučila 
písať pravou (vtedy sa 
nevedelo, že sa to nemá).

Písanie bola moja 
prvá bolesť, lebo som 
písal škaredo. Napriek 
tomu som zostal písaniu 
a knihám...  (v rozličnej 
podobe) dodnes verný. 

Teraz keď som už 
na dôchodku,  
mám viac slobody  
aj času, tak začínam 
chápať mnohé životné 
múdrosti...

Od malička som 
vyrastal v objatí prírody. 
Mama chodila pásť kravy 
Kýčerným potokom až do 
hory, kde zbierala hríby. 
Dodnes hľadám v Kýčere 
tri stromy s machom pod 
nimi a spomínam si na 
nádherné hríby… Neskôr, 
kým ma ešte „nezapriahli“ 
do gazdovky, som sa túlal 
po potokoch, lesoch ale 
najmä po vrbinách okolo 
rieky. Rieka, vrbiny, lesy 
to mi zostalo doposiaľ 
– tu zabúdam na čas. 
Očarilo ma, že ako je 
možné, aby z malého 
semiačka v tmavej hline 
len po ohreve slniečkom 
vznikla toľká krása. 

Preto ma vždy fascinoval 
svet objavov, tvorby a 
poznania. Stačila malá 
„iskra“, keď mi učiteľ 

Salaj dovolil voľnosť 
v chemickom laboratóriu 

– o rok v deviatke ma zobrala 
„pod svoje krídla“ učiteľka 
Oravcová – pripravila 
ma na úspešnú chemickú 
olympiádu – už som vedel, 
že chcem byť chemikom. 

Svet bádania v prírodných 
vedách (a nielen v nich) mi 
zostal doposiaľ. Dnes sa 
zo mňa nechtiac postupne 
stal polyhistor. Všetko okolo 
nás sa stále mení a tak aj 
moje zameranie: najskôr 
som chcel byť kňazom ale 
nešlo mi spievanie… Potom 
som chcel byť lekárom 

– ovplyvnil ma prvý farebný 
film premietaný na chodbe 
v základnej škole o starej 
bylinkárke s nebojácnym 
Vratkom. Neskôr som chcel 
vyvinúť liek proti rakovine, 
keďže sa v rodine častejšie 
vyskytla a bol by som aj 
skončil ako biochemik ale 
musel by som obetovať 
na učenie v Bratislave 
aj soboty bez možnosti 
chodiť načerpať sily domov 
a to som nedokázal.

Láska k rodnej dedine, 
kamarátom, okolitej 
prírode... ženba, rodina, 
to všetko rozhodlo, že 
som tu zostal. Našiel 
som si prácu v Závodoch 
výpočtovej techniky 
Námestovo v časti výroba 
hybridných integrovaných 
obvodov najmä pre atómové 
elektrárne. Stal sa so mňa 
vývojový technológ… Na tú 
dobu sme tam mali špičkové 
stroje zo západu, špičkovú 
zaujímavú výrobu, no žili 
sme v socializme a prišiel 
búrlivý prelomový 89. rok. 
Ako mladý aktívny mladý 
človek plný ideálov o slobode 
som sa zapojil do politiky... 

a skončil som na cca 25 
rokov ako prednosta 
tunajšieho obecného úradu.

Keď som ešte pásol 
kravičky na Kopaniciach 
s nerozlučnou knihou v ruke 
a pozoroval našu dedinku 
podo mnou, tak som si 
vravieval, že by som chcel 
niečím prispieť tejto dedine. 

Dnes, keď si pozriem 
fotografie a videá z minulého 
storočia na našu Rabču 
a porovnám ju s dneškom, 
tak si poviem: „Som 
rád, že som bol pri jej 
krásnych ale aj ťažkých 
premenách, že tu žijem 

svoj život v kruhu svojich 
blízkych, rodiny, známych 
a nie niekde v cudzine.“ 
Každodennou súčasťou 
života v našej dedine boli 
problémy. Tie sú aj dnes 
a budú aj v budúcnosti. 
Ide len o to, ako sa s nimi 
v živote vysporiadame.

Pôvodne ma ani 
nenapadlo, že v tomto 
poslednom „mojom“ 
Rabčianskom chýrniku 
budem písať o mne – malo 
to byť o súkromnom 
podnikaní, o firmách v obci. 
Na bicykli som sa vybral 
s foťákom do dediny, že 
urobím rozhovory… Zistil 
som, že tak ľahko to dnes 
už nejde, nielen dnešný svet 
ale je aj naša dedina je už 
úplne iná, ako tá, čo som 
poznal. Odcudzili sme sa 
jeden druhému. Uzavreli. 
Džavot detí vo voľnom 
čase nahradila obrazovka 
mobilu... Prvá firmička bola  
opäť zavretá, iná prepustila 
pracovníkov pre nedostatok 
zákaziek. Idem na družstvo, 
kde v areáli robia nové 
drevodomy ale veľká 
ceduľa „Vstup zakázaný!“ 

ma zastavila. Ďalšieho 
úspešného podnikateľa 
som tiež nenašiel a osloviť 
podnikateľov podnikajúcich 
vo svojich domoch som si 
už netrúfol. Tak som novou 
cestou nafotografoval 
dedinu. Pohľady na okolitú 
prírodu, dedinu, cesta 
lesom na bicykli, potom cez 
Maguru ma nabili sviežou 
energiou. Príroda ma opäť 
nesklamala – ukázala, 
ako veľmi sa treba starať 
najmä o lesy, aby sa nám 
tu dobre žilo, aby sme mali 
dostatok pitnej vody.
Už som sa rozpísal a to 

dnešný svet nemá rád 
– už nečítame – dnes len 
„skenujeme | prelietavame“ 
text s tisíckami fotografií, 
videí mysliac si, ako 
je to pre nás užitočné. 
Chyba! Je to len chvíľkové 
rozptýlenie – strata času, 
ktorý sa už nikdy nevráti. 

V mojom veku som 
pochopil, že život je krátky, 
nie dlhý, ako si myslí 
mladý človek. Pochopil som 
múdrosti našich predkov, 
ktorí stavali na overených 
skúsenostiach svojich 
predkov a len rokmi overené 
prírodné veci mali pre 
nich význam. Ani stovky 
vzdelávacích videí z nás 
neurobia učenca, vedca. 
Ak chcem byť spisovateľ, 
musím originálne písať, 
ak chcem byť vedcom, tak 
musím pozorovať, robiť 
experimenty, pochopiť 
podstatu, opakovaním 
s mnemotechnikou si to 
utužiť v hlave. Ak chcem 
byť výtvarným umelcom, 
tak musím kresliť, šrafovať 
najmä ceruzkou, potom 
štetcom. Dnes väčšina 
mobilných fotografií 
v novinách je typu „syr“. 

Všade je plno strojených 
nacvičených usmiatych 
„plochých“ ostrých 
fotografií bez portrétnych 
a akčných fotografií 
vystihujúcich vnútro 
človeka, daný okamih, 
ktoré ukážu výnimočnosť. 
Chválime sa „slobodou“ 
ktorú neustále zatvárame 
zákonmi a postihmi 
na všetko... Pomaly 
bez „dovolenia“ (ako za 
pandémie) ani nebudeme 
môcť vyjsť z domu. Ak to 
takto pôjde ďalej, tak sa 
z nás stanú síce moderní 
ľudia bývajúci v krásnych 
domoch s krásnymi 
autami – moderní bezduchí 
otroci. Vždy treba ísť voliť 
a poriadne premýšľať, 
komu dáme svoj hlas.

Ja som šťastný, že žijem 
v dnešnej dobe, lebo sú 
mi blízke všetky moderné 
technológie. Viem ich 
využiť vo svoj prospech. 
Nemám problém sa dlho 
rozprávať so svojimi takmer 
dospelými vnukmi.  
Som rád, že som 
celoživotným študentom. 
Učenie sa novým 
veciam, poznanie je môj 
celoživotný pohon. 

Prišiel čas, aby som sa 
opäť venoval tomu, čomu 
som sa prestal venovať 
a v čom sa cítim najlepšie…

Ďakujem Vám, že tu 
môžem s vami spokojne žiť, 
za trpezlivosť so mnou. 

A ešte jeden postreh 
– všimol som si, že tam, 
kde sa ľudia dohodli 
na pozemkoch, dnes 
stojí najviac nových 
rodinných domov, tam život 
rozkvitá a tam, kde sa 
nedohodli, nestojí žiadny.

Dodatok
» ešte ku mnou spracovanej 
Kronike obce Rabča 
1989 – 2024: cca 3,2 TB dát
116,3 GB Fotografií (cca 126 
tisíc), 2,3 TB Videí, 59,1 
GB Kronika (1989 – 2024)
30,5 GB Rabčiansky 
chýrnik (1993 – 2024)
9,5 GB Zvukové nahrávky
3,7 GB Knihy (všetky nami 
vydané knihy s fotografiami 
o Rabči v pdf...), 1,7 GB 
Mapy aj historické, 
1,2 GB Kalendár Rabče, 
OZ, Pamätná kniha Rabče
» Ďalší môj osobný zdroj: 
https://www.facebook.
com/stararabca/

Ukončím tým, že 
Rabčiansky chýrnik je 
textovo-obrazovou podobou 
NAJ udalostí Kroniky obce 
Rabča. Všetky vydané čísla 
sú v archívoch Slovenska. 

Želám si, aby obec sa 
starala aj o túto digitálnu 
kroniku a najmä, aby bola  
sprístupnená pre našich 
ľudí v  obecnej knižnici.

V. Briš

Niečo končí Niečo končí a iné začínaa iné začína
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VI. OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO VI. OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO 
SCHVAĽOVALOSCHVAĽOVALO

Prehľad skrátených Uzne-
sení Obecného zastupi-
teľsta obce Rabča (OZ). 
Viac: https://www.rabca.sk 

27. 9. 2024 Zápisnica č. 6 
z riadneho zasadnutia OZ  
už vo vynovených priestoroch.
Prítomných poslancov 9 z 11.

• OZ Ukladá aby Obecný úrad 
v Rabči zverejnil zámer Zámen-
nej zmluvy medzi Obec Rabča…
parc. CKN č. 5700/89 zast. 
pl. o vým. 244 m2 v 1/1-in 
úč. ako zámenu za parcely:
CKN parc. č. 5700/84 – tr. tr. 
porast o vým. 124 m2 vedená 
na LV č. 4987 na meno: Kere-
šová Terézia, SR v 79/495-in 
úč., SR v 1/5-in úč., Michalia-
ková Katarína, SR v 7/55-in 
úč., Kozák Ján v 1/30-in úč., 
Kozák Rudolf v 1/30-in úč., 
Jandeková Anna v 1/30-in 
úč., Kozák Milan v 1/30-in 
úč., Kozák František v 1/30-in 
úč., Piteková Anna v 4/165-
in úč., Rešutík Miroslav
v 139/495-in úč., Trnovcová 
Klaudia v 4/495-in úč., Ko-
zák Rudolf v 1/30-in úč.
CKN parc. č. 5700/85 – tr. tr. 
porast o vým. 44 m2 – vedená 
na LV č. 5846 na meno: Jaššák 
Ján, SR v 1/84-in úč., Jaššá-
ková Anna, SR v 1/42-in úč., 
Miklušáková Anna, SR v 1/84-
in úč., Pienčák Ján, SR v 1/84-
in úč., Pienčák Karol, SR
v 1/84-in úč., Zboňák Štefan 
v 1/6-in úč., Skurcoňáková 
Ľudmila v 61/168-in úč., Vor-
čák Miroslav v 13/84-in úč., 
Pikoš Miroslav v 1/28-in úč.,
Pikoš Miroslav v 9/56-in 

v 249803/976470-in úč., Pite-
ková Anna v 49602/162745-in 
úč., Vorčák Miroslav v 1/60-in 
úč., Turac Adrián v 27/220-in úč.
Parcely boli vytvorené geom. 
plánom č. 55814654-58/2024…
Dôvodom zámeny je zámer obce 
vyporiadať si priľahlé pozemky a 
pozemok pod verejnoprospeš-
nou budovou vodojemu…, ktorý 
obec dlhodobo užíva a aby bol 
zabezpečený prístup na údržbu 
nehnuteľnosti, ktorá je sú-
časťou vodovodnej sústavy… 
Poslanci predmetnú zámenu 
schválili 3/5-tinovou väčšinou 
všetkých poslancov OZ. 

kanalizácie v lokalite Ada-
movka III – 2. etapa“ vo výš-
ke 125 357 €.
• Poslanci vzali na vedomie 
Stanovisko hlavného kontroló-
ra obce Rabča Mgr. Ladislava 
Šnapka, ktoré predniesla Ing. 
Kvasniaková z dôvodu jeho 
neprítomnosti, k dodržiavaniu 
podmienok na prijatie návrat-
ných zdrojov financovania 
z dôvodu realizácie investície...
• Poslanci OZ schválili prijatie 
úveru od Environmentálneho 
fondu v zmysle Špecifikácie 
činnosti podpory formou úveru 
pre obce a vyššie územné 
celky vo výške 125 357 € 
na financovanie investície: 

„Rozšírenie vodovodu, dažďovej 
a splaškovej kanalizácie v loka-
lite Adamovka III – 2. etapa“.
• Poslanci OZ schválili pozasta-
venie činnosti Centra voľného 
času Hlavná 426 do 31. 8. 2026. 
• Poslanci OZ vzali na ve-
domie písomne vzdanie sa 
členstva v Komisii životného 
prostredia, verejného po-
riadku a výstavby Mgr. Evy 
Grancovej k 30. 9. 2024.
• Poslanci OZ schválili úpra-
vu rozpočtu obce Rabča 
na rok 2024 – rozpočtové 
opatrenie č. 5/2024...
• Poslanci OZ schválili úpravu 
rozpočtu ZŠ s MŠ Rabča 
na rok 2024 – rozpočtové 
opatrenie č. 4/2024...
• Poslanci OZ schválili navýše-
nie rozpočtu na základe žiados-
ti Základnej školy s materskou 
školou Rabčická 410 Rabča 
pre originálne kompetencie 
z dôvodu navýšenia počtu 
detí v školskom klube od 1. 9. 
2024 a to vo výške 11 232 €.
• Poslanci OZ schváli-
li žiadosť Základnej školy 
s materskou školou...
o prenájom priestorov využíva-
ných v poobedňajších hodinách 
na krúžkovú činnosť fyzickým 
osobám, organizáciám a zák-
ladným umeleckým školám.
• Za osamostatnenie Ma-
terskej školy od Základnej 
školy s materskou školou 
Rabčická 410 Rabča hlaso-
vali poslanci nasledovne:
prítomných poslancov 
OZ: 9 ZA hlasoval(i): 0
PROTI hlasoval(i): Ing. Pa-
vol Jurčák, Mgr. Róbert 
Brišák, Ján Maťuga, Anton 
Štefaniak, JUDr. Eva Hudák 
Kornhauserová, Mgr. Andrea 
Lubasová, Monika Adamčíková, 
PhDr. Augustín Piták t. j. 8 
z prítomných 9 poslancov OZ
ZDRŽAL(I) SA: Mgr. Daniela 
Chutniaková t. j. 1 z prí-
tomných 9 poslancov OZ.
V čase hlasovania nebol prí-
tomný Jozef Balek, poslanec OZ.
Poslanci osamostatnenie 
Materskej školy od Základnej 
školy s materskou školou 
Rabčická 410 Rabča neschválili.
• Poslanci vzali na vedomie 
informácie starostu obce.

Ing. Július Piták, 
starosta obce Rabča

Zo zápisnice OZ skrátil V. Briš

úč., Turac Adrián v 1/28-in úč., 
Kovalík Miroslav v 1/84-in úč.
CKN parc. č. 5700/86 – tr. tr. 
porast o vým. 48 m2, CKN parc. 
č. 5700/87 – tr. tr. porast o vým. 
12 m2 – vedené na LV č. 5389 
na meno: Briššák Ján, SR v 1/20-
úč., Kubuliaková Rozália, SR 
v 1/20-tina úč., Zboňák Anton 
a Zboňáková Paulína (BSM) 
v 1/10-in úč., Zboňák Anton 
v 1/20-in úč., Zboňáková Paulína
v 1/20-in úč., Zboňák Štefan 

Náklady spojené s prevodom znáša 
každá strana rovnakým dielom…
• Poslanci OZ schválili Všeobec-
ne záväzné nariadenie (VZN) č. 
2/2024, ktorým sa mení a dopĺ-
ňa VZN č. 7/2021 o poskytovaní 
starostlivosti o úhradách za po-
skytovanú starostlivosť a strav-
né v zariadení detských jaslí 
obce Rabča pre detí od jedného 
do troch rokov veku dieťaťa.
• Poslanci OZ schválili podanie 
žiadosti o poskytnutie podpory 

z Environmentálneho fondu, 
oblasť: Ochrana a využitie 
vôd a realizáciu kapitálovej 
investície, ktorá má byť finan-
covaná z poskytnutej dotácie 
a vlastných zdrojov vo výške 
najmenej 1 % nákladov s ná-
zvom: Rozšírenie kanalizácie 
Rabča – ul. Tehelná a Poľná, Pri 
pavilóne, IBV pri Morčinovom 
potoku a IBV pri dolnom ihrisku.
• Poslanci OZ schválili realizáciu 
investície v zmysle Špecifikácie 
činností podpory formou úveru 
pre obce a vyššie územné 
celky – zameranej na pro-
jekt: „Rozšírenie vodovodu,
dažďovej a splaškovej 
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Október je mesiac, kedy si srdcia Október je mesiac, kedy si srdcia 
naplníme úctou k staršímnaplníme úctou k starším
Pri tejto príležitosti sa v stre-
du 9. októbra 2024 kona-
lo v našej obci Stretnutie 
dôchodcov. 

Začiatok stretnutia bol tra-
dične zahájený svätou omšou, 
venovanou našim seniorom 
nad 65 rokov. Bola to chvíľa 
pre poďakovanie a zamysle-
nie sa.

Po svätej omši nasledo-
val bohatý program v Dome 
kultúry, ktorý nám pripra-
vili deti zo Základnej školy 
s materskou školou v Rabči 
spolu so svojimi pani učiteľ-
kami. Ukázali svoje talenty  

– spievali, tancovali a recito-
vali, a všetci sme cítili, že do 
každého vystúpenia vložili 
kúsok svojho srdca. Seniori 

Bol to taký malý sviatok, 
no nezabúdajme na našich 
starších ani v bežných dňoch. 
Uctievajme si ich láskou, 
pozornosťou a starostlivos-
ťou. Október je len pripo-
mienkou toho, že staroba si 
zaslúži našu úctu.

„Staroba je ako kniha. 
Dobrý román sa nikdy 
nečítal za deň.“ – P. M.

Všetkým veľmi
pekne ďakujeme.

Viac » https://www.abca.sk  
a » https://www.facebook.
com/ObecRabca/

ich odmenili potleskom a 
úsmevmi. 

Pani učiteľky, ktoré s deť-
mi pracovali, si zaslúžia 
veľkú pochvalu. 

Program spestrili aj Sko-
číkovci, či naši miestni 
hudobne nadaní seniori.

Popri hudbe si dôchodci 
vychutnávali výborné svia-
toč né jedlo od p. Adam čí kovej.
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X. SPIEVAJÚCI SENIORIX. SPIEVAJÚCI SENIORI

Rabča sa opäť stala dejiskom 
obľúbeného podujatia Spie-
vajúci seniori, ktoré tento 
rok oslávilo svoje 10. výro-
čie. V kinosále Rabče sa zišlo 
13 tímov z celého Slovenska, 
aby predviedli svoje spevác-
ke aj tanečné umenie.

Za Spievajúcich seniorov 
bola obetovaná svätá omša 
v kostole Navštívenia Panny 
Márie, po ktorej sa účastníci 
presunuli do kinosály. Atmo-
sféru spestrili mladé taneč-
níčky z tanečnej školy Pierrot, 
ktoré svojimi vystúpeniami 
očarili publikum.

Jedným z vrcholov podu-
jatia bolo vystúpenie súboru 
z Klina, ktorý svojím spevom 
piesne  „Ó Matka Mária“ ro-
zospievali celú kinosálu. Hoci 
bolo podujatie dlhé, dobrá ná-
lada a pozitívna energia boli 
všadeprítomné.

Na záver zaznela goralská 
hymna „Goraľu cy či ňe žaľ“, 
ktorú spievala nielen Rab-
čanská muzika, ale aj diváci. 
Tento moment bol taký silný, 
že mnohí mali zimomriavky. 
Podujatie sa skončilo výbor-
nou kapustnicou a koláčik-
mi, ktorá bola skvelým za-
vŕšením tohto dňa. 

JDS v Rabči a zúčastne-
ní seniori opäť dokázali, že 
hudba a tradície majú v na-
šich životoch nezastupiteľné 
miesto. Tešíme sa na ďalší 
ročník!

Ďakujeme Vám, že ste pri-
šli spríjemniť nedeľné popo-
ludnie: Podbieľ, Spievajúci Se-
niori Rabča, Oravská Jasenica, 
Lokca, Babička Klin, Trna-
va, Lúčanka, Oravské Veselé, 
Zákamenné, Žilina – Byt-
ča, Oravská Polhora, Žilina + 
priatelia, Rabčianska muzika.

Viac » https://www.face-
book.com/ObecRabca/

foto v. briš

foto v. briš

foto v. briš

foto v. briš

foto v. briš
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XXV. Deň plný prekvapeníXXV. Deň plný prekvapení

V Rabči sa 14. júla v nede-
ľu uskutočnil už 25. ročník 
podujatia Deň Plný Prekva-
pení (prvý bol 28. 6. 1998 
a počas pandémie sa raz ne-
mohol konať). Tento ener-
gický deň bol plný radosti, 
smiechu a hier. Organizovala 

ho farnosť spolu s mladým 
animátorským kolektívom 
(MAK) a obcou Rabča. 

„Poďme hrou chváliť Boha!“ 
To, je to hlavné motto toh-
to dňa pre deti. Parádne hry, 
ktoré organizátori vymysleli, 

boli naozaj kreatívne. Zabá-
vali sa aj rodičia a prarodičia 
s ich ratolesťami. A myslím, 
že je na mieste povedať, že 
bez tohto podujatia by Rab-
ča nebola Rabčou, dôkazom 
toho je už 25. ročník, ktorý 
znova vyšiel skvelo!

Ďakujeme všetkým, ktorí stá-
le pridávajú ruku k dielu.

Viac 
» https://www.rabca.sk/
aktuality/fotogaleria/rok-
2024-1/den-plny-prekvape-
ni-2024-1113sk.html
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Čučoriedky z RabčeČučoriedky z Rabče  šíria radosťšíria radosť doma aj v okolitom svete doma aj v okolitom svete

Vznikli hlavne pri kostole. 
Majú veľmi silný kladný ohlas. 
Čoraz viac ľudí ich oslovuje. 
Účinkovali už na oslavách 
Goralov v Ružomberku pri 
550. výroči udelenia valaš-
ských privilégií Valachom 
kráľom Matejom Korvínom, 
v rádiu Lumen, v Krakowe... 
zaspievali na Deň farnosti 
v Rabči... potešili spevom a 
hrou aj v Námestove na ab-
solventskom koncerte or-
ganistov (jedna Čucoriedka 
patrila medzi nich), na tohto-
ročných Dňoch Rabče otvárali 
program veľmi peknou pies-
ňou, ktorá pohladila najmä 
Goralov. Vystúpili na Rab-
čanskom drevorubačskom 
dni, na spomienkovej oslave 

90. rokov Miestneho spol-
ku Červeného kríža v Rabči... 
Nechýbali na Zelnej v Bobro-
ve, na  púti v českom Chomu-
tove (z komentárov na Face-
booku obce Rabča – Mária 
Hucelová: „To čo pod tvojim 
vedením Čučoriedky dokazu-
jú, je neobyčajné: radosť, re-
prezentácia nielen RABČE ale 
aj Oravy. Veľa, veľa takých 
nadšencov aby ti do veľdiela 
pribúdalo“)...

Nechýbali 22. septembra 
v Košičiach na Národnom po-
chode za život – ukončím slo-
vami Gabiky Čulovej: „Nech 
toto znie celým Slovenskom... 
ďakujeme Ti, Pane, náš, že si 
nám doprial takéto požehnané 
dni a my Čučoriedky z Rabče 

Myslím, že každému dobre padlo na duši, keď videl a počul spieť spevácky súbor Čučoriedky z Rabče pod taktovkou Gábiky Čulovej. Pre mňa osobne 
ako rodeného Gorala bol výnimočný zážitok z ich otvárajúceho vystúpenia na tohtoročných Dňoch Rabče. Z internetu som zozbieral informácie z ich 
účinkovania v poslednej dobe. Kto sa chce o nich dozvedieť viac vrelo odporúčam krásnu a podrobnú hudobno-slovnej rozhlasovej reláciu KARMEN 
v rádiu Lumen s názvom Mobil alebo počítač? Nie, radšej spev a hudba! Viď » Karmel od Andrei Čelkovej > https://www.lumen.sk/archiv-play/178384

že, sme ťa mohli opäť chváliť 
a velebiť. Ďakujeme Mirkovi 
Jagelkovi, ktorý nás šťastne 
doviezol... tú fúru Čučorie-
dok aj s rodičmi, ktorý nás 
nemá problém odviesť spolu 
s druhým šoférom aj na kraj 
sveta – prajeme im veľa šťast-
ných kilometrov a dúfame, 
že to nebola naša posledná 
prázdninová cesta, že to bol 
len začiatok. 

Ďakujeme Nebeskej Matič-
ke, že sme mohli naše vystú-
penia počas prázdnin ukon-
čiť spevom na sv. omši, na  jej 
milovanom mieste – Bobrov-
skej kalvárii, že nás ochraňo-
vala na našich vystúpeniach, 
kde sme sa snažili šíriť ra-
dosť, pokoj a lásku, že nás 

ochraňovala počas ciest... bo-
lo to viac ako 3 500 km... že 
v zdraví a spokojní končíme 
naše netradičné prázdniny... 

Chvála Kristu a jeho Matke...“
Z facebooku Mgr. Gabiky Čulo-
vej, Rádia Lumen a facebooku 
obce Rabča.

foto v. briš

foto v. briš
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Fond na podporu umenia 
podporil Obecnú knižnicu 
v Rabči aj v roku 2024

Názov projektu: 
Kniha – môj spoločník
Zmluva: 24-514-03878
Obecná knižnica pre skva-
litnenie a doplnenie knižné-
ho fondu využíva aj finanč-
né dotácie Fondu na podporu 
umenia. 

V roku 2024 získala Obec-
ná knižnica v Rabči z Fondu 

ktoré podporil Fond na pod-
poru umenia.
Dňa 17. októbra sa usku-
točnila beseda s pani Sro-
goñovou, rodáčkou z Orav-
skej Lesnej. Pani spisovateľka 
predstavila prváčikom svoju 
knihu: 

Čokoládka a Kakaovník. 
Deti sa dozvedeli, ako si 
Čokoládka a Kakaovník po-
radili s výrobou zdravych 
sladkostí, za čo všetko mô-
že cukor. 

Deti ochutnali zdravé 
ovocie a prezradili pani spi-
sovateľke, aké sladkosti ma-
jú radi. 

Po besede si žiaci kúpili 
milú knižočku, ku ktorej do-
stali spisovateľkou vlastno-
ručne vyrobené magnetky a 
záložky do kníh.

publikáciami vydanými orga-
nizáciami v zriaďovateľskej 
pôsobnosti Ministerstva kul-
túry SR.

Prajeme príjemné čítanie a 
tešíme sa na Vašu návštevu.

„Spoločnosť kníh si možno 
zvoliť lepšie, než spoločnosť ľu-
dí. Tým skôr si medzi knihami 
vyberaj priateľa na celý život.“ 

— Seneca, rímsky stoický 
filozof, štátnik a dramatik (4 
– 65 pred n. l.)

Beseda so spisovateľkou a 
tvorivé dielne organizova-
né Obecnou knižnicou v Rabči, 

na podporu umenia  1 500 € 
na nákup rozprávok, beletrie 
a náučnej literatúry pre deti, 
encyklopédií, beletrie , detek-
tívnych  románov pre dospe-
lých, cudzojazyčnej literatúry, 
na  nákup literatúry sloven-
ských autorov pre deti,  mládež 
a pre dospelých. Obec Rabča 
sa bude na projekte  podieľať 
sumou: 200 €

Minimálne 20 % pridelenej 
podpory bude vyčlenených 
na nákup kníh a  publikácii 
vydaných s podporou FPU pod-
ľa aktuálneho zoznamu uverej-
neného v časti Ostatné doku-
menty na www.fpu.sk. alebo 

OBECNÁ KNIŽNICAOBECNÁ KNIŽNICA INFORMUJE INFORMUJE
Dňa 18. októbra sa v škol-
skej družine konali tvori-
vé dielne pod názvom „Vy-
rob si plátený obal na svoju 
obľúbenú knihu.“ Lektorkou 
dielne bola pani Erika Vojte-
ková, ktorá deťom ukázala, 
ako sa takýto obal vyrába. 

Deti si doniesli svoju kni-
hu, predviedli svoju fantá-
ziu a vyrábali obaly s veľ-
kým nadsením a hrdo si ich 
odniesli domov.

Bc. Ružena Galčíková, 
vedúca obecnej knižnice

Viac » https://www.rabca.
sk/aktuality/aktuality/bese-
da-so-spisovatelkou-a-tvori-
ve-dielne-1161sk.html 
a na facebooku obce Rabča » 
https://www.facebook.com/
ObecRabca/

ZmodernizovaliZmodernizovali sme náš sme náš
obecný vozový parkobecný vozový park
7. 9. 2024 Zmodernizovali sme náš obecný vozový park o  
nové nákladné vozidlo SCANIA, ktoré bude slúžiť na ešte 
lepšie a dostupnejšie komunálne služby pre našich občanov

Naša obec sa môže tešiť 
z významného zlepšenia in-
fraštruktúry. Obecné chod-
níky sa rozširujú po celej 
dedine, a to všetko z vlast-
ných nákladov obce. Tento 
krok je zameraný nielen na 
zvýšenie bezpečnosti obča-
nov, ale má aj estetický do-
pad. Upravené a udržiavané 
chodníky dodávajú našim 
uliciam príjemný vzhľad a 
zvyšujú atraktivitu našej 
dediny. Spokojní chodci sú 
toho najlepším dôkazom.

Bezpečnosť občanov je 
pre nás prioritou. Rozšírenie 
chodníkov zabezpečí, že ob-
čania budú mať viac priesto-
ru pre pohyb, čo zníži riziko 
nehôd a prispeje k lepšiemu 
komfortu pri prechádzkach. 
Pre našich starších občanov, 

Obecné chodníkyObecné chodníky sa rozširujú sa rozširujú
po celej dedinepo celej dedine

rodiny s deťmi či osoby s ob-
medzenou pohyblivosťou bu-
de pohyb po dedine oveľa po-
hodlnejší a bezpečnejší.

Veríme, že nové chodníky 
budú slúžiť všetkým obča-
nom a budú prispievať k lep-
šiemu životu v našej obci. 
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kostol navštívenia panny márie po poslednej renovácii

11. 9. 2024 Soľný potok v lo-
kalite Adamovka III bez vody

11. 9. 2024 „Najviac“ vody v čase sucha tieklo v Hájkovom potoku

KRÁSAKRÁSA  KVETOV,KVETOV,  ZÁHRAD,ZÁHRAD,  DOMOV ...DOMOV ...  
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foto v. briš foto e. hajdučík

V sobotu 20. júla večer sa za pekného počasia sa konalo 7. kolo Hornooravskej hasičskej 
ligy (HOHL) a 4. ročník o pohár Dobrovoľného hasičského zboru Rabča (DHZR). Hasiči 
zo Suchej Hory tu dosiahli rekord celej doterajšiej súťaže časom 13.98 sekundy!

V sobotu 20. júla večer sa 
za pekného počasia sa konal 
7. kolo Hornooravskej hasič-
skej ligy a perfektne pripra-
vený 4. ročník o pohár DHZ 
Rabča. Vlaňajší víťaz HOHL 
dobrovoľní hasiči zo Suchej 
Hory dosiahli v Rabči re-
kordný najrýchlejší zostrek 
s časom 13.98 sek! V okolí ih-
riska boli stany, prístrešky, 
bufet s množstvom atrakcií 
– skákacie hrady, maľova-
nie na tvár, súťaže pre deti 
a dospelých a množstvo iné-
ho. Od mnohých sponzorov 

Cez víkend 24. augusta spo-
lu s našimi zahraničnými 
kolegami z Poľska a Čes-
ka si naši dobrovoľní hasi-
či zmerali sily v hasičskom 
športe v požiarnom útoku 
a v preteku jednotlivca. Tí 
najmenší si mohli vyskúšať 
zahasiť horiaci domček. 

Po súťažiach nasledovalo 
družobné posedenie.
Zdroj > https://www.facebo-
ok.com/DHZ.Rabca 

bola aj bohatá tombola. Vý-
ťažkom podporili projekt pre 
naše deti v MŠ v Rabči.

I. Výsledky VII. kola HOHL
Muži

1. Suchá hora 14.80” 18 bo-
dov > Rekord I. kolo PT 13.98“

2. L. Teplá
3. Ťapešovo
Rabča skončila siedma

Ženy
1. Vasiľov 18.74“ 17 bodov
2. Or. Veselé A
3. Suchá hora

II. O pohár DHZR

Ženy
1. Liesek 21.71 sek  
2. Zubrohlava 
3. Suchá hora

Muži
1. Rabča 
2. Ťapešovo
3. Ivachnová

> Oficiálne výsledky > htt-
ps://hohlorava.webnode.sk/

Viac
 » video od Augustína Pitáka 
> https://www.youtube.com/
watch?v=zyLtiJ7YDz8

Nočná súťaž Nočná súťaž hasičskej hasičskej 
ligy ligy v Rabčiv Rabči

Hasičský deň 2024Hasičský deň 2024

2. 9. 2024 Žiaci materskej 
škôlky sa môžu tešiť z nových 
odrážadiel a kolobežiek od 
našich hasičov zo zbierky.

Žiaci materskej škôlky sa 
môžu tešiť z nových odráža-
diel a kolobežiek, ktoré získa-
li od našich dobrovoľných ha-
sičov. Zbierku organizovali na 

Hornooravskej hasičskej lige 
a vybrali toho naozaj neure-
kom! Ďakujeme, že máte zá-
ujem zvelebovať našu Rabču.

Všetkým žiakom prajeme 
veľa síl a odhodlania do no-
vého roku.

Zdroj > https://www.facebo-
ok.com/ObecRabca/



Rabčiansky CHÝRNIK č. 2 | 7. 11. 2024 | 13

udalosť | záujmové združenie

V nedeľu 28. júla 2024 pod 
vedením predsedníčky Pavlí-
ny Oselskej si Miestny spo-
lok Červeného kríža v Rabči 
pripomenul už 90. rokov od 
svojho vzniku.

Miestny spolok Červené-
ho kríža v Rabči (MO SČK) 
založil 12. mája 1934 vtedaj-
ší kanonik a aj starosta dp. 
Ján Kecera. 

Kanonik dp. Ján Kecera 
v rokoch 1931 až 1934 bol nie-
len správcom farnosti v Rab-
či ale aj starostom od 30. 10. 
1931 – 14. 4. 1934. Ján Kece-
ra pochádzal z Dolnej Leho-
ty na Orave. Narodil sa 18. 4. 
1887 a zomrel 10. 12. 1951. Do 

Rabče za správcu farnos-
ti prišiel v roku 1927 až do 
je ho smrti 1951. V rokoch 
1929 – 1930 rozšíril kostol do 
dnešnej podoby. V roku 1932 
založil miestnu charitu – Tre-
tí rád sv. Františka. V roku 
1934 založil červený kríž. Keď 
vrcholila v 1935 roku svetová 
hospodárska kríza zabezpe-
čil výstavbu murovanej po-
schodovej ľudovej školy tzv. 
Meštianky pre 3 obce, kto-
rá dnes slúži ako MŠ. Ešte 
aj v roku 1942 postavil novú 
farskú budovu (dnešný Dom 
Charitas…), založil aj včelár-
sky spolok pre všetky tri ob-
ce (Rabča, Oravská Polhora 
a Sihelné) a aby toho nebolo 

málo, zriadil Zdravotné stre-
disko v Rabči, bol aj poľov-
níkom… Za svoju prácu do-
siahol Ján Kecera uznanie od 
Andreja Hlinku, biskupa Jána 
Vojtaššáka a spisovateľa Igná-
ca Grebáča-Orlova.

90. výročie založenia ČK 
v Rabči začalo sv. omšou, kto-
rú celebroval farár Peter Bo-
libruch. Mal oblečený hus-
ličkový ornát z obdobia 20. 
storočia, takže môžeme po-
vedať, že ho nosieval na sv. 
omše aj kanonik Ján Kecera. 

Po svätej omši nasledova-
la návšteva cintorína spoloč-
ne s veriacimi a tak spoločne 
nasledovalo položenie venca 
a sviece na hrob Jána Keceru. 

Kanonik dp. Ján Kecera si za-
slúži našu pozornosť a hlavne 
modlitbou spomínať na tak 
vzácneho človeka pre Rabču, 
ktorým bol.

V sále kultúrneho domu 
v Rabči bol pre darcov krvi 
a pozvaných hostí priprave-
ný obed, kultúrny program 
a hlavne oceňovanie darcov 
krvi – nositeľom bronzovej, 
striebornej, zlatej medaily 
a  aj diamantovej Jánskeho 
plakety. Stanislav Kekeliak a 
Jozef Hrubjak darovali krv už 
80-krát. Ocenenie odovzdáva-
li: terajšia predsedkyňa MS-
SČK v Rabči Pavlína Oselská, 
starosta obce Ing. Július Pi-
ták a Ing. Martina Špániko-
vá, PhD. riaditeľka územného 
spolku SČK v Dolnom Kubíne.

Aspoň takýmto spôsobom 
sme si uctili a povšimnli dob-
rých ľudí s dobrým srdcom a 
ešte zdravšou krvou, ktorú 
neváhajú a chodievajú da-
rovať na vopred pripravené 
termíny odberu v Rabči. Veď: 
„Sami cítime, že to, čo robí-
me, je len kvapka v oceáne. 
Ale oceánu by niečo chýbalo, 
keby v ňom tá kvapka nebola“ 

– Matka Tereza z Kalkaty 
Všetci zúčastnení si od-

niesli pamätnú mincu a pe-
ro s dátumom výročia Červe-
ného kríža v Rabči. Veríme, 
že aspoň takouto spomienkou 
na všetkých darcov, prvodar-
cov ale aj nežijúcich darcov, 
pre ktorých bola venovaná 
minúta ticha, sa nezabud-
ne na to, že milosrdenstvo, 
dobro a láska nesmie nikdy 
vymiznúť z našich životov. 

Niekedy malá pomoc dokáže 
iným zachrániť život a toto 
doslova platí o darovaní krvi. 

Predsedkyňa MS SČK Pav-
lína Oselská sa poďakovala: 
všetkým členom výboru za 
ich aktívnu činnosť, všet-
kým dobrovoľným darcom 
krvi, starostovi a poslancom 
obecného zastupiteľstva za fi-
nančnú pomoc, za spoluprá-
cu družobnému mestu Še-
nov a aj štedrým sponzorom 
p. Plutinskému a p. Monike 
Adamčíkovej, ktorí vždy pri-
spievajú materiálne alebo fi-
nančne k organizovaným od-
berom krvi v Rabči.

Jozef Oselský

90 ROKOV 90 ROKOV ÚČINKOVANIAÚČINKOVANIA MO SČK V RABČI MO SČK V RABČI
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Prvý RABČAKROS 2024 bol 
náhradou za bývalý beh Rab-
čianskeho okruhu. Podujatie 
bolo v réžii výlučne mladých. 
Zorganizovali ho obec Rab-
ča, DHZ Rabča v spolupráci 
s bežcami Milanom Wilso-
nom, Petrom Havlíčkom a 
Tomášom Brišom. Podujatie 
bolo vynikajúco spropagova-
né a vynikajúco sú zachytené 
všetky výsledky a to nielen 
textovo ale aj na fotografi-
ách a vo výstižnom krátkom 
videu z mobilov. Mladí ne-
zabudli ani na propagáciu 
sponzorov na f oto-grafikách.

Počasie bolo oblačné, horú-
ce a vydržalo bez búrok. Tie 
prišli až nad ránom. Súťa-
žiaci zdolávali náročnú trať 
uprostred našej krásnej príro-
dy bez frekventovaných ciest. 
Tí najlepší bežali takmer až 
na náš najvyšší kopec Va-
hanov (918 m n. m.) a späť 
na futbalové ihrisko v Gaceli. 

Nové trate so štartom 
na futbalovom ihrisku prilá-
kali skoro 140 pretekárov. Už 
tradične si ako prví svoje tra-
te odbehli tí najmenší.

Medzi ženami bolo naj-
rýchlejšia domáca prete-
kárka Dominika Bubláková, 
ktorá dlhú trať zvládla za 55 
minút a 45 sekúnd.

Z rabčianskych bežcov 
sa na stupne víťazov tiež 
postavili: 
• Predškoláci do 5 ro-
kov – trať 200 m: 1. Mi-
chal Chutniak
• Žiačky 9 – 11 rokov – trať 
800 m: 2. Alica Gerčáková
Krátka 5,8 km trať
• Dorastenci / Doras-
tenky 16 – 18 rokov
2. Ladislev Pidík, 
3. Artur Brišák
3. Chiara Disturco
Muži I. / Ženy I. 19 – 39 
rokov: 3. Juraj Maxa

• Muži II. / Ženy II. 
40 a viac rokov:
1. Marián Brišák 

RABČIANSKY OKRUH RABČIANSKY OKRUH BOLBOL  RABČAKROSRABČAKROS  
AJ AJ S NOVOU TRASOUS NOVOU TRASOU – SMER VAHANOV – SMER VAHANOV

Nebyť Rabča,  
nie je Rabčakros...
...nielen pre to,  
že by sme nevedeli, ako 
nazvať tento pretek.
Rabča a dobrovoľní hasiči 
DHZ Rabča nám každý 
deň finančne, materiálne 
pomáhali pripraviť pre 
vás čo najlepší prvý 
ročník Rabčakrosu.
A za to im patrí 
obrovské ĎAKUJEME.

Najrýchlejší Rabčan 
na 10 km – rabčianska
hviezda > Filip Revaj

Najrýchlejšia Rabčianka 
na 10 km > 1. Dominika
Bubláková

Ženy II. 40 a viac rokov 
> 2. Ľubomíra Maxová

Muži II. 40 a viac rokov:
1. Marián Brišák, 
2. Ján Maťuga

2. Ján Maťuga
2. Ľubomíra Maxová
» Link na všetky výsledky 
aj fotografie » www.obl.sk/
rabcakros-2024-vysledky
» Link na videozostrih 
z po du jatia > https://www.
f a c e b o ok .c om /p r o f i l e .
php?id=61562483693508

Ďakujeme štedrým spon-
zorom, ktorým záleží na kva-
lite oravského behu, určite si 
pozrite ich stránky, lebo sto-
ja za to: • Rabča, • pizzarab-
ca.sk, • TopFit, • hrackarstvo.
eu, • Graano.sk. • FúúDobre, 
• Cukrovinky.

BUDÚCNOSŤ BEHU JE V DEŤOCH. 
Z Rabče nám prišlo krásnych 10 detí: ďakujeme, Rabčania, za podporu!



Ďalším unikátny záber ko-
méty C/2023 A3 (Tsuchin-
shan – ATLAS) Anton Piták 
odfotil  14. októbra 2024. 
K fotografii zverejnenej 
na Facebooku obce Rabča 
uviedol: 

Včerajší lov na kométu 
C/2023 A3 (Tsuchinshan 

– ATLAS) sa podaril. Hľa, aké 
nové „Betlehemské svetlo” sa 
nám teraz ukazuje na oblohe. 
Kométa C/2023 A3 (Tsuchin-
shan – ATLAS) je jedna z naj-
jasnejších komét, akú za dlhé 
roky môžeme vidieť aj voľným 
okom. Najlepšie je ju pozoro-
vať cca 45 min až hodinu po 

západe slnka, vidieť by ste ju 
mali na západe cca na rov-
nakom mieste, kde zapadalo 
slnko. Dnes bude vhodný čas 
od cca 19. hodiny.

Anton Piták

» FOTO > https://www.face-
book.com/ObecRabca/

Kométa Kométa nad našimi hlavaminad našimi hlavami :) :)

K málo známym zaujíma-
vostiam v Rabči patrí aj veľ-
mi stará drevená kováčska 
dielňa Oselských tzv. „kuž-
ňa.“ Ešte v r. 2016 ju fotil 
Miro Kovalíček aj s Lackom 

Oselským a foto zverej-
nil na svojom Fb > https://
www.facebook.com/FotoMi-
roKovalicek/photos/pb.100
059695453943.-2207520000
/909360872534853/?type=3
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Antonovi Pitákovi sa po-
daril 8. 10. 2024 unikátny 
nočný záber kaplnky Pan-
ny Márie, ktorý zverejnil na 
Facebooku obce Rabča. 

K unikátnej fotografii na-
písal: Komu sa nelení, tomu 
sa –   pošťastí – opäť, ešte 
lepšia polárna žiara, než tá 
v máji. Bez jediného obláčika, 

cez celú oblohu. Najprv to vy-
zeralo, že nič z toho nebude. 
Jedna machuľka nad rodnou 
dedinou a aj tá pomaly mizla. 
Tak som ešte utekal rýchlo ku 
našej známej kaplici, že as-
poň tam zachytím jasnú ob-
lohu s hviezdami a jedným 
polárnym fliačkom nad. A už 
som sa skoro balil, keď tu zra-
zu – „explózia” farieb. Ani som 

nestíhal fotiť. A dýchať. Ale 
fotky sa podarili a bolo to 
nádherné. 

Ako sa hovorí, komu sa ne-
lení (a vydrží 3 hodiny čakať 
v „mraze”), tomu sa ružov-
kastí – polárna žiara.

 GRATULUJEME.

» FOTO > https://www.face-
book.com/ObecRabca/

zaujímavosti z rabče

UnikátnaUnikátna  nočná fotografianočná fotografia  kaplnkykaplnky
Panny MáriePanny Márie  s polárnou žiarous polárnou žiarou

Ako prvý v Rabči Ako prvý v Rabči začal začal 
pestovať hrozno...pestovať hrozno...
Dnes by sme vám radi pred-
stavili pána Júliusa Kubasá-
ka z Rabče, ktorý vo svojich 
91 rokoch dokazuje, že vá-
šeň a odhodlanie nepoznajú 
hranice. Napriek chladnej-
šej klíme a vyššej nadmor-
skej výške sa mu darí niečo, 
čo sa podarí len málokomu 
– pestuje chutné a bohaté 
hrozno.

Pán Kubasák je známy 
nielen ako skúsený poľov-
ník a milovník prírody, ale 
aj ako človek, ktorý sa po-
dieľal na starostlivosti o na-
še lesy. Ešte aj dnes si stro-
my napriek veku sám opíli 

a pooberá. Jeho zážitky za-
hŕňajú útek pred vojnou či 
pád lietadla v Rabči. Je to 
človek s bohatým životom a 
skúsenosťami, od ktorého sa 
môžeme mnohému priučiť.

Jeho úspech s pestovaním 
hrozna v náročných pod-
mienkach ukazuje, že s tr-
pezlivosťou, starostlivosťou 
a porozumením prírode do-
kážeme prekonať aj zdanlivo 
neprekonateľné výzvy. Má-
me sa od neho čo učiť!

Foto Miro Kovaliček
Autor článku Miro Jagnešák, 

> Zdroj: (https://www.face-
book.com/ObecRabca/)

Kováčska Kováčska dielňadielňa
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TÁBOR 2024
22. – 26. 7. 2024 Tohtoročný 
tábor sa konal v obci Lip-
tovská Štiavnica, v ubyto-
vacom zariadení Carmagno-
la v dňoch od 22. do 26. júla. 
Zúčastnilo sa na ňom až 14 
animátorov, medzi ktorými 
bol aj bohoslovec z našej far-
nosti, p. Milan Motýľ spolu 
s mladými a až 39 detí, kto-
ré chceli zažiť dobrodružstvo. 

Téma tohtoročného tábo-
ra sa niesla v indiánskom 
duchu. Spoločne sme otvori-
li týždňový program v Čut-
kovskej doline v Ružomber-
ku, pokračovali sme potom 
spoločne na chatu. Absolvo-
vali sme spoločnú a zaují-
mavú turistiku na Liptovský 
hrad, počas ktorej sme rieši-
li pripravené úlohy a aktivi-
ty na jednotlivých stanoviš-
tiach. Spoločne sme sa boli 
aj kúpať v Bešeňovej, opeka-
li a hrali rôzne hry až do ne-
skorého večera pod nebom pl-
ným hviezd. Vďaka miestnym 
kňazom sme mohli aj každý 
deň spoločne s deťmi sláviť 
svätú omšu. Ďakujeme aj p. 

Aktivity MAktivity MAAKK – –  MladéhoMladého  animátorskéhoanimátorského  
kolektívukolektívu

VIAC » https://www.face-
book.com/MAKRABCA

farárovi Petrovi Bolibrucho-
vi, ktorý nás prišiel navštíviť 
aj s dobrotami a p. starosto-
vi za chutnú zmrzlinu. Deti 
si užili bohatý program plný 
zábavy a odnášajú si pestré a 
zážitky a aj nové priateľstvá.

14. 7. 2024 Deň plný prekvapení 2024 > viď s. 8 RCH14. 7. 2024 Deň plný prekvapení 2024 > viď s. 8 RCH

Oravská Polhora. V nede-
ľu (23. 6. 2024) prebehlo spo-
mienkové podujatie – Štátna 
katolícka akcia vo farnosti 
Rabča 1949. 

Podujatie pozostávalo zo sv. 
o mše, pri ktorej sme prosili 
za prenasledovaných kresťa-
nov a ich rodinných prísluš-
níkov v období komunizmu. 
Sv. omšu celebroval o. Pe-
ter Bolibruch, farár z Rabče, 
ktorý nás povzbudil k obe-
tavosti pri odovzdávaní da-
ru viery. Po sv. omši bola od-
halená pamätná tabuľa pri 
vstupe do kostola s menami  
perzekuovaných, pričom tie-
to mená boli prečítané. Po 
sv. omši o 14:00 pokračovalo 
prednáškovo-diskusné fórum 
s nasledujúcimi príspevkami:

Mgr. Branislav Kinčok PhD.  
(ÚPN) – Politické procesy ako 
najvyššia forma komunistic-
kých perzekúcií na Slovensku 
v 50. rokoch

PaedDr. Róbert Slotka, PhD. 
– Analýza pastierskeho listu 
biskupov ČSR ku štátnej Ka-
tolíckej akcii

Mgr. et Mgr. Martin Garek 
PhD. (ÚPN) – Štátna KA na 
Slovensku a Orave (vybrané 
farnosti)

PhDr. Marek Ďurčo PhD. 
(mesto Trstená) – Nábožen-
ský život mesta a farnosti 
Trstená v rokoch 1948 – 1950 
v súvislosti so štátnou KA na 
Orave

Anton Kutliak, Bc. Tomáš 
Vorčák (Polhora v toku de-
jín) – Udalosti po prečítaní 

pastierskeho listu o štátnej 
KA vo farnosti Rabča

Zazneli aj príspevky do 
dis kusie:

Mgr. Martin Gabčo, PhD. 
(ÚPN) – Prípad „Tatranská 
družina“ v kontexte odpo-
ru veriacich proti štátnej KA 
v roku 1949 na Orave; 

Ing. Stanislav Labjak Th-
Lic. (ÚPN) – Cyril Harmata a 
Alojz Janotka – dvaja Oravci 
v boji za slobodu.

Spomienkové podujatie bo-
lo realizované v spolupráci s 
Obecným úradom v Or. Polho-
re, s Ústavom pamäti národa 
a s farnosťou. Hlavnými inici-
átormi podujatia boli miestni 
historici Anton Kutliak a To-
máš Vorčák. Z podujatia vy-
šiel zborník prednášok.

• Zdroj > https://www.farnos-
topolhora.sk/?p=7404
» VIAC > 
• Zborník prednášok si mô-
žete prečítať na webe » htt-
ps://www.oravskapolhora.sk/
obcan-a-samosprava/
• O katolíckej akcii ale aj 

o  zaujímavostiach z dejín 
v  Oravskej Polhore sa mô-
žete dozvedieť z webu » htt-
ps://www.oravskapolhora.sk/
obec-2/polhora-v-toku-dejin/
statna-katolicka-akcia-zivot-
ny-pribeh-kaplana-frantis-
ka-irhu-1594sk.html

HISTÓRIA JEHISTÓRIA JE UČITEĽKOU  UČITEĽKOU 
ŽIVOTAŽIVOTA
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VI. ročník bol taký, ako ho poznáme, len o niečo väčší, fialovejší – plný hudby, výborných 
receptov a samozrejme aj výborných čučoriedkových koláčov, ktoré boli hlavným lákad-
lom pre všetkých milovníkov sladkostí. Do súťaže prihlásili 61 čučoriedkových koláčov. 
Stoly pod stánkom na námestí sa premenili na fialové more čučoriedok (dokonca aj osy 
sa oblizovali). Počasie bolo na jednotku. Koláče na jednotku s hviezdičkou. 

VI. ČUČORIEDKOVÝ FESTIVALVI. ČUČORIEDKOVÝ FESTIVAL

A návštevníci? Tí si mohli 
popri degustácii dezertov 
vychutnať hudobné vystúpe-
nia od miestnych kapiel, ako 
Čučoriedky, ZUŠ Fernezová, 
Dychovka Rabčanka, Gajdo-
šská dvojka z Oravskej Pol-
hory až po známejšie mená 
ako Dynamix – Teraborsuk 
a Formát, ktoré roztancova-
li námestie. Skákací hrad, 

kolotoč na pohon rodičov ale-
bo hľadanie čučiaka nesme-
li chýbať. Osviežujúci boli aj 
animátori zo @http://xn--zit-
kova-hwa64gjp.sk/ – zážitky 
pre deti s LEGO výbavou. 

Jedným z hlavných bodov 
programu bola súťaž o najlep-
ší čučoriedkový výrobok. Ten-
to rok sa do súťaže prihlásilo 
neuveriteľných 61 súťažných 

koláčov, každý jedinečný svo-
jou chuťou, vzhľadom aj sku-
penstvom. Porota mala ťaž-
kú úlohu vybrať ten najlepší, 
a predsa zlatý, strieborný a 
bronzový rafák si našli svo-
jich majiteľov, a aj ďalšie vý-
borné kategórie boli ohod-
notené. Potom sa losovalo 
zo všetkých receptov o elek-
trickú kolobežku, ktorá bola 

sponzorským darom od Piz-
zérie Adamčíková a Pohos-
tinstva Gaceľ. Vyhrali ju na-
še pani dôchodkyne, tak sa 
nečudujte, keď ich najbližšie 
uvidíte pirátiť po námestí 
na kolobežke.

Čučoriedkový festival v Rab-
či bol skutočnou oslavou chu-
tí. Ďakujeme našej vzácnej 
návšteve z družobných obcí 

Gmina Strumień a Šenov, že 
sa ujali tejto sladkej povin-
nosti porotovania.

ĎAKUJEME všetkým vyni-
kajúcim pekárom a kuchá-
rom! Klobúk dole.

Fotografie sú od našeho 
dvorného fotografa – Miro 
Kovaliček 
> Viac FOTO: (https://www.
facebook.com/ObecRabca/)
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Dokončenie – s. 1
dať zo seba to najlepšie. Po-
rotcovia boli organisti z Rabče 
aj učiteľ hudby a mali čo robiť, 
aby vybrali toho najlepšieho. 

Laureátom súťaže sa stala 
Mária Jagelková. A na večer 
to rozpeckovala Twentyfive 

expres Párty s DJom PEPE. Ten 
s mikrofónom v ruke, vychválil 
dedinu, že starosta môže byť 
na svoju dedinu a občanov hr-
dý. Po tejto párty to vyzeralo, 
že ľudia už ani neodídu a ostá-
vajú do ďalšieho dňa. Nabudú-
ce budeme asi rozdávať stany, 

aby nik nemusel ísť domov (:D
Na druhý deň, v nedeľu sa 

ozvala kvapka dažďa, ale to 
nijako nezmarilo náladu. Da-
lo by sa povedať, že návštev-
níci uvítali malé schladenie. A 
na záver –  TOMBOLA. Veľko-
lepá a plná cien,  ako televízor, 

vysávač, práčka, elektrická ko-
lobežka, autobatérie, bazény a 
mnoho ďalšieho... ĎAKUJEME 
Vám, ktorí ste prispeli – NA-
OZAJ štedrým sponzorom, to 
vďaka Vám sa DNI RABČE vy-
šplhali na takú úroveň, akú 
poznáme dnes!

Za krásne fotografie vďačí-
me Miroslavovi Kovalíčkovi a 
za videá Vratkovi Hajdučíkovi. 

ĎAKUJEM.

Ing. Július Piták, 
starosta obce Rabča
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• Ďakujeme všet-
kým SPONZOROM, 
vďaka ktorým mohli 
byť DNI RABČE 
XXII. – tak bohaté
»

SPONZORI DNI 
RABČE XXII. 2024
ELVIN JOZEF SLOVÍK
MDK 
INDUSTRIEMONTAGE S.R.O. 
DOMINIK MIKLUŠÁK

AUTODIELY GRÚŇ 
JOZEF PILARČÍK
PRO DIELY DÁVID 
BOLDOVJAK
KUBÍK INTERIÉR 
JÁN KUBÍK
KAJOTEX
EMPO DOMÁCE POTREBY 
EVA PORTÁLOVÁ
ELEKTRO SAHUĽ
POTRAVINY MIX 
ING. KAROL SAHUĽ
RABČAN SOCIÁLNY 

PODNIK
DANIELA KRŠÁKOVÁ
MARCELA KUBAĽOVÁ
POĽNOHOSPODÁRSKE 
DRUŽSTVO MAGURA 
RABČA
HRAČKÁRSTVO ŠURINČÍK
LEKÁREŇ KAMILKA
LESBORA JÁN RATICA, 
JOZEF BOLDOVJAK
JÁN MAŤUGA
DANIEL KOZÁK
STOLÁRSTVO 

TOMÁŠ SLOVÍK
JANEX JÁN ŠPRLÁK
OĽGA KLUŠÁKOVÁ
PIZZÉRIA QUATTRO
ING. MILOŠ HADÁR
METAL STAVEBNÝ 
MATERIÁL MICHAL 
BOLDOVJAK
VITAMÍN EVA SLOVÍKOVÁ
STAVEBNINY GANOBJAK
MJ TRENDY KIDS
METESOVÁ MARTINA
METESOVÁ MÁRIA

POHOSTINSTVO GACEĽ
PIZZÉRIA ADAMČÍKOVÁ
EL.SPOL
DOMÁCE POTREBY 
JANKA KURTULÍKOVÁ
DARČEKOVO ZUZANA 
METESOVÁ
STOLÁRSTVO 
JOZEF SKUTKA
OBEC RABČA

» viac > https://www.facebo-
ok.com/ObecRabca/
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» Viac foto >  https://www.rabca.sk/aktuality/fotogaleria/rok-2024-1/ | https://www.facebook.com/ObecRabca/

Anton Piták

Anton 
Piták
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Rabča, Nedeľa 22. september 2024. Tento 
rok sa v Rabči konalo očakávané Svapke-
kopaňe – festival kopania zemiakov a prí-
pravy jedál, ktorý prilákal veľké množstvo 
návštevníkov, čo bolo veľmi milé prekva-
penie. Počasie bolo nádherné, čo prispelo 
k výbornej atmosfére a celkovému úspechu 
podujatia s doposiaľ najväčšou účasťou.

SVAPKEKOPAŇE 2024SVAPKEKOPAŇE 2024  – festival  – festival  
kopania zemiakov a prípravy jedálkopania zemiakov a prípravy jedál

Historické remeslá 
a rekordná účasť
Všetko začalo svätou omšou 
v našom kostole v Rabči po-
ďakovaním za úrodu – le-
bo bez úrody by sme ďaleko 
nedošli. 

A úroda musí dobre vy-
rásť a dobrí ľudia ju musia 
pozbierať. A o tom to je. Pre-
to program začal konvojom 
traktorov, vyblýskaných, vy-
voňaných a ozdobených stuž-
kami a smeroval cez celú 
Rabču a hasiči ich popritom 
strážili. Radosť vybehnúť von 

ku bránke a pozerať, ako za 
starých čias.

Festival, ktorý sa konal na 
námestí, ponúkol návštevní-
kom možnosť spoznať a vy-
skúšať si rôzne historické 
remeslá. Skupina nadšen-
cov z Elduru a Sokoliari Krá-
ľa Svätopluka nás vtiahli do 
histórie ešte pred strojmi, kde 
bola len práca poctivých rúk. 

Účasť bola rekordná, čo 
spôsobilo, že ochutnávko-
vé jedlá zmizli veľmi rých-
lo (na čo sa budeme musieť 
budúci rok poriadne pripra-
viť). Návštevníci si mohli 

vychutnať rôzne zemiakové 
špeciality, tradičné, netradič-
né, klasiky ako placky – ale u 
každého tímu predsa iné. Tie 
piekli aj naše pani dôchod-
kyne z Rabče a rozdávali ich 
okoloidúcim. Sme veľmi radi 
za tak pilné a ochotné osôbky 
v našej dedine, to je to pravé 
spájanie ľudí s láskou.

Vtipní moderátori 
a kultúrne vyžitie
Celým podujatím sprevádzali 
vtipní a pohotoví moderáto-
ri Danka a Rasťo, ktorí svo-
jím humorom a šarmom za-
bávali návštevníkov. Program 
bol vyskladaný veľmi dobre 
a ponúkol pestrú paletu pre 
všetky vekové kategórie: či 
Chabadovci zo Zubrohlavy, 
Oravskí Richtári, Valar ale-
bo Tempus, tak aj miestny 
folklór z Rabče: Goralecky, 
Spievajúci seniori z Rabče, 
Dychovka Rabčanka a Vese-
lá štvorka boli naozaj skve-
lí, a prispeli tak skvelému 
programu. Top momentom sa 
stal Poľský súbor zo Świnnej, 
keď roztancoval publikum aj 
a prispel k skvelej atmosfére.

Chceli by sme sa z celého 
srdca poďakovať všet  kým,

ktorí sa podieľali na Svap-
kekopaní. Ob rovská vďaka 
patrí tímom, ktoré varili tie 
úžasné jedlá. Vieme, že ste do 
toho dali veľa času a energie, 
a veľmi si to vážime. Bolo to 
naozaj skvelé!

Ďakujeme aj organizáto-
rom z obecného úradu a pre-
vádzok Rabče. Do výzdoby sa 
zapojila aj ZŠ Rabča a aj ZUŠ 
Ignáca Kolčáka. Výstavu, ven-
ce a výzdoby, ktoré ste pripra-
vili, vaša pomoc bola neoce-
niteľná a bez vás by to nebolo 
možné, dať latku tak vysoko!

Nezabúdame ani na tých, 

ktorí pripravili výborný guľáš 
– Poľovnícke združenie Hŕbik, 
a taktiež na konvoj cez de-
dinu s výstavou traktorov, a 
všetkých, ktorí nasadli do 
traktora a pripojili sa. Vaše 
stroje boli fantastické a veľ-
mi sme si ich užili.

A nakoniec, veľká vďaka 
patrí všetkým, ktorí podporili 
festival finančne alebo iným 
spôsobom. Vaša podpora je 
pre nás veľmi dôležitá a veľ-
mi si ju vážime.

Ďakujeme vám všetkým! 
Klobúk dole, Rabčania!

Pokračovanie – s. 22
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SVAPKEKOPAŇE 2024SVAPKEKOPAŇE 2024  – festival  – festival  
kopania zemiakov a prípravy jedálkopania zemiakov a prípravy jedál

» Viac foto >  https://www.rabca.sk/aktuality/fotogaleria/rok-2024-1/ | https://www.facebook.com/ObecRabca/

Dokončenie – s. 22

SÚŤAŽNÉ JEDLÁ  
na Svapke kopaní
Festival bol tiež miestom 
súťaže o najlepšie ze-
miakové jedlá. 
Tu sú víťazi jednotlivých ka-
tegórií:
1. NAJ východňárske jedlo – 
ZŠ a MŠ Rabča – Varené ze-
miaky s tvarohom a bryn-
dzou
2. NAJ jednoduchšie jedlo 
–  Anna Pikošová a Terézia 
Jendreasová – DŽATKY
3. GASTRO orgie – Šenov CZ 
– Lokše, Krémová zemiaková 
polievka + Makovo zemiako-
vý dezert
4. NAJ rýchlejšie jedlo – JDS 
Novoť – Smatľavá svabka a 
placky s kapustou + Pečené 
zemiaky s bryndzou
5. NAJ pečené jedlo – JDS 
Námestovo – Zemiakové 

pagáčiky + Pirohy zemiako-
vé plnené kapustou
6. NAJ bezmäsité jedlo 
–  Świnna PL – Zemiakový 
guľáš
7. NAJ regionálnejšie jedlo 
– Oravská Polhora – Polhor-
ské zemiaky + placky
8. NAJ tradičnejšie jedlo – JDS 
Rabča – Zemiaková baba 
+ placky
9. NAJ lahodiace jedlo oku 
–  Červený kríž Rabča – Ze-
miakové strapačky
10. NAJ netradičnejšie jedlo 
– DSS Zubrohlava – Zemia-
ky inak
11. NAJlepšia polievka 

– Školská jedáleň Rab-
ča – Zemiaková polievka 
s kôprom + Slivkové knedlíky
12. NAJ sladšie jedlo – Mladé 
hasičky Rabča – Zemiakovo 
makové šúľance
13. NAJlepšie predjedlo – An-
na Kupčíková – Vyprážané 
trojuholníčky + kolieska pl-
nené zeleninou
14. NAJ vegetariánske jedlo 
– Oľga Klušáková – Slivkové 
gule
15. NAJ starší recept – Kuch-
tičky z obce Rabča – Staro-
dávny dedkov guľáš
Už teraz sa tešíme na ďalší 
ročník!

» Viac fotiek nájdete na web 
stránke obce Rabča > https://
www.rabca.sk/aktuality/fo-
togaleria/rok-2024-1/

foto Miro Kovaliček
– Váš kultúrny referent



Rabčiansky CHÝRNIK č. 2 | 7. 11. 2024 | 23

zš s mš

Nelátkové závislosti 
a ich riziká

25. 9. 2024 prijal naše pozva-
nie Mgr. Ján Pjentek, ktorý 
našim žiakom 7. a 8. roční-
ka a aj nám, pedagogickým 
zamestnancom, priblížil veľ-
mi pútavým a interaktívnym 
spôsobom riziká nelátkových 
závislostí. Venoval sa témam 
ako stávkovanie, hazardné 
hry, závislosť na počítačových 
hrách a sociálnych sieťach. 

Dievčatám vysvetlil bez-
pečné správanie sa na in-
ternete. Prerozprávaním 
svojho životného príbehu 
ukázal, ako ľahko sa na-
oko nevinné činnosti ako 
hranie na PC, četovanie a 
skrolovanie na sociálnych 
sieťach môžu človeku vym-
knúť spod kontroly a ocit-
ne sa na samom dne a koľ-
ko síl treba, aby sa človek 
od dna odrazil a začal 
odznova. 

Ďakujeme veľmi pekne 
za prednášku a dúfame, že 
našim žiakom bude pouče-
ním a pomôže im predchá-
dzať nástrahám internetu.
Zdroj > https://zsrabca.
edupage.org/news/?gt-
nid=3416#

PASOVANIE PRVÁKOV
Utorok 15. októbra bol vý-
znamným míľnikom v ži-
vote našich malých…už 
veľkých prváčikov. Práve v 
tento deň boli pasovaní a 
prijatí do cechu školského. 

Žiacka školská rada ma-
la tú česť, že bola poverená 
kráľovnou našej školy, pa-
ni riaditeľkou, aby previedli 
našich prváčikov  skúškami 
zdatnosti. 

Úlohy úspešne a s ľahkos-
ťou zvládli a pasovaním boli 
uvedení do krásneho, veľké-
ho  školského života.

Želáme veľa životných 
úspechov a tvorivých rokov!

» Viac foto > https://zsrabca.
edupage.org/

Výstup na Pilsko
8. októbra žiaci ôsmeho roč-
níka zdolali druhý najvyšší 
vrchol Oravských Beskýd 
– Pilsko. Počas výstupu na Pil-
sko sa oboznamovali s okoli-
tým prostredím, s ochranou 

NOC VEDY 2024

Každoročne sa Európska Noc 
vedy na Slovensku stáva sym-
bolom spojenia medzi vý-
skumníkmi a verejnosťou. 
S novým názvom nadväzuje 
na úspešnú tradíciu poduja-
tia Noci výskumníkov. 

Posledný septembrový pia-
tok sa najväčšieho vedecké-
ho festivalu zúčastnili aj na-
ši ôsmaci. 

Myšlienka podujatia spo-
čívala v prezentácii techno-
logických výdobytkov a ino-
vatívnych riešení, ktoré nám 
nielen uľahčujú a spríjemňu-
jú život, ale predovšetkým 
pomáhajú zvrátiť nepriazni-
vé trendy globálneho vývoja.

Žiaci počas celodenného 
programu zistili, že veda nie 
je len záležitosťou laborató-
rií a výskumných centier, je 
súčasťou nášho každodenné-
ho života a kľúčovým fakto-
rom pri hľadaní odpovedí na 
najväčšie výzvy, ktorým ako 
ľudstvo čelíme.

PK fyziky a chémie

» Zdroj > https://zsrabca.
edupage.org/news/?gtnid-
=3416#news-3416

„HISTÓRIA bližšie  
k deťom a mládeži“

Dňa 19. 9. 2024 sa chlapci 
a dievčatá piateho ročníka 
zúčastnili pútavého poduja-
tia na Oravskom hrade pod 
názvom „História bližšie 
k deťom a mládeži“.

Keď prekročili vstupnú 
bránu začali postupne od-
krývať tajomstvá hradu. Pú-
tavou cestou za poznaním 
ich sprevádzali odborní 
zamestnanci múzea z rôz-
nych oblastí. Mali možnosť 
oboznámiť sa s obchodný-
mi cestami, platidlami či ob-
noviteľnými zdrojmi, ktoré 
sa ťažili v minulosti po sú-
časnosť, rôzne vlastnoručne 
zhotovené plavidlá – pltníc-
tvo, spôsoby prepravy vyťa-
ženého dreva, ale aj proces 
výroby látok a život pláten-
níkov na Orave či rozšírenie 

pašeráctva. Naplnení atmo-
sférou dávnych čias sme sa 
radostne vracali domov. 

Naši malí kamaráti neza-
budli ani na svojich príbuz-
ných a priniesli im krásne 
suveníry.

Mgr. Anna Tarčáková, 
Mgr. Silvia Živčáková

» Zdroj > https://zsrab-
ca.edupage.org/news/?gt-
nid=3416#

prírody, pozorovali rôzne 
vegetačné stupne v  príro-
de. Sprevádzalo nás príjem-
né jesenné počasie a dobrá 
nálada. Na vrchole Pilska 
nás čakal nádherný výhľad 
na región Oravu a Poľsko.

NOVINKYNOVINKY ZO ŠKOLY V NOVOM ŠKOLSKOM ROKU ZO ŠKOLY V NOVOM ŠKOLSKOM ROKU

ERASMUS DAYS 2024 

15. októbra sa žiaci na-
šej školy aktívne zapoji-
li do oslavy Erasmus dní. 
Program, ktorý prebiehal 
od 11:00 do 16:30, bol plný 
zaujímavých prezentácií a 
aktivít, ktoré odrážali ich 
skúsenosti s projektom 
Erasmus.

Prvý bod programu zahŕ-
ňal prezentáciu skúseností 
a zážitkov, ktoré žiaci zís-
kali počas rôznych medzi-
národných aktivít. Súčasťou 
programu boli aj Estónske 
ochutnávky, čím priblížili 
naši žiaci kultúru tejto vý-
nimočnej krajiny.

Diskusia na tému „Čo nám 
Erasmus ponúka? Kde, kedy 
a prečo?” Poskytla pohľad 
na prínosy tohto medziná-
rodného programu a mož-
nosti, ktoré ponúka v ob-
lasti vzdelávania a výmeny 
skúseností.

Na záver sa žiaci zamera-
li na dôležitú tému – Zero 
waste day. Prostredníctvom 
prezentácií a aktivít upozor-
nili na význam minimalizá-
cie odpadu a ochranu život-
ného prostredia. Tento deň 
bol pre žiakov príležitosťou 
nielen na zdieľanie poznat-
kov, ale aj na podporu eko-
logického myslenia.

» Viac foto > https://www.
facebook.com/ObecRabca/
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28. 7. 2024 Dospelí TJ Oravan 
Rabča zvíťazili na 49. roční-
ku pohára SNP. Vo finálovom 
zápase si poradili s  muž-
stvom dorastu 4:1.

Tretie miesto obsadili In-
ternacionáli (LKS Pewel Śle-
mieńska – v sobotu odvo-
lala účasť – nahradiť ich 
museli narýchlo zozbieraní 

Internacionáli z Rabče) po 
víťazstve 4:3 nad OŠK Istebné. 

Výsledky
1. Rabča – Istebné 8:2, góly: P. 
Kvasňák 3, Bartkovjak, Baj-
čičák, Nevedel 2, Suľa – Sob-
čák, Požár
2. Rabča dorast – Internacio-
náli 2:0, góly: Chromek 2

O 3. miesto: Istebné – Inter-
nacionáli 3:4, góly: Mikúš, 
Butkaj, Sobčák – Pikoš 2, Kor-
nhauser, Kvasňák

Finále: Rabča dospelí – Rabča 
dorast  4:1, góly: P. Kvasňák, 
Suľa, Nevedel, Jorge Hernan-
dez – Chromek 

Súťaž v kopaní jedenástok 
vyhral František Chromčák 
zo Sihelného. 

Najlepším strelcom turnaja 
bol so štyrmi gólmi Patrik 
Kvasňák (TJ Oravan Rabča), 
najlepším brankárom turnaja 
sa stal Nikolas Serdel (Rabča 
dorast) a najlepším hráčom 
turnaja bol vyhlásený Matúš 
Chutňák (Internacionáli).

Športu zdar 
a futbalu zvlášť!

» Zdroj 
> Martin Gábor > https://
www.facebook.com/profile.
php?id=61563211624264

Vážení občania
Žiadame Vás, aby ste pristu-
povali zodpovedne k triede-
niu odpadu, nakoľko v po-
slednom čase bol nahlásený 
zvýšený nárast recyklova-
teľného odpadu v komunál-
nych odpadoch, kde sa našiel 
odpad, ktorý sem nepatrí a 
to kuchynský odpad, ako sú 
zvyšky stravy, odpad z ovo-
cia a zeleniny, sklo, kovy, 
plasty, tráva. Uvedený odpad 
je potrebné triediť na SKLO, 
PAPIER, PLAST, BIO odpad.

Už dlhší čas zaznamená-
vame neúnosnú mieru ig-
norancie triedenia. Obča-
nia si mýlia separovaný zber 
s komunálnym odpadom, 
v komunálnych nádobách sú 

biologické odpady, jedlo ale aj 
nebezpečné odpady, ako ba-
terky, rozbité sklo a uhynuté 
zvieratá a vnútornosti. 

Posielate nám mnoho fo-
tografií takýchto skládok aj 
mimo kontajnerov, po našej 
dedine, čo je ešte smutnejšie.

Tento stav je alarmujúci a 
znamená  ohrozenie rokov 
úsilia, ktoré sme spoločne vy-
naložili pri riešení separova-
ného zberu.  Odstraňovaním 
čiernych skládok a vhadzova-
ním odpadu, ktorý do nádob 
nepatrí dochádza k zvýšeniu 
nákladov na spracovanie ta-
kéhoto odpadu a následne 
zvyšovaniu poplatkov za vý-
voz komunálneho odpadu pre 
Vás, občanov obce.

Na druhú stranu, takéto 
paušálne zvyšovanie poplat-
kov pocítia všetci obyvatelia 
bez rozdielu. Výšku poplatku 
nevedia ovplyvniť a pri trie-
dení len myknú plecom: „Na-
čo by som sa trápil, keď platím 
rovnako za akékoľvek množ-
stvo smetí.“ A zase sme tam, 
kde sme boli.

Preto pracujeme na tom, 
aby sme mali v budúcnosti 
možnosť byť obcou so zavede-
ným váženým množstvovým 
zberom komunálneho odpa-
du. Občania vtedy platia iba 
za zmesový odpad, ktorý in-
dividuálne vyprodukujú, čo 
ich motivuje k poctivému se-
parovaniu smetí.

V najbližších týždňoch 
bude odberateľ zberu odpa-
du kontrolovať kontajnery na 
separovaný zber v našej obci 
a v prípade zistenia uloženie 
iného odpadu je možné, že 
odmietne vyviezť komunál-
ny odpad.

Bc. Ľudmila Lubasová

49. Futbalový turnaj 49. Futbalový turnaj O pohár SNPO pohár SNP

Upozornenie občanov Upozornenie občanov na nesprávne vyhadzovanie na nesprávne vyhadzovanie 
separovateľného odpaduseparovateľného odpadu

PRÍSTAVBA – PRÍSTAVBA – ROZŠÍRENIE KAPACITY ROZŠÍRENIE KAPACITY MŠ RABČAMŠ RABČA
Názov 
projektu: 
Prístavba 
– rozšírenie 
kapacity 
MŠ Rabča

novej samostatnej prístavby 
k jestvujúcemu nepravidel-
nému tvaru materskej ško-
le zo severnej strany areá-
lu. Prístavba bude  napojená 
na stredný blok existujúcej 
budovy, nakoľko to rozsiah-
ly pozemok okolo materskej 
školy dovoľuje.

Samostatná prístavba bu-
de disponovať na prvom nad-
zemnom podlaží dvoma trie-
dami pre poldenný režim (2 
x 20 detí) a na druhom a tre-
ťom nadzemnom podlaží 
budú umiestnené klasické 
triedy pre celodenný režim 

s kapacitou 2 x 20 detí. Pre 
potreby prístavby MŠ bude 
na prvom nadzemnom pod-
laží umiestnená jedáleň, kto-
rá je komunikačne prepojená 
na existujúcu centrálnu jedá-
leň s kuchyňou MŠ. V mies-
te napojenia na stredný blok 
disponuje prístavba jedným 
nadzemným podlažím, nad 
ktorým je navrhnutá vege-
tačná plochá strecha prístup-
ná z druhého nadzemného 
podlažia.  

Cieľom projektu je Zvýšenie 
kapacity materskej školy v ob-
ci Rabča v okrese Námestovo.

Hlavná aktivita projektu je 
zameraná na vybudovanie 
prístavby materskej školy a 
zabezpečenie energetickej 
hospodárnosti prístavby ma-
terskej školy. 

Spôsob realizácie hlavnej ak-
tivity projektu
Rozšírenie kapacít existujú-
ceho objektu materskej ško-
ly prístavbou, nadstavbou, 
rekonštrukciou, zmenou dis-
pozície objektu (súčasne s 
úsporou potreby primárnej 
energie v rozsahu minimálne 
30% (ak relevantné) v súlade 
so zákonom č. 555/2005 Z. z. 

o energetickej hospodárnos-
ti budov a stanovenými pod-
mienkami uvedenými v prí-
lohe č. 5 Metodická príručka 
k výstavbe a obnove budov)

Hlavná aktivita projektu je 
zameraná výlučne na realizá-
ciu stavebných prác. 

 Materiálno - technické vy-
bavenie bude obec financovať 
z vlastných zdrojov.

Vďaka realizácii projektu 
dôjde k navýšeniu kapacity 
materskej školy o 80 detí.

Nakoľko i výdavky na sta-
vebné práce sú vyššie, ako sú 
maximálne oprávnené výdav-
ky, rozdiel bude financovaný 
z rozpočtu obce.

Celková hodnota zákazky 
1 551 566 eur s DPH

Celkové oprávnené výdav-
ky projektu 1 391 040 eur

Dofinancovanie z obce  je 
vo výške 160 523 eur.

S realizáciou prác sa zača-
lo 8. 7. 2024

Mgr. Margita Kvasničáková

Kód žiadosti: 
06R01-20-V02-00315

Z dôvodu zvýšenia kapa-
city materskej školy sa obec 
rozhodla podať žiadosť  o po-
skytnutie prostriedkov me-
chanizmu na podporu obno-
vy a odolnosti (PPM) z Plánu 
obnovy a odolnosti. Projekt 
pozostával z  vybudovania 
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V sezóne 2024/25 prihlásil FBK RAp-
tORs do súťaží až 6 mužstiev, z toho 
2 mužské, a po jednom mužstve v ka-
tegórii juniorov, dorastencov, starších 
žiakov a mladších žiakov.

RAPTORS RAPTORS – hodnotenie sezóny 2024 – hodnotenie sezóny 2024 – jeseň– jeseň

Juniori zatiaľ v tejto sezó-
ne stihli odohrať len 2 zápa-
sy, v ktorých ťahali za kratší 
koniec. 

Dorastenci
Dorastenci v tejto sezóne odo-
hrali tiež zatiaľ len 2 zápa-
sy, v ktorých získali 3 body. 
Množstvo dorastencov už 
v mladom veku pomáha v „B“ 
tíme mužov, niektorí dokonca 
aj v „A“ tíme.

Starší žiaci 
Starší žiaci zatiaľ stihli odo-
hrať 6 zápasov, v ktorých zís-
kali 6 bodov. Dobrú prácu pri 
žiackych kategóriách robia 
tréneri Samuel Šimurdiak a 
Maroš Jagelka. 

Mladší žiaci 
Po minulej sezóne, kedy naši 
mladší žiaci postúpili na Maj-
strovstvá Slovenska, prišla 
výrazná obmena kádra. V tí-
me našich najmladších flor-
balistov pôsobia väčšinou no-
váčikovia, ktorí zbierajú svoju 
prvú zápasovú prax. Dobrou 
správou však je, že robia veľ-
ký progres a šport ich baví. 

Všeobecne o klube 
Tento rok sme zaviedli aj ce-
loplošný členský poplatok, 
ktorý od augusta 2024 platia 
všetci členovia klubu. V mi-
nulosti tak robili iba muži a 
juniori. Z členských poplat-
kov tak môžeme zabezpečiť 
pre našu mládež trénerov, 
ktorých je v našich konči-
nách ako šafranu, ďalej vieme 
z členských poplatkov uhrá-
dzať všetky poplatky týkajúce 
sa organizácie zápasov, ako 
poplatky za zdravotníkov, za-
pisovateľov a podobne.  

Tiež sme sa posunuli ďa-
lej aj v rámci organizačné-
ho vybavenia nášho klubu. 
Vďaka Matejovi Jurčákovi, 
nášmu grafikovi, dizajnéro-
vi a programátorovi v jednej 
osobe majú tréneri a všet-
ci hráči k dispozícii apliká-
ciu FBK RAPTORS, kde vidia 
všetky termíny tréningov, zá-
pasov, nájdu v nej informácie 
o klube a členskom poplat-
ku. Tréneri si tak veľmi rých-
lo vedia skontrolovať, kto sa 
zúčastní tréningov a zápasov. 

Ďakujeme všetkým za 
podporu. Budeme sa aj ďa-
lej snažiť športovo rozví-
jať našu mládež, aj keď to je 
v dnešnej dobe veľmi ťažké a 
záujem o šport v spoločnosti 
opäť klesá. 

Martin Adamčík

Autori fotografií sú Miro Ko-
valiček a Patrícia Kovaličková 

Muži A

Starší žiaci

Mladší žiaci

Muži A
Mužský A tím odohral zatiaľ 
ku koncu októbra vyhral v 5 
zo 7 súťažných zápasov 1. li-
gy a zatiaľ okupuje 3. priečku 
v tabuľke. 

Do mužského tímu boli 
tento rok úspešne zapraco-
vaní mladíci z juniorského a 
dorasteneckého tímu, ktorý 
minulý rok pôsobili v Extra-
lige juniorov. 

„A“ mužstvo prevzal od se-
zóny 2024/25 tréner Milan 
Burdeľ, ktorý minulú sezónu 
pôsobil pri juniorskom tíme 
v Extralige juniorov. Milan 
Burdeľ v minulosti trénoval 
aj ženský tím FBK Tvrdošín, 
ktorý je niekoľkonásobný 
majster Slovenska aj mužský 
tím FBK Tvrdošín, s ktorým 
pôsobil jeden rok aj v muž-
skej extralige.

Mužský tím tento rok opus-
tili Martin Šangala, Filip Ku-
ráň a Filip Prokop, prví dvaja 
menovaní prestúpili do ex-
traligového tímu FBK Nižná 
a Filip Prokop do Švajčiarska. 
Na druhej strane, na hosťo-
vanie prišiel z Mútneho je-
den z najlepších brankárov 
ligy Juraj Jurana a útočník 
Vladislav Čajka. Z tínedže-
rov, ktorí tiež mali pomáhať 
mužskému „A“ tímu odišli 
Patrik Kutlák, ktorý prestú-
pil do Sparty Praha a Timo-
tej Skurčák, ktorý hosťuje 
v tíme Grasshoppers Žilina, 
s ktorým pôsobí v Extralige 
juniorov.

Timotej Skurčák tiež pôso-
bí v reprezentačnom výbere 
Slovenska do 17 rokov. V šir-
šej nominácii sa nachádza 
tiež Samuel Skočík.

Striedavo pôsobia v ex-
traligových kluboch tiež 
Alex Tvarožek a Tomáš Ľuba 
(v Nižnej) a Martin Adamčík 
(Capitol Bratislava). 

Muži B 
Túto sezónu sme sa vrátili 
k úspešnému projektu z pred 
2 sezón, a to k tímu mužskej 
rezervy. Mužské „béčko“ pô-
sobí v najnižšej 2. regionál-
nej lige mužov, v ktorej zatiaľ 
zo 4 zápasov vyhral v 3 prípa-
doch. Za tento tím nastupujú 
najmä hráči juniorky a doras-
tu, ktorí naberajú zápasovú 
prax v mužskom florbale. 

Mužský „B“ tím vedú Dávid 
Briš a Matej Jurčák. 

Juniori 
Náš najlepší ročník 2005 a 
2006 už takmer celý prešiel 
do mužskej kategórie, preto 
sme sa tento rok rozhodli ne-
prihlásiť juniorov do Extrali-
gy juniorov, ale „len“ do stre-
doslovenskej súťaže. 
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Majster sveta Majster sveta Marek Lubas súťažil  Marek Lubas súťažil  
na majstrovstvách svetana majstrovstvách sveta vo Viedni vo Viedni

19. – 22. 9. 2024 Viedeň. 
Marek Lubas, Matúš Sitá-
rik z  Rabče spolu s ďalší-
mi dvoma Oravcami na 35. 

Majstrovstvách sveta súťa-
žili v pilčicských súťažiach. 
Celkovo ako tím skončili na 
5. mieste. 

Na majstrovstvách sveta cel-
kom súťažilo bolo 145 súťa-
žiacich tímov.
» Viac > https://www.face book.

com/Marek.Lubas0 a krátke 
video > Martin Piták > htt-
ps://www.facebook.com/Ma-
rek.Lubas0 

>  ht t ps://myorava . sme.
sk/c/23391341/oravci-to-s-mo-
torovymi-pilami-vedia-doka-
zali-to-aj-vo-viedni.html

Autor foto z turnaja je FBK Raptors

29. 6. 2024 
D E S I A T Y 
R O Č N Í K 
RAPTORS 
CUP 2024 
je stále 
najväčším 

florbalovým turnajom pod 
holým nebom.  Historicky 
tento rok hralo aj najviac tí-
mov – až 22 a hralo sa až na 
troch ihriskách. Tento turnaj 
sa hral v rámci športového 
dňa Dní Rabče.

V žiackej aj mužskej ka-
tegórii dominovali domáce 
tímy. FBK Traktors v žiackej 
a Babiohorské strely v muž-
skej kategórii prešli turnajom 

X. RAPTORS CUP X. RAPTORS CUP 20242024
jednoznačne bez jedinej 
prehry. Mužský turnaj tak 
v  10-ročnej histórii vyhralo 
prvýkrát domáce mužstvo. 

Muži 
1. Babiohorské strely 
2. Šoltysss
3. Team Zmučka 
4. Gura 
Najlepší brankár: Juraj Jura-
na (Babiohorské strely) 
Najlepší strelec: Rado Vese-
lovský (Šoltysss)
Najužitočnejší hráč: Samu-
el Šimurdiak (Babiohorské 
strely)
Žiaci 
1. FBK Traktors 
2. Mokrá Štvrť 

3. Borci Polhorci 
4. Rabčianske strely 
5. Oravské Veselé 
6. FBK Grúň 
Najlepší brankár: Lukáš 

Glovaťák (Rabčianske strely) 
Najlepší strelec: Alex Revaj 
(Borci Polhorci) 
Najužitočnejší hráč: Patrícia 
Kutláková (FBK Traktors) 

Ďakujeme všetkým! Vidíme 
sa o rok.
Zdroj » FBK Raptors >htt-
ps://www.facebook.com/re-
el/441384768797014

V nedeľu 20. októbra 2024 
sme v našej obci usporiadali 
súťaž Plameň a dorast O po-
hár starostu obce Rabča, kto-
rej sa zúčastnilo 11 družstiev, 
z toho 9 družstiev Plamenia-
kov a 2 družstva dorastu. 

Aj keď je už jeseň, počasie 
nám prialo a mladí  hasiči 

a hasičky tak mohli súťažiť 
v hasičskom útoku. Súťažilo 
sa v kategóriách: 
• V kategórii mladé talen-
ty sa prvé umiestnilo druž-
stvo chlapcov z Or. Veselého, 
druhí naši chlapci  a tretí 
skončili chlapci z Or. Polhory. 
• V kategórii dievčatá: 1. Or. 
Veselé, 2. Rabča A, 3. Rabča B

• V kategórii chlapci: 1. Su-
chá Hora, 2. Zubrohlava, 3. 
Trstená 
• V kategórii dorast dievčatá 
1. Rabča
• V kategórii dorast chlapci 
1. Sihelné 

Všetkým zúčastneným ďa-
kujeme za skvelé prevedenie 
ich zručnosti a ukončenie tej-
to sezóny a tešíme sa opäť na 
nasledujuci rok.

Poďakovanie patrí všet-
kým rodičom, ktorí prišli 

povzbudiť svoje ratolesti, 
hasičom a aj dobrovoľníkom, 
ktorí akýmkoľvek pričinením 
pomohli pri organizácii.

» Zdroj: DHZ Rabča – ofici-
álna stránka > https://www.
facebook.com/DHZ.Rabca

SúťažSúťaž  PlameňPlameň  
a dorast a dorast O pohár O pohár 
starostu obcestarostu obce
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6. 10. 2024 TJ Oravan Rabča – TJ Tatran Or. Biely Potok 7 : 1 (6 : 0, 1 : 1), 3.-tí zo 14. foto V. Briš

Štart v súťažiach: dospelí 7. liga, dorast 5. liga kraj, starší a mladší 
žiaci 2. liga (kraj prípravka U11 a U9 Orava. Spolu štartovalo 6 druž-
stiev – o jedno viac ako v minulom ročníku.

VYHODNOTENIE FUTBALISTOVVYHODNOTENIE FUTBALISTOV TJ ORAVAN RABČA  TJ ORAVAN RABČA 
V SÚŤAŽNOM ROČNÍKU V SÚŤAŽNOM ROČNÍKU 20232023 –  – 20242024

VÝSLEDKY FUTBALOVÝCH ZÁPASOV TJ ORAVAN RABČA – JESEŇ 2024

Dátum Dospelí – VII. liga Čas Dátum V. liga Starší dorast Čas Dátum II. liga Starší žiaci U15 Čas
4. 8. N Rabča – Babín 2 : 0 1630 10. 8. S Rabča – Príbovce 2 : 3 1400 5. 9. Š Zákamenné – Rabča 1 : 5 1530

11. 8. N Zákamenné – Rabča 0 : 2 1330 17. 8. Š Diviaky – Rabča 2 : 1 1030 18. 9. St Rabča – Novoť 4 : 2 1500

18. 8. N Rabča – Oravské Veselé 1 : 4 1600 24. 8. S Rabča – Oravské Veselé 2 : 4 1400 24. 8. S Zuberec – Rabča 2 : 1 1000

25. 8. N Zuberec – Rabča 0 : 1 1600 29. 8. Š Liptovská Ondrášová – Rabča 8 : 0 1400 29. 8. Š Rabča – Tvrdošín 1 : 5 1000

1. 9. N Rabča – Hruštín 2 : 1 1530 1. 9. S Vrútky – Rabča 2 : 4 1000 1. 9. N Rabča – Hruštín 1 : 4 1000

8. 9. N Novoť – Rabča 3 : 0 1530 7. 9. S Rabča – Zákamené 2 : 1 1230 7. 9. S Ľubochňa – Rabča 2 : 0 1000

15. 9. N Rabča – Klin 1 : 4 1530 14. 9. S Liptovský Hrádok – Rabča 1 : 7 1500 25. 9. St Rabča – Bešeňová 1 : 1 1500

22. 9. N Rabča – Breza 2 : 2 1500 21. 9. S Bešeňová – Rabča 7 : 2 1430 22. 9. N Rabča – Dolný Kubín 3 : 4 1000

28. 9. N Leštiny – Rabča 5 : 0 1530 28. 9. S Rabča – Istebné 3 : 1 1400 29. 9. N Oravská Jasenica – Rabča 2 : 5 1030

6. 10. N Rabča – Oravský Biely Potok 7 : 1 1430 5. 10. S Novoť – Rabča 3 : 1 1400 6. 10. N Rabča – Diviaky 4 : 0 1000

13. 10. N Nižná – Rabča 4 : 2 1430 12. 10. S Rabča – Zuberec 4 : 1 1430 12. 10. N Liesek – Rabča 1 : 3 1000

27. 10. S Dlhá nad Oravou – Rabča 5 : 3 1400 19. 10. S Sučany – Rabča 6 : 1 1400 20. 10. N Rabča – Vrútky 7 : 0 1000

26. 10. S Rabča – Dlhá nad Oravou 2 : 1 1400 27. 10. N Dlhá nad Oravou – Rabča 1 : 1 1015

Hracie dni :  Nedeľa – N, Sobota – S, U – Utorok, St – Streda, Š – Štvrtok. Zápasy mladších žiakov o 11 45

Tabuľky súťaží

Dospelí – VII. liga
1. Námestovo 26 21 4 1 105:23 67
2. Zákamenné 26 15 5 6 61:32 50
3. Leštiny 26 14 2 10 62:48 44
4. Hruštín 26 14 1 11 54:64 43
5. Klin 26 12 7 7 60:37 43
6. Or. Veselé 26 11 8 7 68:47 41
7. Rabča 26 12 5 9 62:47 41
8. Breza 26 12 4 10 58:61 40
9. Habovka 26 11 3 12 64:75 36
10. Zuberec 26 11 2 13 45:58 35
11. Or. B. Potok 26 8 6 12 55:65 30
12. Dlhá n. Or. 26 5 7 14 40:63 22
13. Or. Polhora 26 3 5 18 34:88 14
14. Brezovica 26 2 3 21 35:95 9
Tabuľka Pravdy + 2 body

V. liga dorast U19
1. Hybe 24 14 6 4 57:28 48
2. Zákamenné 24 15 1 8 58:37 46
3. Bešeňová 24 13 3 8 58:45 42
4. O. Veselé 24 13 3 8 50:33 42
5. L. Ondrašová 24 12 5 7 39:32 41
6. Sučany 24 12 3 9 44:41 39
7. Zuberec 24 11 3 10 63:33 36
8. Príbovce 24 11 3 10 64:69 36
9. Rabča 24 10 5 9 48:40 35
10. Istebné 24 6 5 13 35:52 23
11. Vrútky 24 5 6 13 36:66 21
12. Diviaky 24 5 5 14 34:68 20
13. L. Lúžna 24 4 2 18 20:62 14
Tabuľka Pravdy: - 4 body

II. liga st. žiaci U45
1. Tvrdošín 26 24 0 2 147:18 72
2. D. Kubín 26 23 2 1 179:15 71
3. L. Ondrašová 26 19 0 7 118:41 57
4. Rabča 26 18 1 7 89:45 55
5. Ľubochňa 26 18 1 7 120:52 55
6. Zuberec 26 14 0 12 63:85 42
7. Hruštín 26 13 0 13 86:63 39
8. Zákamenné 26 11 3 12 49:48 36
9. Diviaky 26 9 2 15 37:58 29
10. O. Jasenica 26 8 1 17 57:85 25
11. Liesek 26 7 0 19 48:105 21
12. Dlhá n. Or. 26 6 1 19 41:125 19
13. Vrútky 26 5 3 18 46:116 18
14. Klin  26 0 0 26 10:234 0
Tabuľka Pravdy: + 16 bodov

II. liga ml. žiaci U13
1. Tvrdošín 26 26 0 0 236:19 78
2. Diviaky 26 19 2 5 75:36 59
3. D. Kubín 26 19 0 7 98:43 57
4. O. Jasenica 26 16 2 8 74:71 50
5. Ľubochňa 26 15 1 10 68:69 46
6. Liesek 26 14 2 10 60:57 44

7. Vrútky 26 11 2 13 66:71 35
8. Hruštín 26 11 1 14 57:55 34
9. Zuberec 26 10 3 13 71:64 33
10. Rabča 26 7 3 16 68:130 24
11. Dlhá n. Or. 26 6 4 16 28:94 22
12. Zákamenné 26 6 2 18 44:111 20
13. L. Ondrašová 26 4 4 18 30:80 16
14. Klin 26 3 4 19 31:106 13
Tabuľka Pravdy: - 16 bodov

Podľa umiestnení v tabuľ-
kách ročníka boli najúspeš-
nejší starší žiaci a po nich 
dospelí.

Vyhodnotenie tímov
Dospelí 
Po ročnom štartovaní v 6. li-
ge z nej vypadli a vrátili sa 
do siedmej. Do tohto roční-
ka vstúpili s cieľom postúpiť 
znova, čo sa im nepodarilo. 
Po skončení jesene boli de-
viati, keď získali len 17 bodov. 
Na jar sa zlepšili a poskoči-
li na 7. miesto. Tréner Marek 
Adamica, vedúci Jozef Skutka.

Dorastenci U19 
Štartovali v rovnakej súťaži 
ako v minulom ročníku, opro-
ti tomu sa mierne zhoršili. 
Trénerom bol Peter Mulinka, 
vedúci Peter Rusina.

Starší žiaci U15
Boli najlepším kolektívom, 
získali najlepšie umiestne-
nie v 2. lige aj najviac bodov 
z našich tímov. Tréner Peter 
Mulinka, vedúci P. Rusina.

Mladší žiaci U13 
Mali rovnakých súperov ako 
starší, na zápasy cestovali 
spoločne, skončili v tabuľke 
na konci tímov. Tréner Peter 
Mulinka, vedúci P. Ru sina.

Prípravka U11 
Hrala súťažné zápasy na tur-
najoch spoločne so Zubrohla-
vou, Polhorou a Sihelným. 
Nedarilo sa im a skončili 
na poslednom mieste. Tréner 
Ján Bartkovjak. 

Prípravka U9
Štartovali v novej súťaži 

z celej Oravy. Skončili v stre-
de tabuľky. Tréner Ján Bart-
kovjak.

Po skončení súťažného roč-
níka došlo k zmenám v mlá-
dežníckych kategóriách. Pre 
vek prechádzajú do vyššej u 
dorastencov 5 hráčov, star-
ších žiakov 10, u mladších 5 
a u prípraviek 8. 

V novom súťažnom roční-
ku môžeme pokračovať ďalej 
v hraní futbalu.

Vyhodnotenie jednotlivcov
Odohraté minúty v zápasoch 
dospelí: najviac – Krivan-
ka, Bajčičák, Macala, Fajčák, 
Kekeľak; väčšina – Stoklasa, 
Kvasňák, Pienčak, M. Slovík, 
Sroka, Masničák, Babečka, Is-
kierka, P. Slovík, Kovaliček;
dorast: najviac – Sunega, Jag-
nešák, Grobarčík, Bartkovjak, 
Staš, Serdel, Brišák, Chromek, 
Bandík (nastupovali aj na zá-
pasy dospelých); väčšina – T. 
Svetlák, J. Fider, Mulinka, Cu-
bínek, Maslaňák, J. Fider;
starší žiaci: najviac – Porvich, 
T. Svetlák, Špliňo, J. Svetlák, 
Maslaňák, Líška, Rusina, Bo-
libruch, a väčšinu: Ďubek, 
Zboňák;
ml. žiaci – najviac: M. Ratica, 
A. Kozoň, P. Šturek. M. Ko-
zoň, P. Šurin, T. Vargončík, P. 
Slovík a väčšinu:  M. Strapoň, 
P. Metes, M. Rusina, M. Ran-
diak, R. Tatarková, L. Fukas, 
T. Masničák.

Strelci gólov
Dospelí: Krinanka 23, Mas-
ničák 9, Sunega 6, Macala 6, 
Kvasňák 5, Fajčák 4, Pienčak 
3, Sroka 2, Katrák a Adam-
čík 1;
dorast: Sunega 25, Jagnešák 5, 
Bartkovjak 5, Mulinka 3, Gro-
barčík a Chromek po 2;
st. žiaci: Ďubek 28, T. Svet-
lák 24, Zboňák 8, Bolibruch 7, 
Jagelka 6, Tomčík, Štefaňák, 
Rusina po 3;
ml. žiaci: Vargončík 47 aj za 
prípravku, Ratica 13, Slovík 2, 
šiesti po 1;
• karty dospelí – červené: Ko-
valiček 1, Adamčík 1, Fajčák 1, 
Chromek 1;
žlté: Bajčičák 6, Macala, M. 
Slovík po 5, Kvasňák a Ba-
bečka 4, Kekelák, Kovalíček, 
Piták po 3;
dorast – červená: Chromek 
1 žlté: Jagnešák 8, Sunega 2, 
Mulinka 2, Grobarčik 3, Staš 
5, Cubinek 3;
starší žiaci – červené: 0, žl-
té: Maslaňák 2, Ďubek, Špli-
ňo, Bdivnech, Kovaliček, Tom-
čík po 1; 
mladší žiaci – červená kar-
ta 0;
žltá karta: Vargončik 2;

Prípravka:
Odohraté minúty – najviac: A. 
Kozoň, P. Šturek, P. Šurin, M. 
Kozoň, V. Genšiniak, P. Slovík, 
M. Strapoň, F. Metes;
strelci gólov: 39 – Genšiniak, 
33 – F. Metes, 25 – J. Slovík,  19 
– J. Tomovčik, 10 – L. Šurin, 8 

– J. Skurčák, M. Iglarčík, 5 – J. 
Šurin, 4 – Kšenzulák, ďalší 
menej; karty: 0.

Nový súťažný ročník 
2024 – 25
Štart v súťažiach – dospelí, 
dorast, žiaci – rovnaká, ako 
v minulom ročníku, príprav-
ka U9 a U11 – spoločná súťaž 
Oravy.
Hráčske zmeny 
mládež – prechod do vyššej 
kategórie podľa veku;
dospelí – odchod do iných 
klubov 10 hráčov, väčšina do 
vyšších súťaží (Bobrov, Zub-
rohlava, Námestovo, Veselé) 
príchod: 6.
Zmeny trénerské – príchod: 
M. Adamčík – žiaci, V. Gen-
šiniak – prípravka pokračujú: 
M. Adamica – dospelí, P. Mu-
linka – dorast, J. Bartkovjak 
– prípravka.

Ciele TJ pre nový ročník
Funkcionári a tréneri sa bu-
dú snažiť vytvoriť čo najlep-
šie podmienky pre športov-
cov, zapojiť do športovania čo 
najviac mládeže, zlepšiť spo-
luprácu s rodičmi detí, získať 
sponzorov na podporu športu 
v našej obci. 

Športovci chcú dosahovať 
lepšie výsledky v zápasoch 
a postavenie v tabuľkách.

Na záver
Želám všetkým splnenie cie-
ľov.  

Jozef Havlíček
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Toto leto obec Rabča uvítala nové ratolesti. Nech Vám Vaše dieťa prinesie veľa radosti a šťastných chvíľ, nech je zdravé a rastie ako z vody. Blahoželáme!
„Ak chcete mať inteligentné deti, čítajte im rozprávky. Ak chcete, aby boli ešte inteligentnejšie, čítajte im viac rozprávok.“ – Albert Einstein.
Viac » https://www.facebook.com/search/top/?q=Toto%20leto%20obec%20Rab%C4%8Da%20uv%C3%ADtala%20nov%C3%A9%20ratolesti
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ka našej spoločnosti. Viac fotografií » https://www.rabca.sk/aktuality/fotogaleria/rok-2024-1/962024-den-rodiny-pri-fare-
1079sk.html alebo » https://www.facebook.com/ObecRabca/ > „Dom vytvoríš rukami, domov jedine srdcom.“
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Žiaci 5. C si pre svojich ro-
vesníkov pripravili divadel-
né predstavenie o  malom 
kuriatku.

Na hodinách anglického 
jazyka spolu s pani učiteľkou 
naštudovali text príbehu, 
následne na to si pripravili 
masky jednotlivých postáv, 

aby potom mohli svojim spo-
lužiakom predviesť okrem 
svojej angličtiny aj ich diva-
delné nadanie. Na záver ho-

Kto sa hrá Kto sa hrá 
s jazykmi,s jazykmi,  
učí saučí sa

diny sa konala diskusia, kde 
sa žiaci podelili so svojimi 
dojmami.

Mgr. Andrea Gogoláková

Olympijský odznakOlympijský odznak  

všesrannosivšesrannosi
V pondelok 15. 4. 2024 sa 
konalo krajské kolo Olym-
pijského odznaku všestran-
nosti v Žiline, ktorého sa 
zúčastnilo 464 žiakov z 58 
škôl Žilinského kraja.

Žiaci súťažili v troch ko-
lách rôznych športových 
disciplín. V  silnej konku-
rencii sa náš tím v  koneč-
nom hodnotení umiestnil 
na  vynikajúcom 14. mies-
te. Po prvom kole sme boli 

v celkovom poradí dokonca 
piaty. Krásny zážitok z celé-
ho podujatia v olympijskom 
duchu fair – play bol zvýraz-
nený aj tým, že Emka Porvi-
chová dostala tú česť niesť 
olympijskú vlajku. Našu ško-
lu reprezentovali: Ema Porvi-
chová, Michal Ratica, Tobias 
Vargončík, Darina Bartkovja-
ková, Tatiana Slovíková, Mi-
chal Gužík, Nina Nováková 
a Samuel Skočík. Všetkým 
gratulujeme.

Dňa 12. apríla 2024 sa v na-
šej škole uskutočnilo škol-
ské kolo speváckej súťaže 
Slávik Slovenska.

Je to tradičná súťaž v spe-
ve ľudových piesní, do ktorej 
sa zapojilo 54 žiakov. Súťažia-
ci sa umiestnili na sledovne:

I. kategória
1. Karolína Sivková 3. B;  
2. Viktor Genšiniak 2. B;  
3. Nina Remešová 2. B.

II. kategória
1.  Alžbeta Bugajová 5. E; 
2.  Peter Jagelka 4. A; 
3.  Deana Turacová 5. C. 
Cena poroty: Nikola Gogolá-
ková 5. B

III. kategória
1. Nela Kšenzuláková 8. C; 
2. Marcela Maťugová 9. B; 
3. Samuel Skočík 9. A. 

Srdečne blahoželáme a  ví-
ťazom prvých miest drží-
me palce v okresnom kole.

Mgr. Anna Vorčáková

SLÁVIK SLOVENSKASLÁVIK SLOVENSKA  ––  školské kološkolské kolo

Dňa 4. 4. 2024 sa žiaci 5. 
ročníka zúčastnili geografic-
ko-matematickej vychádzky.

V rámci predmetu geogra-
fia sme pozorovali, ako rieky 
Polhoranka, Bystrá a  Soľný 

potok pretvárajú okolitú kra-
jinu. V rámci predmetu ma-
tematika sme merali a učili 
sa pracovať s meradlom. Vy-
užili sme nadobudnuté teo-
retické vedomosti v praxi.

Mgr. Zuzana Skurčáková, 
Mgr. Monika Toholová

Geograficko-matematická Geograficko-matematická 
vychádzkavychádzka

V dňoch 9. – 10. 4. 2024 sa 
v  priestoroch zasadačky 
Mestského úradu v Námes-
tove uskutočnil 45. ročník 
okresného kola Pytago-
riády.

V kategórii P3 našu školu 
reprezentovala Stella Babni-
čová (19. – 21. miesto), v ka-
tegórii P6 Ema Porvichová 
(12. – 16. miesto) a Jakub Bar-
naš (17. – 21. miesto). Medzi 

úspešných riešiteľov sa prebo-
jovali traja naši žiaci: Andrej 
Jagnešák 4. C (7. miesto), Mi-
loš Bartkovjak 6. A (11. miesto) 
a  Deanka Turacová 5. C (4. 

miesto). Všetkým ďakuje-
me za  reprezentáciu našej 
školy a tým najúspešnejším 
gratulujeme.

Mgr. Andrea Gogoláková

Okresné koloOkresné kolo
45. ročníka 45. ročníka 
matematickej matematickej 
PytagoriádyPytagoriády
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Výsledky zberu sarých mobilov Výsledky zberu sarých mobilov 
s Oranges Orange
Všetci žiaci, ktorí sa zapoji-
li do súťaže v zbere starých 
mobilov, boli už veľmi netr-
pezliví a očakávali napäto 
výsledky, keďže hodnotenie 
tohto ročníka bolo naozaj 
dlhšie ako po minulé roky.

Do tohto ročníka sa zapoji-
lo 219 škôl a vyzbieralo sa naj-
viac starých mobilov za celú 
históriu tejto súťaže…29 106! 
Skoro 30 tisíc mobilov, ktoré 
neskončia na skládkach, spa-
ľovniach, ale ktorým ste tou-
to súťažou darovali druhý ži-
vot. Mobily budú recyklované 

a všetky materiály, ktoré to 
umožňujú, budú opakovane 
použité. 

Najlepší zberači starých 
mobilov – Michal Zboňák 
4. B (119 mobilov) a  Diana 
Zboňáková 5. B (115 mobi-
lov) boli ocenení tabletom. 
Blahoželáme!

S príchodom mája, mesiaca 
lásky, prichádza k nám aj 
dávny zvyk stavania májov, 
ktoré sú symbolom prícho-
du jari, znovu sa obnovujú-
cej prírody a lásky.

Stavanie mája v našej ob-
ci prebieha tradične 30. aprí-
la pred budovou kultúrneho 

domu. Deti z DFS Goralec-
ky sa postarali o hudobný 
sprievod a dobrú náladu. 

Dievčatá pomohli stužka-
mi vyzdobiť máj a muzikanti 
nielen z Goraleciek sa posta-
rali, aby sa chlapom z obec-
ných služieb dobre darilo pri 
samotnom stavaní mája.

Stavanie Stavanie májamájaSúťažSúťaž  vv  SpeedcubinguSpeedcubingu
Nadšenci a  fanúšikovia 
najpopulárnejšieho hla-
volamu posledných rokov 
– Rubikovej kocky – si dňa 
3. mája 2024 zmerali sily 
v rýchlosti jej skladania.

V školskom kole súťažilo 
12 žiakov v dvoch kategóri-
ách: najrýchlejší žiak a naj-
rýchlejšia žiačka. Všetci 

súťažiaci si v šikovnosti za-
slúžia náš obdiv. O  koneč-
nom umiestnení rozhodova-
li desatiny sekundy. Víťazom 
a postupujúcim na regionál-
ne kolo v Oravskom Veselom 
gratulujeme:

Najrýchlejší žiak:
1. miesto – Radoslav Líška 
(8. B), čas: 30,52 s – postupuje

2. miesto – Peter Vorčák 
(7. B), čas: 31,12 s – postupuje
3. miesto – Matias Strapoň 
(4. B), čas: 37,08 s - postupuje
Najrýchlejšia žiačka:
1. miesto: Deana Turacová 
(5. C), čas: 39,23 s – postupuje
2. miesto: Kiara Michalková 
(5. C), čas: 104,09 s

Okrem speedcubingu bu-
dú Deana Turacová a Peter 
Vorčák reprezentovať na-
šu školu aj v kategórii: žiak 
s najväčším počtom úspešne 
zložených rôznych typov ru-
bikovych kociek. Naši dvaja 
rekordmani dokážu poskla-
dať 11 kociek.

Všetkým držíme palce.
Mgr. Andrea Gogoláková

ktorý by ich porazil, a tak si 
zaslúžene plnia svoj sen. Maj-
strovstvá Slovenska sa budú 
konať v Trenčíne na prelome 
mája/júna.

Na  krajskom kole našu 
školu reprezentovali: Glo-
vaťák Lukáš 8. A, Gužík Mi-
chal 8. B, Juriga Michal 8. D, 
Juritka Martin 8. D, Juritka 
Timotej 7. D, Papaj Adam 7. C, 
Piták Jakub 9. A, Rusina Peter 
9. C, Skočík Samuel 9. A, Slo-
vík Patrik 9. A, Svetlák Tomáš 

Hisorický posup sarších žiakov Hisorický posup sarších žiakov 
na MS vo FLORBALEna MS vo FLORBALE 9. A, Zboroň Boris 9. A, Zbo-

roň Samuel 8. D.
Chlapcom srdečne gra-

tulujeme k úspechu a drží-
me palce na Majstrovstvách 
Slovenska.

VÝSLEDKY KRAJSKÉ-
HO KOLA: ZŠ Rabča 2:1 ZŠ 
– Klačno Ružomberok
ZŠ Rabča 8:0 ZŠ – Nábrežná 
ulica, Kysucké Nové Mesto
ZŠ Rabča 4:1 Gymnázium 
– Varšavská cesta, Žilina
ZŠ Rabča 2:1 Katolícka ZŠ 
Tomášikova 1, Martin.

Sen každého chlapca po-
stúpiť na MAJSTROVSTVÁ 
SLOVENSKA sa stal sku-
točnosťou.

Naši chlapci spečatili svoj 
postup 18. 4. 2024 v športo-
vej hale v  Rabči na  KRAJ-
SKOM KOLE. Bez prehry 
v obvodnom, okresnom a re-
gionálnom kole si vybojova-
li postup do krajského kola, 
kde sa nenašiel spomedzi 
štyroch súperov ani jeden, 

Dňa 6. apríla 2024 sme si 
pripomenuli Medzinárod-
ný deň športu.

Pri tejto príležitosti si žia-
ci 9. A triedy pripravili rôz-
ne aktivity pre žiakov 5. – 
9. ročníka zamerané nielen 
na fyzickú zdatnosť, ale aj 
na  poznávanie osobností 
športu. Chlapci a dievčatá 
predstavovali nejakú špor-
tovú osobnosť. Úlohou žia-

kov jednotlivých tried bo-
lo správne uhádnuť meno 
významného športovca či 
športovkyne. 

Po  vedomostnom kvíze 
nasledovala skúška fyzic-
kej zdatnosti, ktorú väčši-
na zvládla. Myslím, že to 
pre žiakov bolo krásne spes-
trenie vyučovacieho proce-
su. Všetkým zúčastneným 
ďakujeme.

Mgr. Silvia Živčáková

Medzinárodný deň Medzinárodný deň športušportu
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Estónsko… na prvý pohľad 
prázdna, pustá krajina…
iba kde-tu sa zavlní kop-
ček… najvyšší 318 m…, ale 
keď sa priblížime bližšie 
a  dovolí nám objaviť jej 
tajomstvá… nakoniec sa 
nám nebude chcieť ani 
odísť.

Celý jeden týždeň sme 
kúsok po kúsku spoznávali 
baltský svet. Riga bola naša 
prvá zastávka. Ako hlavné 
mesto Pobaltia nás ohúrila 
svojou jedinečnou architek-
túrou a nádherným historic-

kým centrom. Dom čiernych 
hláv, Rižský zámok, súsošie 
muzikantov z Brém, tri naj-
staršie domy v Rige, ktoré sa 
nazývajú Traja bratia, Kos-
tol svätého Petra, odkiaľ sme 
mali krásu mesta ako na dla-
ni… Toto všetko a mnoho ne-
objavených krás, ktoré na nás 
ešte len čakajú, sme odhalili 
v úvode našej cesty.

Haanja Kool – základná 
škola, bola naša najdôležitej-
šia zastávka, kde sme vďaka 
našim priateľom mohli vytvá-
rať digitálne portfóliá, pra-
covať v  programoch Canva 

a Code.org, vymieňať si inte-
raktívne skúsenosti, rozvíjať 
naše zručnosti a schopnosti, 
aby sme sa vedeli orientovať 
v prostredí, ktoré sa mení zo 
dňa na  deň, a  čo najlepšie 
zvládali premeny tohto di-
gitálneho sveta. Avšak neza-
budli sme popri tajomstvách 
digitalizácie ani na estónske 
krásy. Vystúpili sme na naj-
vyšší vrch Suur Munamä-
gi (318 m), potom schodmi 
do vyhliadkovej veže, ktorá 
meria dvadsaťdeväť metrov 
a  odtiaľ sa nám naskytol 
nádherný výhľad na okolitú 
krajinu Haanijjskej vysočiny. 
Opekali sme si zvláštne sla-
né trdelníky, ako sme si ich 
nazvali, spoznali aj klasickú 
dymovú saunu, ktorá má hl-
bokú tradíciu a je zakorene-
ná v estónskych rodinách už 
po stáročia. Navštívili  mesto 
Tartu,  kde sídli najstaršia es-
tónska univerzita. Neodola-
li sme ani úžasnému vedec-
ko-technickému centru Ahha, 
kde sme videli  neuveriteľné 
veci technicko-geografic-
ko-biologického charakteru, 

ktoré nám umožnilo spo-
znať rôzne fyzikálne a che-
mické deje z  úplne iného 
uhla pohľadu, ako sme ma-
li možnosť poznať doteraz. 
No nemôžeme zabudnúť ani 
na slovensko-estónske tur-
naje, keď nás naši estónski 
priatelia učili hrať dodgeball 
a my ich zase ringo. Boli to 
zápasy plné emócií, smiechu, 
ale hlavne zábavy.

Všetko krásne sa raz mu-
sí skončiť, aby sa mohlo za-
čať ešte niečo krajšie… Roz-

lúčka s našimi estónskymi 
priateľmi a  cesta domov. 
Cestou späť sme navštívili 
8. najväčšie mesto Európy 
– poľskú Varšavu. Na vlastné 
oči sme sa presvedčili, ako 
krásne sa dá skĺbiť história 
s modernou architektúrou. 
Je to mesto plné kontrastov, 
historických námestí, krá-
ľovských palácov a zelených 
parkov.

Projekt Erasmus+ nám 
dal krásnu príležitosť ob-
javiť pre nás veci doposiaľ 
neobjavené…

Erasmus +Erasmus +  Esónsko 2024:Esónsko 2024:  Digital Art and Its Potential for Digital Art and Its Potential for 
the Creation of Student E-Career Portfoliosthe Creation of Student E-Career Portfolios

Tibor Hujdič je zanieteným 
propagátorom čítania detí 
a  deťom. Poznáte ho ako 
Pána Mrkvičku, ktorý chodí 
po školách a zapaľuje v de-
ťoch vášeň pre dobré knihy.

Okrem toho robí osvetu aj 
medzi pedagógmi či knihov-
níkmi. Jeho motto je skutoč-
ne výstižné pre súčasnú do-
bu: „Namiesto toho, aby sme 
poučovali deti, že by mali čí-
tať, urobme vzory zo seba.“

A v tomto duchu sa niesli 
aj čitateľské aktivity, ktorý-
mi našich piatakov a šiesta-
kov dňa 29. apríla pán Huj-
dič zanietene aktivizoval 
k čítaniu kníh. Atmosféra sa 
niesla v tvorivom duchu, žia-
ci súťažili, priraďovali úryv-
ky k  jednotlivým knihám, 
čím sa dozvedeli viac z obsa-
hu daného diela. Veríme, že 
našich žiakov zaujalo aspoň 
jedno dielo, po ktorom siah-

nu a prečítajú si ho. Nakoniec, 
všetky knihy ponúka aj na-
ša obecná knižnica, kde milá 
a ústretová pani knihovníčka 
Ruženka ochotne pomôže de-
ťom s výberom dobrej knihy. 
Ďakujeme jej za sprostredko-

Čitateľské aktivity s Čitateľské aktivity s Tiborom HujdičomTiborom Hujdičom

vanie návštevy pána Tibora 
Hujdiča a pánovi spisovate-
ľovi za jeho čas, nápady, prá-
cu s deťmi a veľa inšpiratív-
nych myšlienok a námetov.

PaedDr. Adriána Škrková

DEŇ MATIEK

Prečo sa chveje osika?

Lebo sa jej vetrík dotýka.

A ktože je, kto na vine,

že sa chvejú ruky 

mamine?

To sú ale smiešne otázky.

Tie ruky sa chvejú od lásky.

Dovoľte mi pripomenúť 
vám, že sa blíži veľmi špe-
ciálny deň – Deň matiek, 
ktorý oslavujeme každo-
ročne druhú májovú nede-
ľu.

Tento deň je výnimoč-
nou príležitosťou poďakovať 
všetkým mamkám a babič-
kám za ich lásku, starostli-
vosť a nekonečnú podporu.

Využime tento deň na to, 
aby sme im ukázali, ako veľ-
mi si ich vážime. Môžeme 
napríklad pripraviť ručne 
vyrobené darčeky, napísať 
milé odkazy alebo im jedno-
ducho venovať trochu náš-
ho času – niečo, čo ich ur-
čite poteší.

Nezabudnite, že úsmev, 
objatie alebo láskavé slovo 
môže mať väčší význam, než 
si myslíme. Všetky naše ma-
lé gestá spolu vytvárajú veľ-
kú oslavu vďačnosti a lásky

Prajeme všetkým matkám 
krásny Deň matiek plný po-
koja a radosti. Ďakujeme, že 

ste pre nás skutočnými hr-
dinkami každý deň.

Milí naši žiaci!Milí naši žiaci!

Karolina Ďubeková, 7. DKarolina Ďubeková, 7. D

Druhý ročníkDruhý ročník  regionálneho kolaregionálneho kola  
vv  SpeedcubinguSpeedcubingu
Dňa 14. 5. 2024 sa v Orav-
skom Veselom uskutočnil 
2. ročník regionálneho kola 
v skladaní Rubikovej kocky. 

Súťaže sa zúčastnilo 49 
žiakov z  celého regiónu. 
Súťažilo sa v  piatich ko-
lách, v štyroch kategóriách 

starší žiaci: Peter Vorčák   – 
5. miesto (29,50 s), Radoslav 
Líška  – 11. miesto (38,24 s)

Sme pyšní, že naši žiaci 
patria medzi tých najlepších. 

Srdečne im gratulujeme 
a želáme úspechy a poteše-
nie pri skladaní tak nároč-
ného hlavolamu.

Mgr. A. Gogoláková

– najrýchlejší žiak: starší žiaci, 
mladší žiaci a najrýchlejšia 
žiačka: staršie žiačky, mlad-
šie žiačky. 

Našu školu úspešne re pre- 
 zen tovali: mladší žiaci: Ma-
tias Strapoň – 2. miesto 
(43,98 s); staršie žiačky: Deana 
Turacová – 4. miesto (45,73 s)

LEONARDOLEONARDO
Vo štvrtok 25. 4. 2024 sa 

v poľskej obci Makow Pod-
halanski uskutočnila medzi-
národná súťaž Leonardo. 

Našu základnú školu re-
prezentoval Skočík Samuel, 

žiak 9. ročníka. Súťaž pozo-
stávala z vedomostného tes-
tu a ústnej skúšky. 

Samuel nesklamal v ťaž-
kej konkurencii a  bol jed-
ným z  dvoch ocenených 
Slovákov. 

Srdečne blahoželáme!
Mgr. Živčáková Silvia
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Netradičná hodina Netradičná hodina 
angličtinyangličtiny
Hodina angličtiny s témou 
jedla môže byť pre žiakov 
zábavná a  interaktívna, 
zároveň poskytuje skvelú 
príležitosť na  rozšírenie 
slovnej zásoby a praktické 
používanie jazyka.

Žiaci z 5. D triedy si na ho-
dinu angličtiny doniesli sku-
točné ovocie, ale aj hrač-
kárske jedlo a  zahrali si 
role-play v reštaurácii, kde 
jeden žiak je čašník a ďalší 
zákazník.

Použitie hračiek v tvare 
jedla zaiste spríjemnilo vý-
učbu a urobilo ju zároveň 
interaktívnejšou a  atrak-
tívnejšou pre našich mlad-
ších žiakov. Trieda sa zme-
nila na  reštauráciu alebo 
kuchynku, kde žiaci mohli 
„nakupovať“ alebo „variť“ 
s plastovými potravinami. 
Táto činnosť môže pomôcť 
žiakom naučiť sa názvy po-

travín, zatiaľ čo praktizu-
jú frázy, ako sú: "Have you 
got any…", "Can I help you?" 
alebo "How much is this?", 
"That ś cheap./That ś expen-
sive." Táto hra tiež umožni-
la žiakom precvičiť si pou-
žitie členov a/an, some/any, 
ale aj správnu formu plurálu 
pri jednotlivých potravinách. 
Zároveň si uvedomovali po-
čítateľnosť a nepočítateľnosť 
podstatných mien.

Celkovo bola táto hodi-
na angličtiny s témou jedla 
nielen poučná, ale aj veľmi 
zábavná. Integrácia vizuál-
nych pomôcok, interaktív-
nych hier a osobných skú-
seností robí z učenia jazyka 
prirodzený a pútavý proces. 
Tieto témy sú blízke každo-
dennému životu žiakov, čo 
umožňuje lepšie zapamä-
tanie novej slovnej zásoby 
a fráz.

PaedDr. Adriána Škrková

Dňa 14. 5. 2024 sa žiaci 7. 
ročníka zoznámili s krás-
nym historickým sloven-
ským mestom zapísaným 
do  pamiatok UNESCO – 
Banskou Štiavnicou.

So sprievodcom sme spo-
znávali krásy tohto mesta: 
Trojičné námestie, morový 
stĺp, Nový zámok, Starý zá-
mok, arborétum a náučným 
chodníkom z centra mesta 
sme došli až k tajchu Klin-
ger. Z tohto banského jaze-
ra sme putovali do Banského 
múzea v prírode, do banskej 
štôlne Bartolomej, kde žiaci 
získali vedomosti o tunajšej 

ťažbe striebra. Na záver pu-
tovania po Banskej Štiavnici 
sme navštívili dominantnú 
krásu tohto mesta – Kalváriu 
– týčiacu sa na vyhasnutom 
stratovulkáne. Cestou sme sa 

zastavili aj pri geografickom 
strede Európy v Kremnických 
Baniach. Verím, že každý 
zo  zúčastnených žiakov si 
uchoval krásne spomienky.

Mgr. Toholová Monika

Exkurzia siedmakovExkurzia siedmakov  v Banskej v Banskej 
ŠtiavniciŠtiavnici

Aj v našej škole si každo-
ročne pripomíname DEŇ 
RODINY.

Rodina – pre niekoho sa-
mozrejmá, pre niekoho vzác-
na, ale pre každého z nás 
veľmi potrebná a nenahra-
diteľná. Pretože je miestom, 
kde sa učíme láske, úcte, kde 
sa formujeme navzájom, je 
naším odrazovým mostíkom 
do ďalšieho života. Dnešné 
rodiny sa však rýchlo me-
nia súčasne s dobou v na-
šom uponáhľanom svete. 

Mení sa štruktúra rodín, po-
čet členov, ale najmä to, že 
spolu netrávime toľko spoloč-
ného času ako kedysi.

Dá sa to zmeniť?
Zamyslime sa nad svojou ro-
dinou, ako funguje, ako sa 
navzájom poznáme. Potom 
urobme niečo preto, aby to 
bolo lepšie.

Skúsme venovať viac času 
starostlivosti o duševné zdra-
vie našich blízkych než o ich 
materiálne potreby. Častejšie 
sa s deťmi a partnermi roz-
právajme, stretávajme sa aj 
so širšou rodinou a priateľmi. 
Vštepujme svojim deťom, že 

Deň rodinyDeň rodiny všetky problémy a starosti 
sa dajú riešiť, len spolu ľudia 
musia hovoriť a navzájom sa 
rešpektovať. Je to možno dô-
ležitejšie, než si myslíte.

Prajeme vám, aby vaše ro-
diny fungovali a nižšie pri-
pájame aj pár linkov, kde 
nájdete nejaké inšpirácie 
na aktivity.

ht tps://w w w.cppzvo -
len.sk/materialy-pre-vas/
pre - rod icov/100 -napa -
dov-na-vyuzitie-volneho-ca-
su.html

https://www.lenivyrodic.
sk/vychova/ako-naucit-de-
ti-travit-volny-cas-efektivne/

toto historické miesto sprí-
tomňovala dôležité udalosti 
a osobnosti z našej minulos-
ti. Bolo to hlboko emotívne 
a pripomenulo nám, aká bo-
hatá je naša kultúrna minu-
losť a dedičstvo.

Našu exkurziu sme uzav-
reli návštevou Národnej 
knižnice v Martine, kde sme 
mali príležitosť preskúmať 
obrovskú zbierku kníh a do-
kumentov. Táto knižnica je 
pokladnicou vedomostí a kul-
túrneho dedičstva našej kra-
jiny. Mali sme možnosť spo-
znať rôzne literárne žánre, 

autora a  diela, ktoré nás 
inšpirovali a posúvali naše 
vnímanie literatúry na vyš-
šiu úroveň.

Celkovo povedané, táto 
exkurzia nám poskytla ne-
uveriteľnú príležitosť obja-
vovať a učiť sa o slovenskej 
literatúre, kultúre a histórii. 

Veríme, že naše nové po-
znatky nás ešte viac priblí-
žili k pochopeniu a ocene-
niu našej národnej identity 
a dedičstva.

Žiaci 8. C + 8. A, 
PaedDr. Adriána Škrková, 

Mgr. Eva Slovíková

Objavujeme literatúru a kultúru Objavujeme literatúru a kultúru 
na exkurzii v Martinena exkurzii v Martine
Vo štvrtok 9. mája sme my 
žiaci 8. A a 8. C triedy mali 
možnosť zúčastniť sa neu-
veriteľnej exkurzie. Navští-
vili sme Literárne múzeum, 
Národný cintorín a Národ-
nú knižnicu v Martine.

Táto skvelá skúsenosť 
nám umožnila preniknúť 
do hĺbky slovenskej litera-
túry, kultúry a histórie.

Naša cesta začala v mú-
zeu, kde sme mali možnosť 
preskúmať bohatú zbierku 
artefaktov, kníh a dokumen-
tov z oblasti slovenskej lite-
ratúry. Boli sme fascinova-
ní históriou a významnými 
osobnosťami, ktoré prispe-
li k rozvoju nášho literárne-
ho dedičstva. Exkurzia nám 
otvorila oči o dôležitosti li-
teratúry vo formovaní na-
šej identity a  národného 
povedomia.

Následne sme navštívi-
li Národný cintorín v Mar-
tine, ktorý je miestom več-
ného odpočinku mnohých 
významných slovenských 
osobností. Prechádzka cez 

V stredu 22. 5. 2024 sa žia-
ci 9. ročníka zúčastnili ex-
kurzie Osvienčim – Krakov.

Naša cesta sa začala 
v skorých ranných hodinách. 
Prvou zastávkou bol najväč-
ší poľský koncentračný tá-
bor Osvienčim. Sprievodky-
ne nám postupne odkrývali 

ExkurziaExkurzia Osvienčim  Osvienčim 
– Krakov– Krakov hrozné udalosti tábora a my 

sme so zatajeným dychom, 
úctou hľadeli na toto pietne 
miesto, ktoré pripomína utr-
penie a smrť mnohých mu-
žov, žien i detí. Nasledovala 
cesta do kráľovského mes-
ta Krakov, ktoré nás očarilo 
svojou krásou i bohatou his-
tóriou. Silné pocity a zážit-
ky zostanú v nás ešte dlho.

Mgr. Živčáková Silvia
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Marec – mesiac knihy 
–  sa niesol aj v našej ško-
le v znamení čítania kníh 
a ich následnej prezentácie 
pred spolužiakmi.

Počas celého mesiaca žia-
ci čítali rôzne diela podľa 
vlastného výberu, svoje či-
tateľské skúsenosti spraco-
vali do prezentácií a počas 
apríla ich prezentovali pred 
svojimi spolužiakmi.

Čítanie má pre žiakov 
viaceré dôležité prínosy, 
ktoré siahajú ďaleko za rá-
mec jednoduchého získava-
nia informácií alebo pozna-
nia literárnych diel. Jedným 
z hlavných prínosov je roz-
voj jazykových a  komuni-
kačných schopností. Žiaci 
sa prostredníctvom čítania 
učia nové slová, frazeologiz-
my, gramatické štruktúry, 
rozširujú si slovnú zásobu, 
čo im pomáha zlepšovať ich 
písomné aj ústne vyjadrova-
cie schopnosti. Čítanie tiež 
stimuluje kreativitu a pred-
stavivosť, keďže čitateľ je nú-

tený si predstavovať rôzne po-
stavy, prostredia a  situácie 
popísané v texte.

Navyše, pravidelné čítanie 
podporuje kritické myslenie 
a analytické schopnosti. Žiaci 
sa učia nielen pochopiť texty, 
ale aj analyzovať ich, hodno-
tiť argumenty a vyvodiť zá-
very. Čítanie rôznych žán-
rov im tiež rozširuje obzory 
a pomáha im lepšie pochopiť 
rôznorodé kultúrne a sociál-
ne kontexty.

Čítanie tiež prispieva 
k emo cionálnemu a sociálne-
mu rozvoju žiakov. Prostred-
níctvom príbehov a ich postáv 
môžu žiaci zažiť rôzne ľud-
ské emócie a situácie, čo im 
umožňuje lepšie chápať a roz-
víjať empatiu s inými. Záro-
veň môže byť čítanie formou 
relaxácie a úniku od každo-
denného stresu poskytujúc 
duševný oddych.

Pripraviť prezentáciu o pre-
čítaných knihách na vyučo-
vanie je skvelým spôsobom, 
ako zdieľať svoje názory 
a podnety z literatúry s os-
tatnými študentmi a  uči-
teľmi. Žiaci 8. C svoje knihy 
predstavovali výlučne spô-
sobom prezentácie v Power-
Pointe, kým žiaci 6. C upred-
nostnili skôr prezentáciu 
svojich prečítaných kníh 
na papieri, pričom sa snaži-
li využiť kreatívne možnos-
ti, ktoré táto forma ponúka.

Prezentácia prečítaných 
kníh má viacero význam-
ných prínosov pre žiakov. 
Jedným z nich je rozvoj pre-
zentačných a komunikačných 
zručností. Žiaci sa učia, ako 
efektívne komunikovať svo-
je myšlienky a  informácie 
pred skupinou, čo je dôležitá 
zručnosť aj v bežnom živote. 
Taktiež získavajú skúsenosti 
s organizovaním a štruktú-
rou obsahu, aby bol zrozu-
miteľný a príťažlivý pre os-
tatných spolužiakov.

Prezentácie im tiež umož-
ňujú zapojiť sa do  diskusií 
a argumentácie, čím rozvíjajú 
schopnosť obhajovať svoje ná-
zory a konštruktívne reago-
vať na názory iných. Táto in-
teraktivita podporuje kritické 
myslenie a zároveň posilňu-
je sociálne interakcie medzi 
študentmi. Žiaci sa učia, ako 
prijímať konštruktívnu kriti-
ku a ako z nej čerpať pre ďalší 
osobný rast.

Ďalším významným príno-
som je posilnenie schopnosti 
syntézy a analýzy. Pri príprave 
prezentácie musia žiaci siah-
nuť hlboko do textu, analyzo-
vať jeho hlavné témy, postavy 
a motívy, a následne tieto in-
formácie sumarizovať a pre-
zentovať spôsobom, ktorý je 
zaujímavý a prístupný pre os-
tatných. Tento proces zvyšuje 
ich porozumenie čítanému tex-
tu a zároveň rozvíja ich schop-
nosť myslieť logicky a súvislo.

Nakoniec, zdieľanie a dis-
kutovanie o prečítaných kni-

Čítam, čítaš, Čítam, čítaš, číta…číta…

hách môže posilniť sociálne 
väzby medzi žiakmi, vytvoriť 
pocit spolupatričnosti v trie-
de, buduje tiež dôveru a pod-
poruje inkluzívne prostredie 
v triede. 

To všetko sú dôvody, prečo 
by čítanie malo byť neodde-
liteľnou súčasťou vzdeláva-
cieho procesu nielen v ško-
le, ale i v domácom prostredí, 

kde je toho času a priestoru 
na čítanie podstatne viac. 

Nuž, odložme mobily, po-
čítače a inšpirujme sa nie-
ktorými titulmi kníh, kto-
ré nájdete vo fotogalérii 
k článku, k čítaniu a spo-
znávaniu ďalších hodnot-
ných diel.

PaedDr. Adriána Škrková

Utorok 7. mája 2024 si všet-
ci žiaci zapamätajú ako 
„bombový“ utorok.

Pre žiakov 8. B a 8. D bol 
tiež výnimočným dňom. 
V  tento deň sa ako jediní 
z našej školy venovali škol-
ským povinnostiam, keďže 
mali naplánovanú literárnu 
exkurziu v Martine.

Prvou zastávkou bol Ná-
rodný cintorín, kde objavi-
li množstvo zvučných mien 
z  našich národných i  lite-
rárnych dejín a spoločne si 

tichou modlitbou uctili všet-
kých zosnulých na  tomto 
pietnom mieste.

Po krátkej prechádzke sa 
dostali pred prvú budovu Ma-
tice slovenskej, v ktorej v sú-
časnosti sídli Literárne mú-
zeum. Tu sa ich ujala pani 
sprievodkyňa. Počas neza-
budnuteľného výkladu a pre-
hliadky významných exponá-
tov mohli naši žiaci získať 
cenné informácie potrebné 
pri ich nasledujúce štúdium.

Poslednou zastávkou bola 
Slovenská národná knižnica, 

ktorá sa so svojou štrnásť-
poschodovou sídelnou bu-
dovou plnou kníh týči nad 
mestom. Žiaci si najskôr 
v konferenčnej sále pozre-
li ukážky zaujímavostí zo 
zbierok knižnice a následne 
mohli preskúmať jednotlivé 
úseky, ktoré majú čitatelia 
k dispozícii.

Po namáhavom dni, ktorý 
strávili naši ôsmaci prevaž-
ne pešou chôdzou, sa všetci 
pohodlne usadili do autobu-
su a čakali na šťastný ná-
vrat domov.

Ôsmacká literárna Ôsmacká literárna exkurziaexkurzia
V  dňoch 11. – 13. júna 

2024 sme opäť zorganizo-
vali v  našej škole SWAP 
– výmenu šatstva, obuvi 
a doplnkov.

Na známosť sa všetkým 
dáva mimoriadne zelená 
správa.

Ako každý rok naša škola 
otvorila svoje zelené vráta

a k recyklácii vášho šat-
stva opäť raz nabáda.

Prevetrali ste svoje šat-
níky, poprinášali krásne 
svetríky.

A  trošku odľahčili našu 
planétu od ton nespočetné-
ho odpadu. 

Ďakujeme!

V  kinosále Domu kultúry 
Rabča sa konali mimoriadne 
zaujímavé prednášky s od-
borníkmi nielen pre rodi-

Prednášky Prednášky pre rodičovpre rodičov
čov o  aktuálnych témach. 
Ak chceme naše deti chrá-
niť, potrebujeme aj poznať 
pred čím.



Kolegovia a kamaráti!
Zvládli sme to!
Vo štvrtok 23. 5. 2024 sme 
sa všetci spojili a  pod-
porili projekt „Do  školy 
po vlastných“.

Celkovo sa zapojilo 491 
žiakov, ktorí prišli pešo, 
na bicykloch, kolobežkách 
a skateboarde. Tí, čo sa zú-
častnili, boli odmenení zdra-
vou maškrtou a odznakom.

Týmto podujatím sme 
chceli poukázať na  to, že 
dochádzanie do  školy ale-
bo do práce pešo prináša ve-
ľa výhod, ktoré ovplyvňujú 
nielen naše zdravie, životné 
prostredie, ale zlepšuje me-
dziľudské vzťahy a celkovú 
kvalitu života.

Veríme, že táto aktivita 
sa stane každodenných zvy-
kom, ktorý podporí fyzickú 
aktivitu, prispeje k zdravšie-

mu prostrediu a duševnej po-
hode nás všetkých.

Chceli by sme poďakovať ro-
dičom, ktorí sprevádzali svoje 
deti do školy aj zo vzdialenej-
ších častí obce. Veľká vďaka 
patrí aj našim kolegom – pa-

ni riaditeľke, učiteľom, pani 
ekonómkam, upratovačkám 
a školníkom, ktorí nás tiež 
podporili a prišli do práce 
po vlastných.

Ďakujeme.
p. asisentky
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Jednou zo siedmich ka-
tegórií národného štandar-
du finančnej gramotnosti je 
„Riadenie rizika a poistenie“.

Žiaci 9. ročníka sa v uto-
rok 20. mája zúčastnili pred-
nášky, ktorá sa dotýkala 
danej témy. O možných rizi-
kách v živote a druhmi pois-

tenia prišla žiakom porozprá-
vať Mgr. Lucia Tomovčíková, 
oblastná riaditeľka Komunál-
nej poisťovne. Najprv obozná-
mila žiakov s druhmi poiste-
nia, ktoré občanom poskytuje 
štát – zdravotné a sociálne 
poistenie. V ďalšej časti po-
rozprávala žiakom o rizikách, 
ktoré ich môžu v živote po-

stihnúť a o produktoch ko-
merčných poisťovní, ktoré 
im môžu pokryť prípadné 
náklady a straty v rôznych 
životných situáciách. V zá-
vere prednášky zodpovedala 
žiakom na ich otázky týka-
júcich sa danej témy.

Mgr. Svrčková Daša

Rozvíjame Rozvíjame finančnú gramotnosťfinančnú gramotnosť

V Zákamennom sa 6. júna 
konalo okresné kolo v cez-
poľnom behu starších žiakov. 
Naši chlapci si na 2 km tra-
ti vybehali krásne 3. miesto. 
Dievčatá skončili piate. Na-

Cezpoľný behCezpoľný beh
šu školu reprezentovali: Pe-
ter a Tomáš Rusinovci, Sa-
muel Skočík, Nina Nováková, 
Juliana Pidíková a Liliana 
Huráková. Gratulujeme!

V piatok 17. mája sme my 
žiaci 5. D mali opäť praktic-
kú hodinu angličtiny, kto-
rá bola naozaj zaujímavá 
a zábavná.

Rozhodli sme sa totiž pre 
zmenu od bežných konver-

zácií a gramatických cvičení 
vyskúšať niečo nové – peče-
nie tradičného anglického ko-
láča – apple crumble.

Podľa receptu, ktorý sa na-
chádza v našej učebnici an-
gličtiny, sme sa pustili do prí-
pravy koláča.

Každý z našej skupiny mal 

svoju úlohu – niektorí šúpa-
li a krájali jablká, iní vážili 
ingrediencie, ďalší miešali 
cesto na posýpku a nakoniec 
sme spolu dozerali na peče-
nie v rúre. Počas prípravy 
koláča sme používali anglič-
tinu, čo nám pomohlo upev-
niť slovnú zásobu a zdoko-
naliť sa v komunikácii. Celý 
proces nás tiež naučil trpez-
livosti, presnosti a tímovej 
práci. Navyše sme si užíva-
li príjemnú atmosféru v ku-
chynke a spoločne sme sa 
zabávali.

Výsledok bol skvelý! 
Všetci sme si pochutnali 
na našom domácom apple 
crumble koláči so sladkou 
zmrzlinovou prílohou.

Tento zážitok nebol len 
zábavným spôsobom, ako 
využiť čas hodiny angličtiny, 
ale priniesol nám aj praktic-
ké výhody. Okrem zlepšenia 
našich jazykových schopnos-
tí sme sa naučili aj dôleži-
té životné zručnosti, ako je 
napríklad spolupráca, orga-
nizácia a kreativita. Veríme, 
že takéto aktivity nám po-
máhajú lepšie porozumieť 
nielen jazyku, ale aj kultú-
re a tradíciám krajiny, kto-
rej jazyk sa učíme.

žiaci 5. D + p. uč. 
Adriána Škrková

Hodina angličtiny plná Hodina angličtiny plná 
vône a chutí alebo vône a chutí alebo 
Pečenie apple crumble Pečenie apple crumble 
koláčakoláča



V utorok 4. 6. 2024 ma-
li naši deviataci možnosť 
byť účastníkmi oceňova-
ného moderného divadelné-
ho predstavenia s názvom 
NO LAND od  nezávislého 
slovenského divadla dNO 
v Námestove.

Táto inscenácia prináša 
realistický pohľad na príbe-
hy ľudí, ktorí museli ustúpiť 
veľkolepému vodnému dielu, 
Oravskej priehrade, čím prišli 
nielen o svoj majetok.

Žiaci si vyskúšali arénu, 
sedenie priamo na  javisku, 

v tesnej blízkosti hercov. Za-
žili dokumentárne a zároveň 
participatívne divadlo, akč-
né scény, podmanivú hudbu 
a  vynikajúce výkony účin-
kujúcich. Tento prvý dotyk 
s profesionálnym divadlom 
im ostane v pamäti ešte veľ-
mi dlho.

Mgr. Anna Tarčáková

Deviataci a NO LANDDeviataci a NO LAND

Dňa 7. júna bojovali na-
še staršie žiačky o postup 
na okresné kolo vo futba-
le, ktorý si zabezpečili jed-
noznačným víťazstvom.

Vyhrali obidva zápasy. 
Našu školu reprezentovali: 

Kvalifikácia na okresné Kvalifikácia na okresné 
kolo vo futbale starších kolo vo futbale starších 
žiačokžiačok

Od piatku 26. apríla sa za-
čal v  našej škole zber pa-
piera, ktorý končil v  uto-
rok 30. apríla ráno.

Zber sa uskutočnil ako 

súťaž medzi jednotlivcami 
a triedami. Vyčistili sme si 
svoje okolie od papiera a do-
konca niektoré triedy aj vy-
hrali organizované voľno 
za svoju usilovnosť.

Dňa 17. 5. 2024 sa žiaci 6. 
– 9. ročníka zúčastnili vý-
chovného podujatia z geo-
grafie s názvom Tanzánia 
– divoké srdce Afriky.

Pracovníci projektu Svet 
okolo nás, ktorí si tento 

pro gram pri pravili, žiakom 
pred stavili túto africkú kra-
jinu zo svojich vlastných 
skúseno stí – jej históriu, prí-
rodu, obyvateľstvo, mestá, 
zvyky, tradície, spôsob živo-
ta i problémy obyvateľov ži-
júcich v tejto krajine.

Mgr. Toholová Monika

Výchovné podujatie Výchovné podujatie 
z geografiez geografie

Michaela Jaššáková, Nina 
Nováková, Patrícia Kutlá-
ková, Sabína Vorčáková, Lea 
Krivánková, Liliana Chut-
niaková, Viktória Gurová, 
Lenka Letošťáková, Vivien 
Glovaťáková a Sofia Zboňá-
ková. Dievčatám v okresnom 
kole držíme palce!
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Žiaci v objatí slov spisovateľa Žiaci v objatí slov spisovateľa 
Valentína Šefčíka alebo Valentína Šefčíka alebo Keď slová Keď slová 
ožívajú…ožívajú…
Dňa 4. júna 2024 sa žiaci 
8. C a 8. D triedy zúčastni-
li nezabudnuteľnej bese-
dy so známym slovenským 
spisovateľom Valentínom 
Šefčíkom. 

Prednáška bola plná in-
špiratívnych momentov, ke-
dy sa spisovateľ podelil so 
svojimi spomienkami a skú-
senosťami z  literárneho 
života.

Pán spisovateľ začal be-
sedu rozprávaním o svojich 
prvých knihách, ktoré písal 
už ako mladý autor. Zaují-
mavé bolo počuť o jeho lite-
rárnych začiatkoch a prvých 
pokusoch o tvorbu, ktoré bo-
li často ovplyvnené zážitka-
mi z detstva a mladosti.

Príjemnú atmosféru vy-
tvorili momenty, keď spiso-
vateľ recitoval básne, ktoré 
čítal v čítanke ešte ako ško-
lák a  dodnes si ich pamä-
tá. Tento návrat do minulos-
ti bol obohatený o poetické 
chvíle, kedy spisovateľ reci-
toval svoje obľúbené verše 
žiakom. Jeho láska k poézii 
bola evidentná a zaiste nad-
chla aj našich žiakov.

Pán Šefčík sa tiež venoval 
svojej literárnej tvorbe, pri-
čom predstavil svoje diela, 
ktoré napísal. Žiakov zaujali 
príbehy o tom, ako vznikali 
jeho knihy, čo ho inšpirovalo 
a aké témy sú mu najbližšie. 

V diskusii mali možnosť dá-
vať aj otázky, na ktoré autor 
odpovedal s ochotou a nadše-
ním. Interaktívnymi otázka-
mi sa spisovateľ snažil ešte 
viac vtiahnuť žiakov do dis-
kusie. Opýtal sa, čo prvé ich 
napadne, keď počujú slovo 
láska. Táto otázka vyvolala 
množstvo zaujímavých odpo-
vedí. Pán Šefčík potom pre-
zradil, aké básne písal, keď 
zažil svoju prvú lásku, a do-
konca niektoré z  nich reci-
toval. Tieto osobné príbehy 
a verše mali na žiakov silný 
dojem ukazujúc im, ako hl-
boko môže poézia vyjadrovať 
ľudské emócie. Takýmto sil-
ným vyznaním je aj autorova 
kniha Bola raz jedna láska.

Nasledovala otázka, čo by 
si kúpili, keby sa stali najbo-
hatšími ľuďmi na  svete, čo 
prinieslo veselú a  živú de-
batu plnú fantázie. Diskusia 
sa následne obrátila na tému 

zázrakov, pričom spisovateľ 
požiadal žiakov, aby sa za-
mysleli nad tým, čo je pre 
nich skutočný zázrak. Jedna 
báseň z autorovej knihy Zá-
zraky začína slovami: „Kto 
neverí na zázraky, nech tú bá-
seň nečíta…“ Zbierka ponúka 
mladým čitateľom štyridsať 
básní, štyridsať tém, ktoré 
sú zároveň lyrickým obra-
zom každodenných malých 
i  veľkých zázrakov nášho 
života.

Jedným z vrcholov bese-
dy bolo spoločné recitova-
nie básne Pubertína Pehatá. 
Pán Šefčík predniesol túto 
báseň spolu so žiačkou Ne-
lou, ktorá túto báseň reci-
tovala ako šiestačka v  sú-
ťaži Hviezdoslavov Kubín, 
čo vytvorilo krásny a emo-
cionálny zážitok pre všet-
kých prítomných. Spontán-
ne a autentické vystúpenie 
podčiarklo význam literatú-
ry a jej schopnosť spájať ľudí 
naprieč generáciami.

Beseda so spisovateľom 
Valentínom Šefčíkom bola 
pre žiakov 8. C a 8. D nielen 
vzdelávacím, ale aj inšpira-
tívnym zážitkom. Veríme, 
že takéto podujatia podpo-
ria ich záujem o literatúru 
a pomôžu objaviť čaro písa-
ného slova.

Tešíme sa na  ďalšie 
stretnutia s  osobnosťami 
slovenskej literárnej scény!

PaedDr. Adriána 
Škrková + žiaci 8. C

Sú len šiestaci a už majú 
fyziku v malíčku. V utorok 
boli naši žiaci reprezento-
vať našu v  školu v  súťaži 
Námestovský fyzik a  fy-
zikárka, ktorá sa konala 
v Zákamennom.

Žiaci mali veľkú konku-
renciu. Súťažiacich čaka-
lo celkovo 32 zaujímavých 
úloh, na ktoré mali 40 mi-
nút. Naším žiakom stačila 
polovica daného času. Gra-

Námesovský Námesovský 
fyzikfyzik
a fyzikárkaa fyzikárka

tulujeme naším úspešným 
oceneným riešiteľom:
Ema Porvichová 6. B, Sára 
Pilarčíková 6. B, Teodor Ha-
dár 6. A, Jakub Barnáš 6. A

Mgr. Silvia Zoššáková

Rabconek č. 2 | 2024 | 7
www.zsrabca.edupage.sk



ŠKOLÁK | II. stupeň |  školské akcie | súťaže

Dňa 19. 6. 2024 sme kráľov-
nej športu ATLETIKE vzda-
li poctu krásnymi výkonmi 
našich mladších žiakov.

V  okresnej súťaži sme 
získali takmer vo všet-
kých disciplínach medailo-
vé umiestnenia. V celkovom 
hodnotení 8-členných druž-
stiev tak chlapci ako aj diev-
čatá skončili na 1. mieste. 
V  individuálnych disciplí-
nach sme ovládli skok 
do výšky. Sebastián Rajniak 

si výkonom 150 cm vyskákal 
1. miesto a  Tobias Vargon-
čík výkonom 145 cm strieb-
ro. V skoku do diaľky bol 1. 
Richard Feranec výkonom 
465 cm, 2. Jakub Svetlák vý-
konom 456 cm. Vo vrhu guľou 
Tobias Vargončík získal zlato 
výkonom 10,91 m. Beh na 60 m 
patril Richardovi Murínovi 
a časom 8, 28 s získal zlato, 
Markus Vojtěch bol bronzový. 
V štafete 4 x 60 m jednoznač-
ne vyhrala štafeta A a štafeta 
B skončila na 3. mieste. Diev-
čatám sa darilo podobne. So-
fia Špliňová v behu na 60 m 
skončila na  treťom mies-
te, Ema Porvichová v skoku 

Okresné kolo v atletike Okresné kolo v atletike 
starších žiakovstarších žiakov

do diaľky výkonom 396 cm 
získala bronz. Vo vrhu gu-
ľou Viktória Gurová získala 
striebro a Eliška Skočíková 
bronz. Veľkým prekvapením 
bol výkon Liliany Huráko-
vej, ktorá v behu na 600 m 
si vybehala jednoznačné 
prvenstvo, na treťom skon-
čila Júlia Pidíková. V kriket-
ke výkonom 36,41 m zvíťazi-
la Sofia Zboňáková. Štafeta 
pre dievčatá bola tiež víťaz-
ná. Okrem vyššie menova-
ných s  peknými výkonmi 
našu školu reprezentova-
li: Matúš Štefaniak, Peter 
Vorčák a Michaela Jaššáko-
vá. Gratulujeme!

Dňa 21. 5. 2024 v okresnom 
kole atletiky starších žia-
kov v konkurencii 17 škôl 
naši žiaci zaznamenali vy-
nikajúce úspechy.

Dievčatám ušlo prvé 
miesto a  postup na  kraj-
ské kolo o 3 body a chlapci 
skončili na 3. mieste. V in-
dividuálnych disciplínach 
v behu na 60m Tatiana Slo-
víková skončila na 2. mies-
te výkonom 8,82 s a v sko-
ku do výšky na 3. mieste. Vo 
vrhu guľou sa Lea Meško-
vá výkonom 8,56 m umiest-
nila na 3. mieste. V štafete 
dievčatá získali tiež striebro. 
Chlapci nám predviedli tiež 
veľmi pekné výkony. V behu 
na 60 m Marko Metes časom 
7,70 s skončil na 2. mieste. 
Striebro v skoku do diaľky 
získal Samuel Skočík výko-
nom 512 cm a v štafete 4 x 

60 m boli naši chlapci zlatí. 
Okrem vyššie menovaných 
veľmi peknými výkonmi 
našu školu reprezentova-
li: Patrícia Kutláková, Nina 
Nováková, Sofia Zboňáko-
vá, Juliana Pidíková, Sofia 
Špliňová, Sarah Vargončíko-
vá a z chlapcov: Peter Mu-
linka, Jakub Piták, Peter Ru-
sina, Tomáš Rusina, Marko 
Meško, Marko Maslaňák. 
Gratulujeme!

Žiaci siedmeho ročníka sa 
30. 5. 2024 zúčastnili ex-
kurzie z predmetov fyzika 
a chémia.

Skoro ráno absolvovali 
prehliadku múru Oravskej 
priehrady – sústavy vod-
ných stavieb Orava – Tvr-
došín. Funkciou tejto stavby 
je vyrovnávať svojou nádr-
žou špičkový odtok z  vod-
nej elektrárne Orava a za-
bezpečiť jeho rovnomerné 
prepúšťanie do koryta Oravy, 
prednostne cez malú vod-
nú elektráreň.  Po prejdení 
3,8 km vnútorných chodieb 
pod hladinou Oravskej prie-
hrady sa zastavili v Čistiar-
ni odpadových vôd v Námes-
tove. Jedna z chodieb viedla 
na dno priehrady 40 metrov 
pod hladinu, kde ochutna-
li vodu z dvoch prírodných 
prameňov. Voda je vzác-

na komodita, čo si veľakrát 
neuvedomujeme, a preto sa 
naši žiaci zoznámili priamo 
v teréne so základnými pro-
cesmi čistenia odpadových 
vôd. Veríme, že táto exkur-
zia žiakov obohatila a na-
dobudnuté vedomosti zú-
ročia aj na hodinách fyziky 
a chémie.

PK fyziky a chémie

Exkurzia Priehradný múr Exkurzia Priehradný múr 
a Čistiareň odpadových a Čistiareň odpadových 
vôdvôd

8 | Rabconek č. 2 | 2024
www.zsrabca.edupage.sk

Že aj naša Orava ponúka 
množstvo všakovakých zá-
žitkov, zistili v utorok 18. 
júna žiaci 5. A.

Hneď z  rána sa vybrali 
na koncoročný výlet. Rozhod-
li sa pozrieť si Brestovskú jas-
kyňu, prvú sprístupnenú jas-

Na Orave dobre, Na Orave dobre, na Orave na Orave 
zdravozdravo  – výlet– výlet

kyňu Oravy a  Západných 
Tatier. Atmosféru tejto je-
dinečnej jaskyne si mohli 
žiaci užiť s prilbami a sve-
tielkami na hlavách, ktoré 
boli jediným zdrojom svet-
la. Druhou zastávkou bolo 
blízke Múzeum oravskej de-
diny. V tomto výnimočnom 
múzeu pod holým nebom si 
pozreli architektúru stavieb 
a podmienky života z našej 
minulosti. Nakoniec sa ob-
čerstvili v blízkej reštaurácii 
a pred cestou sa unavili v la-
novom parku. V autobuse sa 
cestou domou ozýval spev. 
Nechýbal Olympic ani Elán, 
svedčilo to o dobrej nálade, 
ktorá v nich po výlete ostala.

Mgr. Anna Tarčáková

Sudoku je zaujímavá hra, 
ktorá je náročná na logic-
ké myslenie riešiteľa. Ná-
zov vznikol z  japonského 
„Súdži wa dokušin ni kagi-
ru“, čo môžeme preložiť ako 
„čísla musia byť po jednom“.

Aj žiaci našej školy si 
zvyknú spestriť voľné chví-
le riešením Sudoku. Komu 
to ide najlepšie, to sme zis-
tili vo štvrtok 23. mája 2024. 

Do súťaže sa prihlásilo 18 
žiakov, ktorí boli rozdelení 
do troch kategórií. Ich úlo-
hou bolo vyriešiť tri zada-
nia sudoku od najľahšieho 
až po najťažšie. Pri rovnos-
ti bodov rozhodovala rých-
losť riešenia.

Víťazom gratulujeme:

kategória 5. – 6. ročník
1. miesto: Zboroňová Slavomí-
ra 5. D – postupuje
2. miesto: Balvan Michal 6. B
3. miesto: Turacová Deana 5. C

kategória 7. – 8. ročník:
1. miesto: Brišáková Lívia 8. B 
– postupuje
2. miesto: Skurčáková Katarí-

na 7. A – postupuje; 3. miesto: 
Tisoňová Agáta 7. A
kategória 9. ročník:
1. miesto: Rusina Peter 9. C 
– postupuje
2. miesto: Maslaňák Alex 9. C

Postupujúcim na  regio-
nálne kolo držíme palce.

Mgr. Andrea Gogoláková, 
Mgr. Zuzana Skurčáková

Súťaž Súťaž v Sudokuv Sudoku

Okresné kolo v atletike Okresné kolo v atletike 
mladších žiakovmladších žiakov



Dňa 4. júna v skorých ran-
ných hodinách sme začali 
našu dlho očakávanú cesu 
do Veľkej Británie.

Po neuveriteľne dlhom ča-
se strávenom v autobuse sme 
sa konečne dostali do  fran-
cúzskeho prístavu v  Cala-
is a  od  nášho vytúženého 
cieľa nás delil už len kanál 
La Manche. Nalodili sme sa 
na  trajekt a  hurá smer An-

PO STOPÁCHPO STOPÁCH ANGLICKÝCH NÁMORNÍKOV ANGLICKÝCH NÁMORNÍKOV
glicko, ktoré nás privítalo  
pohľadom na  úžasné krie-
dové útesy v Doveri. Tak sa 
začala naša výprava po juž-
nom pobreží Anglicka. Po-
čas našich prechádzok prí-
morskými mestami Hastings, 
Portsmouth a Brighton sme 
postupne spoznávali históriu 
britského námorníctva. Pre-
šli sme sa pašeráckymi jas-
kyňami, v historickej lodeni-
ci sme mali možnosť prezrieť 

si významnú bojovú loď ad-
mirála Nelsona HMS Victory 
ako aj  vrak lode HMS Ma-
ry Rose. V  Singletone nás 
previedli múzeom anglickej 
dediny s  jej typickou archi-
tektúrou. Nechýbalo tradič-
né anglické pitie čaju ako aj  
trochu turistiky na úžasné 
biele kriedové útesy Seven 
Sisters, odkiaľ sa nám ponú-
kali nádherné výhľady na šíre 
more. Posledný deň nás priví-

25. júna sa konal deviatacký rozlúčkový večierok.

Prajeme im, aby každý z nich na-
šiel svoje šťastie a aby všetko to, čo 
doposiaľ zažili, bola jedna obrovská, 
krásna a šťastná spomienka, ktorú 
si so sebou ponesú navždy…

DEVIATACKÝ VEČIEROKDEVIATACKÝ VEČIEROK

Záver veľmi úspešnej špor-
tovej sezóny v školskom ro-
ku 2023/24 zavŕšili staršie 
dievčatá pekným 3. miestom 
v okresnom kole futbalu.

Našu školu reprezentova-
li: Michaela Jaššáková, Ni-
na Nováková, Patrícia Kutlá-

ková, Sabína Vorčáková, Lea 
Krivánková, Liliana Chut-
niaková, Viktória Gurová, 
Lenka Letošťáková, Vivien 
Glovaťáková a Sofia Zboňá-
ková. Gratulujeme! Praje-
me všetkým našim športov-
com prázdniny plné pohybu 
a radosti.

Erasmus +Erasmus + Estónsko  Estónsko 
u nás v škole…u nás v škole…

…boli sme, zažili sme…
…a kúsok Estónska sme 
priniesli aj do našej školy… 

v krásnej spleti osobných zá-
žitkov a skúseností sme na-
šim školským priateľom a pe-

dagógom priblížili pohľady 
na digitálne Estónsko a jeho 
rôznorodosť. Ďakujeme pro-
jektu Erasmus +, ktorý nám 
otvoril nové brány do Európy.
VIAC » https://zsrabca.edu page.
org/album/#photos:album:1630

Okresné koloOkresné kolo vo futbale  vo futbale 
starších žiačokstarších žiačok

Po úvodnom programe sa devia-
taci mohli začať zabávať. 

Deň, ktorý je pre nich zároveň 
koncom, ale aj novým začiatkom, si 
naozaj užili. 

tal Londýn, svetová metropola, 
kde sme navštívili slávne pa-
miatky, ako napríklad Tower 
Bridge, Big Ben či Čínsku štvrť. 
Pred Buckighamským palácom 
sme mali šťastie vidieť nácvik 
slávnostného pochodu britskej 
kráľovskej gardy pri príleži-
tosti narodenín kráľa. Neza-
budnuteľným zážitkom bo-
la pre nás jazda londýnskym 
the Tube, najstarším metrom 
na svete. Počas celého nášho 

pobytu nás hosťovali anglické 
rodiny, a tak sme mali mož-
nosť nielen zdokonaliť si na-
še jazykové schopnosti, ale aj 
zažiť, ako funguje každodenný 
život v britskej rodine.

Celý výlet sme si veľmi uži-
li a vytvorili sme si množstvo 
spomienok, na  ktoré nikdy 
nezabudneme.
VIAC » https://zsrab ca. edu
 page.org/al bum/#pho tos:
al bum:1632

Študenti zájazdu + p. uč. 
Dzialak, p. uč. Tropeková 

a p.uč. Tisoňová

na vlnách kreativity našich žiakov | školské akcie | súťaže | II.stupeň | ŠKOLÁK
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POPLATKY ZA STRAVU V ŠKOLSKEJ JEDÁNI PRI ZŠ S MŠ RABČICKÁ 410 RABČA

Veková skupina 
stravníkov

Náklady na nákup potravín
na 1 jedlo v € Spolu náklady  

na nákup potravín v €
Platba za 1 deň

 spolu v € 

Výška dotácie 
na stravu na 1 deň 
spolu v € 

Doplatok rodiča za 
1 deň spolu v €

Režijné náklady  
na 1 obed v €

Platba rodiča za
1 mesiac spolu v €Desiata       Obed         Olovrant

MŠ celodenná  0,45            1,10              0,35            1,90       1,90           1,40          0,50          0,50        20,00
MŠ celodenná
bez dotácie*  0,45            1,10              0,35            1,90       1,90           0,00          1,90          0,50        48,00

MŠ poldenná  0,45            1,10              0,35            1,55       1,55           1,40           0,15          0,50        13,00
MŠ poldenná
bez dotácie*  0,45            1,10              0,35            1,55       1,55           0,00           1,55          0,50        41,00

ZŠ 1 – 4 r.                   1,50            1,50       1,50           2,10           0,00          0,50        10,00
ZŠ 1 – 4 r. bez
dotácie**                   1,50            1,50       1,50           2,10           1,50          0,50        40,00

ZŠ 5 – 9 r.                   1,70            1,70        1,70           2,30           0,00          0,50        10,00
ZŠ 5 – 9 r. bez
dotácie**                   1,70            1,70        1,70           2,30           1,70          0,50        44,00

Svetový deň boja Svetový deň boja proti detskej práciproti detskej práci

* platí pre mladšie deti v materskej škole, žiež pre predškolákov, ktorí sa neodhlásia zo stravy a chýbajú
** platí pre žiakov ZŠ, ktorí sa neodhlásia zo stravy, v prípade chýbania | VIAC » https://zsrabca.edupage.org/?

Poďakovanie za skvelý 
školský rok
Radi by sme vám poďakova-
li za skvelý školský rok plný 
úspechov, poznania a rados-
ti. Je neuveriteľné, ako rých-
lo ten čas ubehol a koľko sme 
toho spolu zvládli.

Oceňujeme vašu sna-
hu a podporu
S blížiacim sa koncom škol-
ského roka by sme chceli 
oceniť všetkých žiakov, uči-
teľov a rodičov za ich úsilie 
a podporu. Vaše odhodlanie 
a tvrdá práca nám pomohli 
dosiahnuť mnoho úspechov 
a vytvoriť pozitívne a inšpi-
rujúce školské prostredie.

Rozlúčka s deviatakmi
Tento rok sa lúčime s našimi 

deviatakmi, ktorí úspešne 
ukončili svoje základné vzde-
lanie. Prajeme im veľa šťastia 
a úspechov na ich ďalšej ces-
te. Veríme, že všetko, čo sa 
u nás naučili, im bude naďa-
lej pomáhať v ich živote a že 
si na nás budú vždy pamätať 
s láskou.

Prváčikovia zvládli  
svoj prvý rok
Rovnako by sme chceli vy-
zdvihnúť našich prváčikov, 
ktorí úspešne zvládli svoj 
prvý rok v škole. Ich nadše-
nie a  chuť učiť sa nás všet-
kých inšpirovali. Sme na nich 
veľmi hrdí a tešíme sa na ich 
ďalšie pokroky v nasledujú-
cich rokoch.

LETNÉ PRÁZDNINY

Od 1. júla začínajú letné 
prázdniny, ktoré sú časom 
oddychu, dobrodružstva a na-
čerpania nových síl. Prajeme 
vám, aby vaše prázdniny bo-
li plné slnečných dní, zábavy 
a nezabudnuteľných zážitkov.

Tešíme sa na nový 
školský rok
Školské brány sa opäť otvoria 
2.0 septembra a my sa teší-
me na nový školský rok, ktorý 
prinesie ďalšie skvelé výzvy 
a príležitosti k rastu. Dúfame, 
že si všetci užijete zaslúžený 
odpočinok a vrátite sa plní 
energie a nadšenia do nové-
ho školského roka.

Ďakujeme vám za  úžas-
ný rok a prajeme vám krás-
ne leto!

Posledný zvončekPosledný zvonček a hurá na prázdniny a hurá na prázdniny

foto miro kovalíček
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Dvanásty jún je Svetovým 
dňom boja proti detskej prá-
ci a my žiaci 8. C sme mali 
úžasnú príležitosť uskutoč-
niť akciu na zvýšenie pove-
domia o rizikách a nebezpe-
čenstvách detskej práce.

Bol to pre nás skutočne vý-
nimočný zážitok, pretože sme 
sa aktívne zapojili do prípra-
vy a prezentácie celej akcie. 
So spolužiakmi sme sa roz-
hodli zamerať na tému det-
skej práce a rizík, ktoré s ňou 
súvisia. 

Strávili sme veľa času prí-
pravou prednášky, ktorá za-
hŕňala informácie o tom, čo 
detská práca znamená a aké 
ťažké podmienky môžu nie-

• webové stránky
– Sekcia o detskej práci: Po-
skytuje informácie o  glo-
bálnom stave detskej práce 
a iniciatívach na jej odstrá-
nenie » https://www.ilo.
org/topics/child-labour
– Sekcia o  detskej práci: 
Zameraná na ochranu detí 
pred vykorisťovaním a prá-
cou, ktorá ohrozuje ich 
zdravie a  vývoj » https://
www.unicef.org/protection/
child-labour
» https://www.unicef.sk/
clanky/685-svetovy-den-bo-
j a - p r o t i - d e t s k e j - p r a -
ci/, » https://www.unicef.
org/stories/poverty-dri-
ves-child-labour-gaza
• Informácie a správy o prá-
vach detí a  boji proti det-
skej práci » https://home.
crin.org/

ktoré deti zažívať po celom 
svete. 

Bolo pre nás veľmi dôležité 
predstaviť ostatným triedam 
našu prácu a zdieľať s nimi 
naše poznatky. Pri samotnej 
príprave sme videli mnoho 
fotografií detí, ktoré vyko-
návajú detskú prácu, a tieto 
obrazy nás hlboko zasiahli. 
Pomohli nám lepšie pochopiť, 
prečo je také dôležité bojovať 
proti detskej práci a podporo-
vať deti v ich práve na vzde-
lanie a bezpečný život. Tieto 
fotografie sme potom v rám-
ci našej prednášky jednotli-
vo ukázali aj žiakom v iných 
triedach.

Sme veľmi radi, že sme 
sa mohli podieľať na takej-

to dôležitej akcii a veríme, že 
sme svojou prácou prispeli 
k zvýšeniu povedomia o tom-
to vážnom probléme. 

žiaci 8. C 
+ tr. uč. Adriána Škrková

Niečo viac k danej 
problematike
• filmy: – The Price of Free: 
dokumentárny film o Kailash 
Satyarthi, indickom aktivis-
tovi za práva detí, ktorý sa za-
oberá problematikou detskej 
práce a jeho úsilím o zlepše-
nie životov detí v Indii
» https://www.youtube.com/
watch?v=UsqKz1hd_CY
– The Dark Side of Chocolate: 
dokumentárny film, ktorý sa 
zaoberá prácou detí na kaka-
ových plantážach v Afrike
» https://www.youtube.com/
watch?v=7Vfbv6hNeng
– Stolen Childhoods – doku-
mentárny film, ktorý pouka-
zuje na problematiku detskej 
práce vo svete, s osobnými 
príbehmi detí z rôznych kútov 
sveta » https://www.youtube.
com/watch?v=_GX2d07fxtI

Uplynulý týždeň si žia-
ci šiesteho ročníka na ho-
dinách fyziky zopakovali 
svoje celoročné vedomosti 
prostredníctvom pokusov 
s fyzikálnou tematikou.

K úlohe sa postavili veľ-
mi zodpovedne a učivo fy-
ziky spracovali zaujímavo 
a rôznorodo. 

Všetky tri triedy šiesta-
kov sa postupne zmenili 
na miesto plné originálnych 
nápadov a pokusov. 

Možno tento zážitok 
na hodine fyziky v niekom 
vyvolá iskru a z neobľúbe-
ného predmetu sa stane ob-
ľúbený. A ktovie, možno je 
medzi nami budúci vedec, 
objaviteľ, ktorý si fyziku za-

Vo víreVo víre fyzikálnych  fyzikálnych 
pokusovpokusov

miluje a využije nadobudnu-
té vedomosti aj v budúcnosti.



Štvrtok, 20. júna, bol pre 
našich prvákov výnimoč-
ným dňom.

Nielenže sa im pomaly 
končí najťažší rok školskej 
dochádzky, ale so svojimi 
triednymi učiteľkami pripra-
vili pre svojich rodičov aj pre-
krásny program. V ňom vy-
stúpila so svojím divadlom 
Pytačky trieda usilovných 
včielok. Farebné pastelky si 
zas pripravili krásnu pieseň 
o tom, čím budú, keď vyrastú. 
V milej žabkovej triede sa zas 
tancovalo a recitovalo.Za rôz-

ne prekáračky a dokonca rap 
si vyslúžila potlesk trieda mo-
týlikov. Programom sprevá-
dzali účinkujúcich moderáto-
ri z každej triedy. Zdalo sa, že 
mikrofón poznajú odmalička. 
Na spestrenie prváci porozprá-
vali svojim príbuzným aj rôzne 
vtipy zo školského prostredia. 

Deti si program náležite 
užívali a vo svojich kostýmoch 
vyzerali nádherne. V hľadisku 
sa zišli nielen rodičia, ale aj 
babky, či iní členovia rodiny. 
Vo vynovenej sále kultúrneho 
domu sa iste cítili pohodlne. 
Na  záver vystúpila pani ria-

diteľka, ktorá sa poďakova-
la pani učiteľkám za prípravu 
a rodičom za hojnú podporu 
svojich detí. Priniesla kaž-
dému dieťaťu aj sladkú od-
menu. Celý program sprevá-
dzala slávnostná atmosféra, 
ktorú iste podčiarkol aj vkus-
ný priestor novej kinosály. 

Poďakovanie od detí, kto-
ré zaznelo na konci, určite 
spôsobilo aj nejednu slzič-
ku v  očiach rodičov. Verí-
me, že si z tohto dňa odnesú 
nádherné spomienky na ce-
lý život.

Mgr. Hvolková Monika

ŠKOLÁČIK – ŠKOLÁČIK – 11. stupeň. stupeň
 zo života školy

PRVÁCKA PRVÁCKA AKADÉMIAAKADÉMIA
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Na  hodinách prvouky sa 
učíme o pôde.

Spolu s ochranárkou Zuz-
kou Kertysovou sme sa pre-
to rozhodli nesedieť v lavi-
ciach ale išli sme ju bádať 
a skúmať priamo do terénu. 

Bádateľské Bádateľské učenie v 2. Aučenie v 2. A
Diskutovali sme o tom, čo 
tvorí pôdu. Dozvedeli sme sa 
aká pôda je v našej oblas-
ti a ako vznikla. Pod lupou 
sme skúmali a pozorovali 
štruktúru kameňov. Pomo-
cou teplomera sme zisťovali 
a merali jej teplotu. Skúma-
li sme vývinové štádia tých 
zvierat, ktoré sa z časti vy-
víjajú v pôde. Odniesli sme 
si veľa nových poznatkov 
a tento štýl učenia sa nám 
veľmi páči.

Žiaci 2. A a p. učiteľ-
ky Janka a Dominika

Aktivity z CPPaP NámestovoAktivity z CPPaP Námestovo  zamerané zamerané 
nana  rozvoj komunikačných a sociálnych rozvoj komunikačných a sociálnych 
zručnostízručností
V našej škole sa stále niečo 
deje. Niektoré akcie vidíme 
hneď na stránkach, iné pre-
biehajú potichu celý rok.

Tak to bolo aj s  progra-
mom pre druhákov, ktorý 
realizovala CPPaP Námes-
tovo, samozrejme, s  ozná-
mením pre rodičov. Aktivity 
prebiehali postupne celý rok 
v každej triede druhého roč-
níka. Deti sa naučili viaceré 
spôsoby, ako sa medzi sebou 
chovať, ako riešiť konflikt, či 
vyjadriť názor. Program pre-
biehal formou praktických 
aktivít, ktoré deti veľmi ba-
vili. Nenápadnou formou sa 
spoznávali medzi sebou, ko-
munikovali o  svojich poci-
toch, zvyšovali svoju slovnú 

a emocionálnu výbavu. Tiež 
panie učiteľky viac spoznali 
zverených žiakov, i keď po ce-
lý čas v triede zámerne neboli.

Dúfame, že podobné progra-
my realizované v našej škole, 
ako vlani u štvrtákov, deti zú-
ročia pri svojom správaní nie-
len k sebe, ale aj k druhým vo 
svojom okolí. Sme radi, že mô-

žeme v škole nielen učiť, ale 
pomáhať rodičom takýmto 
spôsobom pri výchove ich ra-
tolestí. Naším cieľom je, aby 
zo školy vyšla nielen vzdela-
ná, ale hlavne zrelá a sociál-
ne zručná osobnosť. Tešíme 
sa, že v budúcom školskom 
roku budeme pokračovať.

Mgr. Monika Hvolková

V  piatok, 22. 3., sme 
v škole oslavovali. Nebola 
to tradičná oslava s tortou 
a  darčekmi, na  akú sme 
zvyknutí.

Oslavovali sme totiž 
Deň vody. Tortou bol náš 
program a darčekom naše 
sľuby, ako budeme vodou 
šetriť a  chrániť ju. Žiaci 
1. A a 3. B si pripravili akti-
vity pre svojich spolužia-
kov. V priebehu vyučovania 
navštívili postupne každú 
triedu a spoločne si pripo-
menuli, aká je voda pre nás 
všetkých dôležitá. Súčas-

DeňDeň  vodyvody ťou programu boli aj krát-
ke súťaže. 

Na  záver sme spolužia-
kom zarecitovali krátku 
báseň o vode, ktorú sme sa 
naučili. 

Deťom sa deň veľmi pá-
čil a my dúfame, že si budú 
pamätať, ako zaobchádzať 
s vodou a ako ju chrániť.

Mgr.Hvol ková, 
Mgr. Gabrielová
 a žiaci 1. A, 3. B

V triedach 3. B., 4. A., 4. C. 
a 5. B sme realizovali spolu 
s pani triednymi učiteľkami 
hravou formou aktivitu 
na  upevňovanie vzťahov 
v triede.

U  žiakov sme rozvíja-
li komunikačné schopnosti, 
podporovali sme skupino-

vú spoluprácu a súdržnosť 
kolektívu. 

Žiaci si uvedomili, že kaž-
dý je jedinečný, no zároveň 
majú niečo spoločné. Zažili 
sme spolu veľa zábavy.

Mgr. Lucia Kubasá ková 
– sociálna pedagogička

Čo máme spoločné? Čo máme spoločné? – hodina so sociálnou – hodina so sociálnou 
pedagogičkoupedagogičkou



• Bavilo ma skákať do  dvoj-
metrovej vody, chytať Jazmí-
na Zboroňová 3. B
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Noc v škole, ešte k tomu aj 
rozprávkovú, si užili žiaci 
našej školy v piatok 19. 4. 
2024.

Plní očakávaní prechá-
dzali rozprávkovými aktivi-
tami, kde sa o nich postarali 
Peter Pan, šašo, princezná, 
veverička a Popoluška. Deti 
riešili zábavné úlohy, plni-
li zadania, kreslili, zahrali 
si bábkové divadlo, šifrovali 
tajné kódy a tvorili rozpráv-
kové príbehy. Toto všetko 
ich priviedlo k sladkému po-
kladu veľkého draka a k od-
mene pre všetkých zúčast-

nených. Úžasným zážitkom 
bolo rozprávkové kino v škol-
skej telocvični. Koniec veče-
ra patril opäť rozprávkovým 
knihám, ktoré si deti pred 
spaním navzájom prečítali. 
Žiaci si užili aj nočnú prespá-
vačku so svojimi kamarátmi, 
ktorá bola pre všetkých ve-
selým dobrodružstvom. Slad-
ké raňajky, o ktoré sa posta-
rali mamičky žiakov, urobili 
bodku za pekne stráveným 
časom, ktorý mal deťom pri-
pomenúť, že rozprávka patrí 
do ich života, rozvíja fantáziu, 
kreativitu a môže liečiť dušu.

Ďakujeme pani riaditeľke, 

Rozprávková nocRozprávková noc  20242024 že nám umožnila zorga-
nizovať Rozprávkovú noc 
2024 v našej základnej ško-
le a svojou návštevou pripo-
menula deťom čaro rozpráv-
kového lesa.

pani asisentky

13. februára 2024 sa naša 
škola premenila na  „Roz-
právkovú krajinu“.

Navštívilo ju obrovské 
množstvo rozprávkových by-
tostí. Zamaskované bytosti 
sa najskôr zabávali v  trie-
dach, kde sa predstavovali, 
súťažili a  hrali rôzne hry. 
Neskôr sa všetci premiest-

nili na zábavu do telocvič-
ne. Zahrali si stoličkový ta-
nec po ročníkoch, a potom 
sa pustili do  tanca. Spolu 
s našimi animátormi to po-
riadne roztočili. 

Každá rozprávková bytosť, 
za  svoju námahu, dostala 
malú odmenu a  odniesla 
si domov mnoho pekných 
zážitkov.

PaedDr. 
Helena Grobarčíková

KarnevalKarneval

K ochrane prírody patrí čis-
té ovzdušie.
Aby sme sa o tejto problema-
tike, hlavne v období vyku-
rovania dozvedeli viac, po-
zvali sme k nám manažérku 
projektu LIFE IP – Zlepšenie 
kvality ovzdušia, p. Mirosla-
vu Valaškovú, ktorá mala 
pripravenú pútavú prezen-
táciu a  hravé aktivity za-
merané na kvalitu ovzdušia 
v našom okolí a okolí ško-
ly. Projekt sa realizoval vo 
triedach: 3. C, 3. B, 3. A, 2. B, 
1. D, 2. D. Žiaci sa dozvedeli 
veľa nových informácii, ako 
napríklad:
• ktoré nebezpečné zložky 
ovzdušia nás ohrozujú
• ako môže kvalita ovzdušia 
vplývať na ľudské zdravie
• aké sú najväčšie zdroje 
znečistenia

• porovnala znečistenie Žilin-
ského kraja oproti iným kra-
jom na Slovensku
• pýtala sa či máme v našom 
okolí školy indikátory znečis-
ťovania ovzdušia

Vzdelávacie aktivity pre-
biehali aj vonku v areáli školy. 
Deti sa naozaj skvele zabavi-

Beseda o čistote Beseda o čistote 
a a kvalite ovzdušiakvalite ovzdušia
na 1. stupnina 1. stupni

li, potrénovali pamäť, kres-
lenie aj rýchly beh. Najšikov-
nejšie tímy boli odmenené.

Na webovej stránke www.
dnesdýcham.sk, sa rýchlym 
a  prehľadným spôsobom 
môžeme dozvedieť, aký je 
aktuálny stav kvality ovzdu-
šia vo vybraných lokalitách 
na Slovensku spolu s odpo-
rúčaniami, ako ho zlepšiť.

Ďakujeme p.  Vaškovej 
za osvetu o kvalite ovzdu-
šia a budeme sa tešiť na re-
alizáciu ďalších projektov.

Žiaci 3. A, 3. B, 3. C, 2. B, 1. D, 
2. D

Mgr. Iveta Zborteková, 
Ing. Gabriela Štefaňáková

Medzinárodný deň Zeme je 
príležitosťou symbolicky 
si uctiť našu planétu a po-
premýšľať, čo robiť, aby sme 
jej pomáhali.

Koná sa každoročne 22. 
apríla. Je to deň, kedy sa mô-
žeme dozvedieť viac o život-
nom prostredí a spôsoboch 
jeho ochrany pre ďalšie ge-
nerácie. Zem je naším domo-
vom, zdrojom potravy, vody, 
vzduchu, všetkého čo potre-

bujeme k nášmu životu. Pre-
to sme sa aj tento rok za-
pojili s rôznymi aktivitami 
a projektmi k tomuto dňu. 
Žiaci 1. C a 2. C triedy pripra-
vili program a zábavné ak-
tivity pre svojich spolužia-
kov. Zarecitovali im báseň, 
prečítali rôzne zaujímavosti 
o našej planéte. 

Kvízom o Zemi sme pre-
verili ich vedomosti. Samo-
zrejme nechýbala ani slad-
ká odmena pre zapojených 
súťažiacich.

Mgr. Šimalová, 
PaedDr. Helegdová

Deň Deň Zeme Zeme 

Vtipného, aj poučného pred-
stavenia sme sa zúčastnili 
vo štvrtok 21. 3. 2024.

Planétu Zem pohltil od-
pad! Spolu s Tomikom, Ma-
lým princom a našimi deťmi 
sme sa jej snažili pomôcť. 
Navštívili sme rôzne planét-
ky, stretli kráľa, ktorý ne-
vedel kraľovať, pijana, čo 
priveľa pil, chamtivého bi-
znismena, či líšku, ktorú bo-

lo treba skrotiť. Malý princ 
nás naučil ako správne trie-
diť odpad, a že vďaka recyk-

EkoEko divadielko  divadielko Malý princMalý princ

lovaniu šetríme suroviny, 
ktoré dokážeme vo forme 
recyklátu opäť využiť. Od-
menou pre naše deti bol za-
slúžený diplom „UŽ VIEM 
RECYKLOVAŤ“.

PaedDr. Helegdová
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Čas fašiangov sa rýchlym 
krokom precválal na svoj 
posledný deň nazývaný 
„Ostatky“.

V  tento deň si ešte uží-
vame zábavu v  podobe 
hudby, spevu a  tanca. Le-
bo po Ostatkoch prichádza 
40 dní pôstu. My Srdiečka 
z 2. D sme v  ľudových kro-
joch za sprievodu heligoniek  
Alžbetky Jagelkovej a Jožka 
Pilarčíka so spevom a tan-
com navštívili všetky trie-
dy 1. stupňa. Poďakovali 
sme za  radostné fašiango-

vé obdobie, rozlúčili sa na 40 
dní s hudobnými nástrojmi 
a prisľúbili opäť radostné ve-
selé dni po Veľkonočnom ra-
dostnom ráne.

Žiaci 2. D triedy, tr. uč.  
Veronika Kubíková, asis. 

uč. Renátka Fernezová

FašiangovéFašiangové
ostatkyostatky
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V mesiaci knihy naše kro ky 
zamierili do Obecnej kniž-
nice. Teta Ruženka nás veľ-
mi milo privítala.

Porozprávala nám o kni-
hách a o knižnici. Vysvetli-
la nám pravidlá používania 
a požičiavania kníh. Rozišli 
sme sa po jej knižnom krá-
ľovstve a hľadali knižné po-
klady. Knihy sme si vybra-
li z  políc, prezerali, čítali. 
Na  nejasnosti sme sa opý-
tali tety Ruženky. Veľmi prí-
jemné chvíle medzi kniha-
mi prešli veľmi rýchlo a my 

sme sa museli vrátiť do ško-
ly. Pred odchodom sme tete 
Ruženke poďakovali a sľúbi-
li sme si, že obecnú knižnicu 
navštívime opäť a strávime 
v nej dlhší čas.

Žiaci 2. D triedy a tr.uč. 
Veronika Kubíková, p. as. 

Renátka Fernezová

Čitateľkovia Čitateľkovia zo Srdiečkovej zo Srdiečkovej 
triedytriedy

V prvej triede sa žiaci učia 
čítať. Aby im to šlo lepšie, 
vyhlásili sme súťaž v čítaní 
– Čitateľko.

Pustili sa teda už veľ-
mi skoro do  čítania kníh. 
Za každých prečítaných 10 
strán dostali do svojej knihy 
(na plagáte v triede) motýli-
ka. Bola to pre našich prvá-
kov veľká motivácia. Rozčí-
tali sa veru pekne. Najlepší 
čitatelia boli odmenení pek-
nou knihou.
Vyhodnotenie:
1. miesto: Agátka Pilarčíko-
vá – 1850 prečítaných  strán
2. miesto: Matej Perveka – 
1080 strán
3. miesto: Oliver Jagnešák – 
1000 strán

Krásne prečítali: Lucas 
Spuchlák, Klaudia Chro-
meková, Jakub Jendrisek, 

Dianka Vnenčáková, Gabi-
ka Iskerková, Adelka Žilá-
ková, Teodor Sifka, Amál-
ka Žiláková, Gregor Košút, 
Miško Oleš, Paľko Staš, Lu-
káš Chudiak, Erik Juritka, 
Marko Štefaňák.

Blahoželáme!

ČITATEĽKO ČITATEĽKO – 1. D– 1. D

Naša trieda I. B sa 20. 5. 
premenila na  Kráľovstvo 
včielok.

Za pomoci pani učiteľky 
sme si urobili projektový 
Deň včiel. Prišli sme oble-
čení v žltých tričkách a pri-
niesli sme rôzne veci, tý-
kajúce sa včielok. Na úvod 
sme si pozreli prezentáciu 
od Včielky Majky, ktorá nás 
oboznámila s členmi včelej 
rodiny: kráľovnou, robotni-
cami, trúdmi a ich prácou. 
Naučili sme sa peknú pes-
ničku o  včielkach, zahra-
li drobné hry a malý kvíz, 
ktorým sme si preverili zís-
kané vedomosti.

Prezreli sme si predme-
ty, ktoré priniesli samotní 
žiaci, ale aj pani učiteľka. 
Spoločne sme si vypracova-
li pracovné listy z matema-
tiky a čítania, samostatne 
sme si urobili výkres o včiel-
ke a malé leporelo o postupe 
získavania medu. Vďaka pa-
ni učiteľke Janke Michaľáko-

vej sme mohli vyskúšať chuť 
čerstvého medu, za čo veľmi 
pekne ďakujeme. 

V skupinách sme vytvára-
li životný cyklus včely. Veľ-
mi pôsobivá bola skupino-
vá práca, kde sme vytvárali 
modely členov úľa – kráľov-
nú, trúda a robotnice, s dô-
razom na  hľadanie symbo-
liky(vládcovstvo, lenivosť, 
pracovitosť).

Táto úloha sa nám veľmi 
páčila. Naša snaha bola od-
menená certifikátom o účas-
ti na tomto dni a malou po-
zornosťou, kľúčenkou s logom 
včielky.

Deň včiel Deň včiel v I. Bv I. B

Žiaci I. B triedy a p. uči-
teľka Helena Grobarčíková
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V mesiaci máj prejavujeme 
osobitnú lásku a úctu k Pa-
nne Márii.

Tradične sa aj naše deti 
modlili ruženec v našej škol-
skej rodine za pokoj, lásku 
v  rodinách, choré detičky 
a duše v očistci. 

Spolu s  rádiom Mária 
sme cez sociálne siete šírili 

modlitbu do celého Sloven-
ska. Vieme, že Panna Mária 
vždy pomôže.

žiaci 1. D, 2. D, 3. C a p. uč. 
Oselská, Zborteková, 

Kubíková a Štefaničiaková

Modlíme Modlíme 
sasa  s rádiom s rádiom 
MáriaMária
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Už nám bol malý náš škol-
ský areál, tak sme sa roz-
hodli, že jednu hodinu te-
lesnej výchovy absolvujeme 
na bicykloch.

Cyklistickým chodníkom 
sme sa dostali k novej rab-
čianskej kaplnke. Tu sme sa 
pomodlili za rodičov a poko-
chali sa krásnym výhľadom 
na Babiu horu. Zistili sme, 

že na bicykloch je nám fajn.
Druhý výlet na bicykloch 

bol spojený so zberom pa-
piera – vyhrali sme druhé 
miesto. Zvolili sme si opač-
ný smer – ihrisko na nižnom 
konci. Tu nám okrem našich 
pani učiteliek robili spoloč-
nosť aj rodičia, ktorých po-
moc sme ocenili hlavne pri 
opekaní špekáčikov. 

Naše voľno sme si užili 

BicyklomBicyklom  za zážitkamiza zážitkami do  sýtostí aj hraním rôz-
nych hier.

Bicykle aj kolobežky sme 
nakoniec využili aj pri do-
pravnej výchove, ktorá pre-
biehala na námestí ale to 
sme predsa zažili už minu-
lý rok. Tak hor sa opäť k na-
šej kaplnke. Vyšantili sme 
sa do sýtosti a dúfame, že 
na bicykloch strávime mno-
ho krásnych chvíľ aj v tre-
ťom ročníku.

Žiaci 2. A a p. učiteľ-
ky Janka a Dominika

Po  vyučovaní dňa 25. jú-
na 2024 sme cestovali 
spo jovým autobusom do 
Ná mestova.

Malou turistickou vy-
chádzkou sme prešli 
po chodníku okolo priehra-
dy na Ranč. Tam nás čakalo 
vozenie na koňoch, kde sme 
prekonávali niektorí vlastný 
strach. Zábavné hry, preliez-

ky a voňavá pizza s džúsik-
mi, výhľad v malom prísta-
ve a upískaný papagáj nás 
fascinovali. Cestou naspäť 
sme navštívili židovský cin-
torín, odfotili sa pri prírod-
nom drakovi a umeleckom 
diele od slovenského výtvar-
níka priamo v našej prírode. 
Zacvičili si na ihrisku a ob-
čerstvili sa v teplom počasí 
zmrzlinou a dreňou. Domov 
sme cestovali opäť spojovým 
autobusom a  vyskúšali si 
individuálne vystupovanie 
po  zastávkach. Ďakujeme 
rodičom našej triedy, kto-
rí nás podporili aj finančne 
a že sme si mohli užiť tento 
tretí výlet na konci školské-
ho roka.

Mgr. Slovíková

Krásne popoludnie Krásne popoludnie 
s triedou s triedou na Ranči na Ranči 
v Námesovev Námesove

Vo štvrtok 23. 5. 2024 sme 
sa všetci spojili a  pod-
porili projekt „Do  školy 
po vlastných“.

Celkovo sa zapojilo 491 
žiakov, ktorí prišli pešo, 
na bicykloch, kolobežkách 
a skateboarde. Tí, čo sa zú-
častnili, boli odmenení zdra-
vou maškrtou a odznakom.

Týmto podujatím sme 
chceli poukázať na  to, že 
dochádzanie do  školy ale-
bo do práce pešo prináša ve-
ľa výhod, ktoré ovplyvňujú 
nielen naše zdravie, životné 
prostredie, ale zlepšuje me-
dziľudské vzťahy a celkovú 
kvalitu života. Veríme, že 
táto aktivita sa stane kaž-
dodenných zvykom, ktorý 
podporí fyzickú aktivitu, 

prispeje k zdravšiemu pros-
trediu a duševnej pohode nás 
všetkých.

Chceli by sme poďako-
vať rodičom, ktorí sprevá-
dzali svoje deti do školy aj 
zo vzdialenejších častí ob-
ce. Veľká vďaka patrí aj na-
šim kolegom – pani riaditeľke, 
učiteľom, pani ekonómkam, 
upratovačkám a školníkom, 
ktorí nás tiež podporili a pri-
šli do práce po vlastných.

pani asisentky

Do školy Do školy 
popo
vlastnýchvlastných

Básnik a  spisovateľ Pavol 
Országh Hviezdoslav, ktorý 
pôsobil v  našom kraji, ka-
ždoročne priťahuje žiakov 
na recitáciu poézie a prózy.

Aj tento školský rok si pri-
pravili prednes textov. V po-
ézii bol väčší počet súťažia-
cich ako v próze.
Poézia: I. miesto: Jassmina 
Kasanová 2. D
2. miesto: Lea Lašťáková 2. D
3. miesto: Lujza Strapoňová 
2. C, iktor Genšiniak 2. B

Próza: 1. miesto: Rea Guží-
ková 4. C
2. miesto: Dorota Jagnešá-
ková 4. C
3. miesto: Jakub Skurčák 2. A, 
Ľuboš Tarčák 3. C
Cena poroty: Liien Mik-
lušáková 4. B

Všetkým recitátorom bla-
hoželáme a ďakujeme za ich 
usilovnosť a tvorivosť.

Pani učiteľky: Monika 
Hvoľková, Vierka Tvarož-
ková, Veronika Kubíková

Školské koloŠkolské kolo  
Hviezdoslavov KubínHviezdoslavov Kubín
I. kategóriaI. kategória
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Finančná gramotnosť 3. C Finančná gramotnosť 3. C 
v praxiv praxi
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„Na praktickej skúsenosti sa 
učia žiaci najlepšie.“

Na  hodinách matemati-
ky sme sa rozprávali o  fi-
nančnej gramotnosti, ktorú 
sme sa rozhodli vyskúšať 
si v  praxi pri nakupova-
ní. Navštívili sme najbliž-
šie potraviny, kde sme mali 
za úlohu zistiť cenu jednot-
livých potravín z nákupné-
ho zoznamu, ktorý sme si 

pripravili na hodine mate-
matiky. Na druhý deň sme 
nakupovali potraviny pod-
ľa zoznamu. Ale nebolo to 
vôbec jednoduché. Museli 
sme sa zmestiť do  finanč-
ného rozpočtu, ktorý urči-
li po spoločnej domácej de-
bate rodičia. Nakupovanie 

nás bavilo a všetci sme to 
zvládli na jednotku. Zodpo-
vedný prístup k peniazom je 
dôležitým  predpokladom 
finančnej samostatnosti. 
Ďakujeme rodičom za  po-
moc a  pani predavačkám 
za trpezlivosť.

Žiaci 3. C, Mgr.Zborteko-
vá, Ing. Štefaňáková

VVýmenný pobytýmenný pobyt  – návšteva Hnúšte– návšteva Hnúšte
Dňa 3. a 4. júna 2024 trie-
da 3. A  navštívila svojich 
kamarátov zo ZŠ Hnúšťa, 
s ktorými si píšu listy od  
1. ročníka. 

Na výlet sme sa veľmi te-
šili. Po prvotnom privítaní 
a  zoznámení sme sa spo-
ločne vybrali na  prehliad-
ku školy a triedy. Nasledo-
val obed a pešia turistika 
po meste, kde sme sa zasta-
vili v troch múzeách v Hnúš-
ti – Múzeum socialistických 
kuriozít, Historické múzeum 
a Bánske múzeum, kde sme 
si vyskúšali ryžovanie zla-
ta a dozvedeli sa o dolova-
ní kameňov. Domov sme si 
odniesli aj kamene (magne-
zit, mastenec) na pamiatku. 
Ubytovanie na chate, veče-

ra, program a diskotéka boli 
super. Prvá noc mimo domo-
va v nás zanechala množstvo 
pocitov. 

Ďakujeme kámošom z Hnú-
šte za pozvanie a príjemný 
pobyt.

Mgr. Ľubomíra Slovíková

Naši prváci boli pasova-
ní kráľovnou riaditeľ-
kou do  školského cechu 
v októbri.

Program im pripravili 
deti žiackeho parlamentu 
a tiež našim prvákom sľúbili, 
že prídu skontrolovať ich ve-
domosti. Princezná Agátka 
a princezná Evka preverili 
našich prváčikov z čítania, 
písania i  matematiky. Vy-
mysleli pre deti pekné ak-
tivity, ktoré ich bavili a ve-
ru sa chceli aj ukázať, že 
toho už vedia naozaj veľa. 

Keď nás učiaKeď nás učia  princeznéprincezné

Prváci ďakujú za  zaujíma-
vý program.

p. uč. Oselská

Noc v škole, ešte k tomu aj 
rozprávkovú, si užili žiaci 
našej školy v piatok 19. 4. 
2024.

Plní očakávaní prechá-
dzali rozprávkovými aktivi-
tami, kde sa o nich postarali 
Peter Pan, šašo, princezná, 
veverička a Popoluška. Deti 
riešili zábavné úlohy, plni-
li zadania, kreslili, zahrali 
si bábkové divadlo, šifrova-
li tajné kódy a  tvorili roz-
právkové príbehy. Toto všet-
ko ich priviedlo k sladkému 
pokladu veľkého draka 
a k odmene pre všetkých zú-
častnených. Úžasným zážit-
kom bolo rozprávkové kino 
v školskej telocvični. Koniec 
večera patril opäť rozpráv-

kovým knihám, ktoré si deti 
pred spaním navzájom pre-
čítali. Žiaci si užili aj noč-
nú prespávačku so svojimi 
kamarátmi, ktorá bola pre 
všetkých veselým dobrodruž-
stvom. Sladké raňajky, o kto-
ré sa postarali mamičky žia-
kov, urobili bodku za pekne 
stráveným časom, ktorý mal 
deťom pripomenúť, že roz-

právka patrí do ich života, 
rozvíja fantáziu, kreativitu 
a môže liečiť dušu.

Ďakujeme pani riaditeľ-
ke, že nám umožnila zor-
ganizovať Rozprávkovú noc 
2024 v našej základnej škole 
a svojou návštevou pripome-
nula deťom čaro rozprávko-
vého lesa.

pani asisentky

RozprávkováRozprávková
nocnoc  20242024

V čase pôstu sme sa my de-
ti – 3. A, 3. B, 3. C – modli-
li v našom farskom kosto-
le krížovú cestu spolu s vdp. 
Floriánom Volfom.

Pred detskou sv. omšou 
sme sa snažili rozjímať 

Krížová cesaKrížová cesa s deťmi s deťmi
o utrpení Pána Ježiša a aj 
spevom sme sa modlili. 
Zvládli sme to dôstojne. 

Ďakujeme ti Pane Ježišu, 
že si zomrel aj za nás.

Žiaci 3. A, 3. B, 
3. C a p. uč. Oselská
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V utorok 11. júna v poobed-
ných hodinách sme my ro-
dičia mali tú česť zúčastniť 
sa krásnej školskej akcie, 
ktorú pripravila triedna 
učiteľka Veronika Kubíko-
vá spolu s triedou 2. D.

Program bol starostlivo 
pripravený a deti nám pred-
viedli svoje najlepšie schop-
nosti v  rôznych vystúpe-
niach, ktoré trvali skvelých 
30 minút.

Po srdečnom privítaní sa 
nám predstavili malí he-

Kreativita a talent v hlavnej úlohe: Kreativita a talent v hlavnej úlohe: Akcia 2. D pre mamičky a oteckovAkcia 2. D pre mamičky a oteckov

ligonkári Alžbetka, Jožko, 
Leuška a  na  akordeóne za-
hral Matúško. Ich hudobné 
vystúpenia boli plné radosti 
a talentu. Jassminka a Leuš-
ka zase očarili publikum nád-
herným prednesom básní, ich 
slová zneli s takou úprimnos-
ťou a  nadšením, že prida-
li programu na pôsobivosti. 
Potom nasledovala Kristínka, 
ktorá zahrala krásnu sklad-
bu na klavíri, a  tak prispe-
la k ešte emotívnejšej atmo-
sfére. Deti tiež rozprávali, čo 
robia najradšej ich mamičky 

a oteckovia, čo nám všetkým 
vyčarovalo úsmev na  tvári. 
Program bol popretkávaný 
nádhernými básňami – mod-
litbičkami za rodičov od spi-
sovateľa Milana Rúfusa.

Jedným z vrcholov progra-
mu bolo divadielko podľa kni-
hy Ľudmily Podjavorinskej 
Čin-Čin. Deti sa vo svojich 
úlohách vyznamenali a  ich 
herecké výkony boli neuve-
riteľne presvedčivé. Zasade-
né do pôvabného prostredia 
školskej triedy prinieslo di-
vadelné predstavenie dob-

rodružstvo a zábavu pre všet-
kých prítomných.

Každá postava bola zohraná 
s nadšením a zručnosťou, čo 
zanechalo nezmazateľný do-
jem na divákoch. Atmosféra 
bola naplnená smiechom, na-
pätím a očakávaním, ako sa 
príbeh v obrovskej gradácii bu-
de vyvíjať. 

Deti sa do  svojich postáv 
vniesli s  takou oddanosťou, 
že my diváci sme boli úplne 
pohltení ich výkonmi. 

Divadelné predstavenie bolo 
skvelou príležitosťou pre deti 
preukázať svoje herecké schop-
nosti a kreativitu. 

Mnohí sme možno ani ne-
tušili, akí herci v našich de-
ťoch driemu.

Na záver deti rozdali rodi-
čom darčeky, ktoré vla st no-

ruč ne vyrobili na tvorivých 
dielňach. Tento moment bol 
pre nás všetkých veľmi do-
jemný a emotívny.

Celá akcia bola preniknu-
tá príjemnou a srdečnou at-
mosférou. Deti ukázali, aké 
sú šikovné a kreatívne, a my 
rodičia sme boli nesmierne 
pyšní. 

Veľká vďaka patrí najmä 
pani učiteľke Veronike Ku-
bíkovej za jej obetavú prácu 
a všetkým deťom za ich úsi-
lie a skvelé výkony. 

Tento výnimočný deň 
nám priniesol nielen krás-
ne zážitky, ale aj hrejivé spo-
mienky, ktoré si budeme dl-
ho pamätať. 

Ďakujeme!
rodičia žiakov z 2. D

Moje plányMoje plány
Moje plány sú, že v budúc-
nosti chcem byť speváčka. 
Moje plány sú aj také, že 
chcem mať samé jednotky. 
Keď budem veľká, tak by 
som chcela cestovať. Moje 
plány sú mať také dlhé nech-
ty ako má moja mamina.

Bianka Vorčáková

Moje plányMoje plány
Môj plán je dobre sa učiť. 
Naučiť sa šoférovať a kúpiť 
si auto. Chcela by som le-
tieť na lietadle. Išla by som 
k moru.

Monika Beňušová

OtecOtec
Môj ocko sa volá Martin. 
Je milý a rád varí. Pracuje 
v Nemecku. Je veľmi dobrý. 
Mám ho rád. Za nič ho ne-
vymeníme. Rád hrá s nami 
spoločenské hry. Pekne sa 
oblieka. Je rád, že nás má. 
Dnes sa zase spolu zahrá-
me. Má dielňu a keď je pek-
ne, strávi v nej celý deň. 

Je nám ľúto, keď odchá-
dza do práce. Vždy mu po-
máham. Je vysoký. Kúpi mi 
aj s maminkou psíka. Som 
rada, že mi pomáha. 

Ďakujem ti ocko.
Sintia Sviteková

MamaMama
Moja mama sa volá Beáta. Je 
milá a veľmi dobre vie variť. 
Občas kričí a občas je dob-
rá. Kupuje nám veci, ako 
napríklad mikinu, ponožky, 
tepláky,… . Najviac ma pote-
ší, keď príde s veľkým náku-
pom a keď kúpi pizzu. Má nás 
veľmi rada a aj ja ju.

Marko Jagnešák

Moja mama má modré oči. 
Vždy mi so všetkým pomáha. 
Keď som piekla palacinky ale-
bo nevedela úlohu. Upratuje-
me spolu dom. Pomáham jej 
s prádlom, ale aj strážiť Ma-
rínu. So sestrou sme mami-
ne a ockovi pripravili raňajky. 
Mám ju veľmi rada.

Kiara Maslaňáková

Výlet do HNÚŠTEVýlet do HNÚŠTE
Ja som sa veľmi tešila, lebo 
sme tam boli prespať. Stretla 
som tam moju kamarátku 
Barborku. Vyrobila mi aj ná-
ramok a vyzerá super. Boli 
sme v  troch múzeách a po-
tom sme videli taký divný, 
ale pekný strom. Potom, keď 
sme boli ešte v inom, tak sme 
si mohli zobrať „fake“ zlato. 
Potom sme sa rozdelili do iz-
ieb a ja som bola so Stellou 
a Dominikou. Potom sme išli 
na  večeru a pritom sme sa 

predstavovali a mali disko-
téku, ale ja som išla spať, le-
bo som bola unavená.

Silvia Taraníková

Ráno som prišla do  školy, 
na chvíľu sme boli v triede, 
pohrali sme sa tam a potom 
sme už išli čakať pred ško-
lu na autobus. Niektorí pri-
šli neskoro, no potom sme 
nastúpili všetci do autobusu 
a už sme išli do Hnúšte. Ces-
tovali sme 4 hodiny, potom 
sme sa zoznámili a odfotili 
pri autobuse s našimi kama-
rátmi. Išli sme do ich triedy 
a na obed. Jedli sme tam ne-
jakú polievku a buchty s ja-
hodovým džemom. Potom 
sme išli do  piatich múzeí 
a  odtiaľ do  ubytovne. Bo-
la som so Stellou a Silviou. 
Vonku sme sa hrali a niek-
torí dávali aj darčeky. Ma-
li sme program a na večeru 
sme mali špekáčiky a mäso. 
Bolo super.

Dominika Jaňáková

V Hnúšti som sa mal dobre. 
Boli sme v múzeu a boli tam 
staré nábytky, sochy, kuchy-
ňa, kúpeľňa. Potom sme išli, 
kde bolo zlato. Pozerali sme 
tam film o dolovaní kameňa 
a potom sme išli ryžovať zla-
to. Ja som našiel zlato a bo-

lo veľmi maličké, potom sme 
išli na  ubytovňu. Keď sme 
prišli na ubytovňu, tak sme 
sa vybalili a išli sa von hrať. 
Potom začalo pršať, tak sme 
si urobili večierok, program 
a diskotéku. V altánku sme 
sa najedli, tancovali sme tam 
a potom sme išli spať. Ráno 
nás zobudili, išli sme sa na-
jesť a potom  sme išli  domov. 
Bol to pekný výlet.

Martin Balvan

Výlet v ZuberciVýlet v Zuberci
V  Zuberci som si kúpila: 4 
píšťalky, 1 varechu, 1 príve-
sok, 2 sviečky a 2 mince. Bol 
to krásny zážitok. Boli sme 
v dreveničkách. Boli sme aj 
v starej škole a učili sme sa, 
že Mária Terézia bola prvá 
na  tróne. Hľadali sme tam 
napríklad zrkadlo. Videli sme 
veľkú pec, v ktorej sa robili 
napríklad aj hrnčeky.  Bolo to 
krásne. Ďakujem našej pani 
učiteľke, že nás zobrala na ta-
ký krásny výlet.

Simona Vedjelová

Ako pomáhamAko pomáham
Pomáham mamine s umýva-
ním riadov. Ona ich umyje 
a ja ich utriem. 

Môj otec pracuje na počí-
tači a  ja mu pomáham. Po-
máham mamine s upratova-

ním aj s peletami tak, že ich 
zoberieme do skladu a vy-
sypeme do stroja a zase zo-
berieme 15 kg peliet do skla-
du a vysypeme. A takto ja 
pomáham.

Marko Jagnešák

Moja triedaMoja trieda
Moja trieda je výnimočná. 
Všetci v nej sú na mňa mi-
lí. Chodím veľmi rád do ško-
ly. Môj obľúbený predmet je 
telesná. Máme i kamarátov 
z Hnúšte. Ja tam mám To-
biasa. Mám našu triedu rád.

Marek Lovas

Je naj, mám tam kámošov  
a sesternicu, ktorá je skvelá. 
Je tam skvelá pani učiteľka. 
Máme elektrickú tabuľu. Ja 
sa mám dobre v našej trie-
de. Ďakujem.

Bianka Bjalončíková

Čo mám najradšejČo mám najradšej
Ja mám najradšej, keď s oci-
nom grilujeme. Aj to, keď 
môžem prijímať Pána Ježi-
ša znova a znova.

Keď s  maminou pozerá-
me film, tak sa cítim dobre. 
Ale najlepšie sa cítim, keď 
mi príde jednotka a mami-
na je šťastná, vtedy sa cítim 
najlepšie.

Tobias Kšenzulák

UKÁŽKA SLOHOVÝCH PRÁCUKÁŽKA SLOHOVÝCH PRÁC  3.  A NA RÔZNE TÉMY3.  A NA RÔZNE TÉMY
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Počas mesiaca jún sa naši 
žiaci 1., 2. a 3. ročníka zú-
častnili koncoročného výle-
tu v prekrásnom prírodnom 
prostredí v  pohorí Západ-
ných Tatier – Roháčov.

Navštívili jedno z  naj-
krajších múzeí na  Sloven-
sku – Múzeum oravskej de-
diny v Zuberci. Pripravený 
bol pre nich bohatý program. 
Animátori a lektori v dobo-
vom odeve deťom predstavil 
školské vyučovanie, každo-

denný život rodiny s dôra-
zom na deti. 

Dozvedeli sa, čo pre ľudí 
znamenala príroda a  von-
kajšie prostredie dediny 
v minulosti. Tvorivé dielne 
– hrnčiarstvo, rezbárstvo, 
drotárstvo, tkanie, výroba 
sviečok a maľba na sklo bo-
li zamerané na rozvoj fantá-
zie a jemnej detskej motori-
ky. Nechýbal ani kvíz, kde 
si deti mohli otestovať svoju 
pozornosť a rýchlosť. 

Deťom sa to veľmi páči-
lo. Odniesli si pekné zážitky 

Naši žiaci z 1. supňa v Múzeu Naši žiaci z 1. supňa v Múzeu 
oravskej dediny v Zubercioravskej dediny v Zuberci

a ručne vyrobené suveníry, 
ktoré im budú pripomínať 
toto prekrásne miesto.

Mgr. Zborteková, 
Ing. Štefaňáková
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Tak, ako to už býva každý 
rok zvykom, aj tohtoroč-

ní prváci prijali pozvanie 
na  návštevu do  materskej 
školy.

Naše kroky zamierili me-
dzi predškolákov – kuriat-
ka, obláčiky, lienky, slnieč-

NávštevaNávšteva
v škôlkev škôlke

ka a  včielky. Stretnunie 
s  kamarátmi bolo skvelé. 
Privítali nás básničkami, 
pesničkami, spolu sme vy-
tvorili veľkonočného zaja-
čika, či vajíčko, porozprá-
vali sa o triedení odpadu… 
A nakoniec to najlepšie! Ne-
odolali sme tej kope úžas-
ných hračiek. Ďakujeme 
za pozvanie!

Postrehy detí:
„Páčilo sa mi, ako sme vy-

rábali lietajúceho zajačika.“ 
Miško S.

„Mne sa páčilo, že sme 
sa s  Li li a Viki hrali na 
ve terinárky.“

Amálka B.
„Ako sme si urobili spoloč-

nú fotku s predškolákmi.“
Jožko B.

„Páčilo sa mi, ako som sa 
pohrala s bábikou.“
Natálka L., PaedDr. Helegdová

SLÁVIK SLOVENSKASLÁVIK SLOVENSKA
– školské kolo– školské kolo
Dňa 12. apríla 2024 sa 
na našej škole uskutočnilo 
školské kolo speváckej súťa-
že Slávik Slovenska. Je to 
tradičná súťaž v speve ľu-
dových piesní, do ktorej sa 
zapojilo 54 žiakov.

Súťažiaci sa umiestnili 
nasledovne:
I. kategória: 1. miesto – Ka-
rolína Sivková 3. B
2. miesto – Viktor Genši-
niak 2. B
3. miesto – Nina Remešová 
2. B
II. kategória: 1. miesto 
– Alžbeta Bugajová 5. E
2. miesto – Peter Jagelka 4. A
3. miesto – Deana Turaco-
vá 5. C
Cena poroty: Nikola Gogo-
láková 5. B
III. kategória: 1. miesto 
– Nela Kšenzuláková 8. C
2. miesto – Marcela Maťu-
gová 9. B

3. miesto – Samuel Skočík 
9. A

Srdečne blahoželáme a ví-
ťazom 1. miest držíme pal-
ce v okresnom kole, ktoré 
sa uskutoční 17. mája 2024 
v Dome kultúry v Námestove.

Mgr. Anna Vorčáková
Mgr. Viera Tvarožková
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Marec je tradične mesiacom 
knihy. Naše pani učiteľky 
nám čítajú rôzne príbehy 
v škole.

My ich veľmi radi počúva-
me. Pozvali sme si do ško-
ly na čítanie naše mamky, 
ktoré z rozprávkových kníh 
čítali rôzne príbehy. Počú-
vali sme ich so zatajeným 
dychom. Bolo to iné. Veď 
čítali „naše“ mamky. Veľ-
mi pekne ďakujeme mam-
kám: Žilákovej, Vnenčáko-
vej, Olešovej, Chromekovej, 
Spuchlákovej…

Žiaci 1. D, 1. C, 3. B 
a p. uč.: Oselská, Hele-

gdová, GabrielováRodičia Rodičia čítajú deťomčítajú deťom

V  predjarný deň sme sa 
stretli s tetou Zuzkou Ker-
tysovou v školskom parku.

Porozprávali sme sa aké 
zvieratká žijú v  našich le-
soch a  na  našich lúkach. 
Teta Zuzka nám dala úlohu 
pohľadať v školskom parku 

stopy po zvieratkách. Našli 
sme vrecúška, v ktorých boli 
naozaj vzácne stopy. Pierko 
z labute, sánka srnky, lebka 
diviaka, jelenie parohy, ob-
hryzený konárik… 

Na zemi boli obrázky zvie-
rat, ku ktorým sme priradili 
nájdené predmety. Nechcelo 

Stopy Stopy 
v prírodev prírode

sa nám odísť od tety Zuzky, 
ale čakali už na  ňu ďal-
šie deti, tešiace sa na  čas 
s prírodou. 

Ďakujeme a  tešíme sa 
na ďalšie stretnutie.

Žiaci 2. D triedy, 
tr. uč. Veronika Kubíková, 
p. uč. Renátka Fernezová

Naši predškoláci sa už tešia 
na zápis do školy.

V utorok 9. 3. 2024 sa pri-
šli zoznámiť s „veľkou“ ško-
lou.  Prváci im s pani uči-
teľkami ukázali, ako sa učia 
v škole čítať, písať i počítať. 
Deti zo škôlky si vyskúšali 
sedieť v školskej lavici a pra-
covať s pomocou našich ši-
kovných školákov. Zvlád-
li spolu vypracovať všetky 
zadané úlohy.

Prvácke panie učiteľky

Návšteva predškolákovNávšteva predškolákov  
pred zápisompred zápisom

V  pondelok 4. 3. 2024 sa 
žiaci prvého stupňa našej 
školy zúčastnili výchovné-
ho koncertu s názvom „Ces-
ta do neznáma.“

Nosnou témou programu 
boli zaujímavosti a  krásy 
Slovenska, ktoré postupne 
žiaci odhaľovali. Prostred-
níctvom piesní kapela pod 
vedením speváka Borisa Let- tricha zo skupiny AYA spre-

vádzala žiakov po  význam-
ných slovenských mestách, 
spoznávali slovenské kul-
túrne pamiatky, naučili sa 
aký rozdiel je medzi hradom, 
zámkom či kúriou a dokon-
ca sa dozvedeli niečo aj o slo-
venských povestiach. Veľká 
zadná projekcia žiakov zabá-

VýchovnýVýchovný  koncertkoncert

vala a dotvorila ich predsta-
vivosť. Žiaci počas koncertu 
spievali, tancovali, tlieska-
li. V kinosále vládla výbor-
ná atmosféra. 

Ďakujeme za  kultúrny 
zážitok, ktorý žiakov nie-
len zabavil, ale aj niečo no-
vé naučil.

Mgr. A. Gabrielová

V stredu (6. marca 2024) sa 
žiaci z  3. C triedy po  dru-
hý krát zúčastnili online 
konferencie pod názvom 
VIRTUAL STUDENT CON-
FERENCE GLOBE EUROPE 
AND EURASIA 2024.

Účasť na konferencii bo-
la podmienená registráciou 
a  zapojením sa do  projek-
tu GLOBE. Z  pohodlia na-
šej triedy sme mohli online 
sledovať konferenciu na in-
teraktívnej tabuli. Sledovali 
sme žiakov z rôznych krajín 
a škôl ako prezentujú svoje 
výsledky badaní vo svojich 
projektoch, v ktorých navr-
hovali konkrétne riešenia 
na zlepšenie životného pro-
stredia v okolí svojej školy. 

Vystúpili a svoje názory pre-
zentovali odborníci z oblas-
ti životného prostredia. Te-
ší nás, že aj našich žiakov 
zaujímajú takéto praktické 
bádateľské aktivity. Pomáha 
im to rozvíjať  vzťah k život-
nému prostrediu vo svojom 
okolí a okolí svojej školy.

Žiaci 3. C, Mgr. Iveta 
Zborteková, Ing. Gabrie-

la Štefaňáková

Žiacka virtuálna Žiacka virtuálna 
konferenciakonferencia
– Globe 3. C triedy– Globe 3. C triedy
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Deti zo školského klubu za-
žili veľmi zaujímavý polrok, 
ktorý bol rozdelený na te-
matické týždne.

Veľkolepo privítali No-
vý rok, spoločne si nakresli 
ohňostroje, pre ktoré ne-
mohla skoro celá dedina 
spať. Počas rozprávkového 
týždňa sa stretli s ich obľú-
benými rozprávkami a  zo-
známili sa s ich hrdinami, 
ktorých si potom vyrobili.

Putovali vesmírom a vy-
mýšľali mimozemšťanské 
hry, vyskúšali si kožu mimo-
zemšťana, realizovali svoje 
predstavy o ďalších obyvate-
ľoch vesmíru, skúšali komu-
nikovať rôznymi spôsobmi.

Samozrejme nezabud-
li na svoju vlasť Slovensko 
a svoj rodný kraj Oravu. 

Dobré je, aby deti pocho-
pili a vážili si svoju krajinu, 
jej hodnoty a tradície.

Druhý polrokDruhý polrok  v Školskom v Školskom 
klube detíklube detí

Prvý júnový týždeň zíva-
li triedy žiakov 4. ročníka 
prázdnotou. Žiaci si zbalili 
kufre a vybrali sa za dobro-
družstvom spojeným s po-
znávaním a zamierili smer 
Donovaly.

Tu strávili pár krásnych dní 
v kráľovstve Tramptária, ob-
klopenom nádhernou slo-
venskou prírodou. Prícho-
dom do kráľovstva sa z detí 
stali členovia kráľovskej 
družiny, rytieri a pomocníci.
Pre deti bol pripravený ce-
lodenný program, pri kto-
rom sa okrem učenia a tu-
ristiky do blízkeho okolia 
spolu s  učiteľmi, spolupo-
dieľali aj animátori. Deti si 
pod vedením animátorov 
vyskúšali svoju zručnosť 
v kráľovských remeslách – 
lukostreľba, divadlo, tanec, 

maľovanie, šperkárstvo, jazda 
na koni, bojové umenie, joga, 
jazda na  autíčkach Plasma 
Car, futbal, šípky, spoločen-
ské hry. Počas dňa si zmerali 
sily v rôznych hrách, či súťa-
žiach, na večerných progra-
moch mali možnosť zažiť ko-
runováciu kráľa a kráľovnej, 
ukázali svoje nadanie v Ta-
lentmánii, súťažili v obľúbe-
nej zábavnej hre Tipovačka 
a zatancovali si na diskotéke 
pod vedením animačného tí-
mu. Keďže sme boli na Dono-
valoch, nevynechali sme ani 
návštevu rozprávkovej dedin-
ky Habakuky, kde nám výbor-
ní herci zahrali rozprávky 
na motívy Pavla Dobšinské-
ho – Zlatá priadka a Medov-
níková chalúpka.
Počas celého pobytu sa de-
ti učili udržiavať si poria-
dok v izbách, ktorý bol kon-

ŠKOLA V PRÍRODEŠKOLA V PRÍRODE trolovaný každý deň, takže 
sa ukladali veci v skriniach, 
stlali postele, zbierali sme-
ti,… A na záver boli vyhod-
notení najväčší poriadku-
milovníci i  neporiadnici, 
šikovníci, speváci, taneční-
ci, športovci aj papkáči. Bol 
to týždeň plný zábavy a pre-
kvapení, ktorý začínal ran-
nou hudobnou rozcvičkou 
na lúke, pokračoval rôzny-
mi zaujímavými a veselými 
aktivitami a v jedálni vždy 
čakalo na deti veľmi chutné 
jedlo. Rozlúčka bola ťažká, 
viacero deti si aj poplaka-
lo, no všetci sa tešili domov 
na svojich blízkych.

Mgr. Alena Juritková

Dňa 25. marca sa na  na-
šej škole konala obvodo-
vá súťaž vo vybíjanej med-
zi žiakmi 4. ročníka troch 
oravských základných škôl: 
Rabče, Oravskej Polhory 
a Oravskej Jasenice. 

Zo vzájomných zápasov 
vyšli naši žiaci ako víťazi 
celého turnaja a  postupujú 
na  okresné kolo. Všetkým 

Obvodové Obvodové 
kolo kolo vo vo 
vybíjanej vybíjanej 
žiakovžiakov
4. ročníka4. ročníka

hráčom srdečne gratulujeme 
a prajeme im do okresného 
kola hlavne presnú mušku, 
a aby im tá energia a bojov-
nosť priniesli ďalšie športo-
vé úspechy. 

Našu školu na súťaži re-
prezentovali: Natália Raj-
niaková, Nikola Zahumen-
ská, Žaneta Somsedíková, 
Marco Portala, Matúš Kozák, 
Sebastián Gluch, Marianna 
Jarošová, Jakub Brišák, Pe-
ter Slovík, Peter Šurinčík, 
Martin Domiňák, Diana 
Pitáková.

PaedDr. M. Balcieráková, 
Mgr. A. Juritková



ŠPORTOVÁ OLYMPIÁDA
I. STUPEŇ – výsledky 2
3. ročník – dievčatá: 1. Alexan-
dra Pištová, 2. Bianka Genzo-
rová, 3. Klára Bart kovjáková;
chlapci: 1. Filip Metes, 2. Ja-
kub Žaťko, 3. Lukáš Šurin;
4. ročník – dievčatá: 1. Ta-
mara Žajáková, 2. Rea Guží-
ková, 3. Diana Pitáková;
chlapci: 1. Andrej Piták, 2. 
Jakub Brišák, 3. Peter Briš;
Beh 200 m: 1. ročník – diev-
čatá: 1. Zoja Miklušáková, 1. 
Tamia Domiňáková, 3. Melisa 
Glovaťáková;
chlapci: 1. Miroslav Kovalík, 
1. Benjamín Pikoš, 3. Oliver 
Benčík;
2. ročník – dievčatá: 1. Sabí-
na Gabrielová, 2. Lea Lašťá-
ková, 3. Lea Brišáková;
chlapci: 1. Adam Ďubek, 
2. Viktor Genšiniak, 3. Ján 
Slovík;
Beh 400 m: 3. ročník – diev-
čatá: 1. Alexandra Pištová, 2. 
Klára Bartkovjáková, 3. Ka-
rolína Sivková;
chlapci: 1. Adrián Porvich, 
2. Filip Metes, 3. Jakub 
Tomovčík;
4. ročník – dievčatá: 1. 
Diana Zboroňová, 2. Natá-
lia Rajniaková, 3. Viktória 
Fernezová;
chlapci: 1. Peter Šurin, 2. 
Matias Strapoň, 3. Matúš 
Kozák;
Štafeta 4 x 1 kolo: 1. miesto 
– 1.  C Tobias Chudiak, Patrik 
Feranec, Monika Skurcoňá-
ková, Jozef Barnašák;
2. miesto – 1. A
Oliver Genzor, Jakub Ra-
tičák, Tamia Domiňáková, 
Sára Bejdáková;
3. miesto 1. B
Benjamín Pikoš, Lukáš 
Stohl, Noel Oselský, Miro-
slav Kovalík;
1. miesto – 2. D
Martin Svetlák, Peter Pi-
koš, Lea Laštáková, Andrej 
Florek;
2. miesto – 2. A
Marek Jurinec, Jakub Skur-
čák, Nikola Kormanová, Ján 
Slovík;
3. miesto – 2. C
Simonka Sivková, David Kor-
nhauser, Richard Zboroň, 
Ema Jagnešáková;
1. miesto – 3. C
Gušan Genzor, Jakub Žať-
ko, Adam Brezoňák, Ľuboš 
Jucha;
2. miesto – 3. B
Karolína Sivková, Jazmína 
Zboroňová, Adrián Porvich, 
Jakub Tomovčík;
3. miesto – 3. A
Tobias Kšenzulák, Vivien Ra-
ticová, Dominika Jaňáková, 
Janko Barčák;
1. miesto – 4. A
Evelína Revajová, Natália 
Rajniaková, Ester Harbuto-
vá, Sebastián Gluch;
2. miesto – 4. B
Dajana Porvichová, Barbora 
Pitáková, Peter Slovík, Pe-
ter Šurin;
3. miesto – 4. C
Rea Gužíková, Marianna Ja-
rošová, Jakub Brišák, Andrej 
Piták.
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ŠPORTOVÁ OLYMPIÁDA
I. STUPEŇ – výsledky 1
Šplh na  tyči: 3. ročník 
– dievčatá: 1. Alexandra Piš-
tová, 2. Lucia Kormanová, 3. 
Rebeka Brandysová;
chlapci: 1. Jakub Žilák, 2. Ma-
tias Benčík, 3. Ľuboš Jucha;
4. ročník – dievčatá: 1. Diana 
Pitáková, 2. Diana Zboroňo-
vá, 3. Lilien Miklušáková;
chlapci: 1. Peter Šurin, 2. 
Matias Strapoň, 3. Martin 
Domiňák;
Skok do diaľky: 1. ročník – 
dievčatá: 1. Tamia Domiňá-
ková, 2. Viktória Vonšáková, 
3. Barbora Vejdelová;
chlapci: 1. Tobias Chudiak, 
2. Damián Štraus, 3. Oliver 
Jagnešák;
2. ročník – dievčatá: 1. Lea  
Brišáková, 1. Sabína Gabrielo-
vá, 2. Laura Gužiňáková, 3. Vi-
vien Bandíková, Lilian Hojová;
chlapci: 1. Tibor Kozoň, 2. 
Andrej Farský, 3. Viktor 
Genšiniak;
3. ročník – dievčatá: 1. Alexan-
dra Pištová, 2. Karolína Sivko-
vá, 3. Nikoleta Kutláková;
chlapci: 1. Tomáš Cubinek, 
2. Andrej Miškovič, 3. Mar-
ko Feranec;
4. ročník – dievčatá: 1. Diana 
Zboroňová, 2. Diana Pitáko-
vá, 3. Ema Kornhauserová;
chlapci: 1. Sebastián Gluch, 
2. Samuel Bejdák, 3. Matúš 
Kozák;
Skok do  výšky: 4. ročník 
– dievčatá: 1. Barbora Pitá-
ková, 2. Ester Harbutová, 3. 
Žaneta Somsedíková, Nikola 
Zahumenská;
chlapci: 1. Matias Strapoň, 
Matrin Domiňák, 2. Jakub 
Brišák, 3. Andrej Piták;
Hod kriketovou loptičkou
1. ročník – dievčatá: 1. 
Dianka Gurová, 2. Amál-
ka Boldovjaková, 3. Lara 
Miklušáková;
chlapci: 1. Pavol Kuchta, 2. 
Tomáš Kozák, 3. Dávid Piták;
2. ročník – dievčatá: 1. 
Viktória Košútová, 2. Ni-
na Remešová, 3. Alžbetka 
Kozáková;
chlapci: 1. Ján Slovík, 2. Pe-
ter Pikoš, 3. Richard Zboroň;
3. ročník – dievčatá: 1. Klá-
ra Bartkovjáková, 2. Ale-
xandra Pištová, 3. Monika 
Beňušová;
chlapci: 1. Adrián Porvich, 
2. Marko Feranec, 3. Adrián 
Adamčík;
4. ročník – dievčatá: 1. 
Mariana Jarošová, 2. Bar-
bora Pitáková, 3. Nikola 
Záhumenská;
chlapci: 1. Matúš Kozák, 2. 
Marco Portala, 3. Peter Šurin;
Beh 60 m: 1. ročník – diev-
čatá: 1. Tamia Domiňáko-
vá, 2. Zoja Miklušáková, 3. 
Amálka Boldovjáková;
chlapci: 1. Oliver Jagnešák, 
2. Patrik Feranec, 3. Šimon 
Revaj;
2. ročník – dievčatá: 1. Lea 
Brišáková, 2. Lea Lašťáková, 
3. Lujza Strapoňová;
chlapci: 1. Adam Ďubek, 
2. Andrej Farský, 3. Viktor 
Genšiňák;

Blížiaci sa koniec školského 
roku sa spája s dňami ma-
tiek, otcov aj rodiny.

A  tak aj tento školský 
rok sme sa rozhodli pripra-
viť pre mamky a ockov dar-
ček. Pozvali sme na tvorivé 
dielne pani učiteľku Katku 
Ptačinovú, ktorá si pre nás 
pripravila nové techniky. 
Akvarelový papier sme na-
máčali do kávy, potom ho 
skladali, krčili a  vytvára-
li z neho kvety. Kávové zr-
ná sme  použili ako ozdobu. 
Za pomoc ďakujeme starším 
žiakom, krstným mamám, 
babkám a  dedkom, ktorí 
nám prišli pomôcť. Veríme, 
že náš darček poteší naše 
mamky a ockov.

Žiaci 1. D a 2. D, 
Gabriela Oselská, 

Veronika Kubíková.

TVORIVÉ DIELNETVORIVÉ DIELNE  pre pre mamky a ockovmamky a ockov

Okresné kolo vo vybíjanejOkresné kolo vo vybíjanej – mladší žiaci – mladší žiaci
Na  konci školského roka 
2023/24 sa uskutočnilo vy-
hodnotenie rôznych zbe-
rov. Najúspešnejší žiaci boli 
odmenení:

Zber papiera – boli vyhod-
notení najlepší zberatelia 
1. miesto Ľubko Tarčák 3. C. 
Získali výlet za odmenu pre-
hliadku historických pamia-
tok v Banskej Bystrici.
Zber mobilov – Diana 
Zboňáková 5. B a  Michal 
Zboňák 4. B získali tablet 
od spoločnosti Orange
– Nela Šurinová 5. B a Jakub 
Brišák 5. D získali kolobežku
– Stanislav Vonšák 7. A získal 
bezdrôtové slúchadlá
Ostatní, ktorí sa zapojili 
do environmentálnej súťa-
že, boli odmenení peknými 
vecnými cenami.

Okresné kolo vo vybíjanej 
najmladší žiaci
Dňa 22. 4. 2024 žiaci 4. roč-
níka hrali okresné kolo vy-
bíjanej na našej škole. Zú-

častnili sa školy: Lokca, 
Zákamenné a Rabča. Našich 
žiakov prišli povzbudzovať 
mladší žiaci. Bola to veľmi 
pekná hra. Ďakujeme všet-
kým hráčom, ktorí úspeš-
ne reprezentovali našu ško-
lu. Pochvala patrí všetkým 
našim zúčastneným žiakom, 
ktorí  hrali s  veľkým nasa-
dením a  súťaživosťou. Boli 
veľmi pekne zohratí, dodr-
žiavali pravidlá hry. Umiest-
nili sa na krásnom 2. mieste. 
Blahoželáme.

1. miesto: Zákamenné
2. miesto: Rabča
3. miesto: Lokca

Dňa 31. mája 2024 sa na na-
šej škole uskutočnila špor-
tová olympiáda žiakov pr-
vého stupňa.

Žiaci 1. až 4. ročníka pre-
tekali v  rôznych disciplí-
nach: skok do diaľky, šplh 
po tyči, skok do výšky, hod 
kriketovou loptičkou, beh 
na  60 m, 200 m a  400 m, 
štafeta. Počasie prialo, sl-
niečko svietilo, čo len pri-
dalo na skvelej atmosfére. 
Žiaci predviedli skutočne 
skvelé výkony. Do  každej 
disciplíny sa zapojili s ob-

rovským nadšením a elánom, 
povzbudzovali sa navzájom 
a ukázali, že aj v mladom ve-
ku dokážu byť skvelými špor-
tovcami a tímovými hráčmi. 
Určite to bol pre nich neza-
budnuteľný zážitok. Radosť 
a smiech detí boli neodmys-
liteľnou súčasťou celej súťaže.

Veľkým spríjemnením bol 
stánok s vodu, ktorý zabez-
pečila trieda 8. A.

Po vyhodnotení súťaže bo-
li žiaci odmenení diplomom, 
medailou aj sladkou odme-
nou. Naším mladým špor-
tovcom srdečne blahoželá-

Športová olympiáda Športová olympiáda na prvomna prvom  stupnistupni
me. K odmene ku Dňu detí 
prispel aj náš pán starosta 
žetónom na zmrzlinu, ktorá 
naše deti osviežila.

Ing. Štefaňáková
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